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Perpetrators Never Brought to Justice . -

Bonacci Recalls Early Trauma -

©1991 the Nebraska Observer

The same day that Alisha Owen'’s jury found her guilty of eight
counts of perjury, petjuty charges against another young person with
a similar story were dropped. Paul Bonacei, 23, who is now in prison
at the Lincoln Cotrectional Center serving a five-year sentence for
fondling 2minor in 1989, was indicted on three counts of perjury last
August by the Douglas County grand jury. The stories involve
aliegations of sex abuse centering around Larry King and others,
some of whom were involved in the failed Franklin Credit Union.

Bonacci's attorney John DeCamp is disappointed that the charges
were dropped because certain documents he needed as evidence
were unavailable to him until Alisha Owen's trial ended. Now they
are unavailable to him because the charges were dropped

Bonacci was indicted for saying: 1) he saw Alisha Owen and
Robert Wadman having intercourse, 2) he saw Robert Wadman use
cocaine, and 3) that he was sexually abused by Harold Anderseo.

Bonacci bas multiple personality disorder (MPD), a condition
first diagnosed by court-appointed psychiatrist Beverley Mead. He
has been seen by two other psychiatrists. MPD is said to be the result
of carly severe trauma. According to Mead, Bonacci is not psychotic.
At the time of this interview, Bonacci told the Observer that he and

 his psychiatrist had discovered 103 personalities so far.

Bonacci has told the same story, according to him, since a 1986
interview with the Omaha Police Deparimeat, and before that to
friends. Danny King and Troy Booer, former friends of Alisha Owen,
recanted their stories before testifying to the grand jury. Bonacci says
be is not a friend of Owen and has never recanted his story.

The Observer first contacted DeCamp, for permission to do this
interview, After receiving Lhat, we contacied the prison and M.
Bonacci. Bonacci agreed to the interview immediately, and tells us
that he did so without consulting DeCamp. “A lot of people and the

press make me out like a marionette or something, and DeCamp pu
all the strings and stuff. That's the reason I decided to give the Obsen
(the interview). Everybody tells me what to do, now I have to
something on my own,” he said. e e
The taped interview lasted three hours and was conducied at ¢
Lincoln Correctional Center July 3. The Observer will make copies
the transcript available for $10 July 20. JREY S .
The materialin the interview isshocking. While wemake nopreten
at being able to undetstand the psychological importance or literal tru
of it, wehave decided to print significant excerpts for thiree reasons. Fir

'because we question whether any serious attempt has everbeen made t

law eaforcement people to investigate the allegations. Phonc inquiri
from the Observer to several law caforcement agencies were met wi
stonewalling; one policeofficer said that the allegations of Bonacci we;
just repeats of charges that had already been dealt with by the grand ju
and others. Another, Sgi. Bovasso, said that he had done an investigatic
at the time of Bonacci's 1989 arrest, but it was not clear that he wi
referring to Bonacci's past allegations. Bovasso, like many others, w
unwilling to give details because of the civil suit filed against him ar
many other individuals named in this story, and institutions by DeCam
oa Bonacci's bebalf after the criminal charges were dropped.

. Secnnd, because much of the story resembles things that Alist
Owea said. Bonacci, however, was not called as a witness cither by b
prosecution or the defense in Owen’s trial. And third, because Bosac
regrets that he will be denied his day in court, now that perjury charge
against him bave beea dropped. He wants his story to be told. _

It is important 10 emember that different personalities speak |
different times. They may seem (o contradict each other as whea on
recalls the first lime something happening was age eight and the othe
recalis the first time as age four. Actually, the two personalities just hav
different memories. - - I
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by Frances Mendenhal
PB. (Whea hebea:dlheyhaddroppedthe
charges) I started crying. I should have been
happy, but I wasa't. Cause [ just felt that. al’s
it's going todo is allow them tokeepit covered
up. I know one thing. I didn'l say all this stufr
Jjust 10 have the charges dropped, it’s like |
wasn't afrajd of the charges. I still wait for 3
way to tell the truth, And | felt cheated
because...the charges are dropped. But does
thateverleavemea chance to prove that [ tolg
thelruth? Or is everybody going lothink of me

Lontinued from page 1

Dallas,

P.B. Alan Baer would take me inacarto Des
Moincsand Kansas City. Andtheni'g fly from
usually Sioux City Washington D.C. or to

up the flights sometimes.

FM. Commercial or private?

P.B. Usually Privale, there was a Jitije plane
from thathe used to have us flownaround, one
of the big ones, ’

FM. And did Larry King fly usually out of _

Sioux City, is that what you said?

P.B. Um hmm. (affirmative)

FEM. Did he ever fly out of Omaha?

P.B. We flew out of Omaha usually on com-
mercial planes that | remember were never
booked like(?) commercial Planes. So they’
book our ticket and call us adifferest name of
somcthing.

oo

Moines, Kansas City, New Odeans and:

-

as a liar?

In 1979 Bonacci recalls meeting a man
who would molest him, Walter Carlson, at
a picnicon July 4th. Carlson “started pick-
ing me up that summer,” took hin to his
house where they would waich cartoons,
later sexual filns, snd have sex. Bonacd
was eleven in 1979,

Bonacd says he was introduced (o Peter
Citron at Peony Park by his (Bonacci 's)
friend John Camp. He says he taok fiveor
six trips to San Francisco with Citron,
Another person, a white fat male withbrown
hair; would get the tickets for him.

There were more trips,

FM. How many trips do you think you took?
P.B. With Citron?

EM. Well, cither way, with Citron or allo-
gether,

P.B. With Citron, 5 or 6 and with (unintelti-
gible) probably hundreds,

FM. Hundreds. Where all djg you go?

P:B. California, Colorado, um, New York,
Minnesota, (unintelligible)

identifies the 2roup’s poals,
FEM. Where would you stay? N

York,

EM What guys? )

P.B. David Thorstadt and Wayne Sunday.

FM. Who's Wayne Sunday?

P.B. He's kind of a big round fat baid Euy.
‘M. Is he associated with anybody else?

NAMBLA.
EM. He's in NAMBLA?

F.B. ~(unintelligible), Hugh HammeD
FM. Hugh Hammell?

Bosion.™
FM. What kind of meetings? -
PEB. NAMBLA

e J0* °

P.B. Usually in one of the puys’ homes in New

P.B. Yeah, with David Thorstadt. He's jn

-

F.B.And Larry King. We had mectings at this
church out there. First Community that was in

w With Paul Bonacei

EM. So only 5 or 6 were with Citron, is thy

right.

P.B. Um hmm. The majority were all done for
Alan Baer,

EM. For Alan Baer? ..

P.B. And for King

Bonacci recalls having sex with men in

East Coust cities, including Washington
D.C.Onewns-congrusmnn,BameyFrank.
Bonacci found out who he was by checking
his wallet. Bonacci said he “was with him
about seven times,” )

went lo most, but the )jst also

New Yorkand Boston were the cltles they

includes D
ontinued, gn“pa?e 7]

the nebraska observer
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David Thorstadt is a founding member
of NAMBLA, the North American Man
Boy LoveAssaciation, This New York based
Eroup can be reached at 2 12-807-8578. The
outgoing message on their machine clearly

e —— e

FM. What would happen at the meetings?

PB. Well at the meetings ticy would have,
they would taik sbout what they were going to
Lkey would also bave it was pretty well orga-
nized they'd check out everybody with this
oumber (unintelligible) came ig and auc-
tioned off for the night and they deny that they
do that but they do, c e el

Bonacci had a great deal to say about
Alan Baer: The Observer attempted unsuc-
cessfully 1o contact Mr. Baer by calling the
number listed for him In the telephone
bool;, as welf as by asking people known to
associate with him how 1o reach him.

We are aware of » number of stories
about Baer dolng such things as paying for
AIDS treatment for people, and helping
another person get drug treatment, Many
ex-lovers of his remermber acts of kindness
by him. Some also question whether he
would involve himself with » minor



gether kind of or were 1hey just doing their
own things? .

P.B. Most of the time they were doing t.._.¢
own things. They did have uh some state,
mutual interest in the state parks.

PB. Yeah, I was there. (Unintelligible) drugs
and the parties.

E.M. Who brought them? Where'd they come
from?

P.B. There was I don't, know who brought
. them, they were either there when we got
there so..they all lived in a... most of the time

I don’t remember Alan Baer drinking too

much he was mainly drinking pop or some-

thing. Last time I would stop in there. There
were oo uh, I don’t remember secing King

taking any drugs or anything. But I know that

he knew that there were drugs around there.

Whether or not..
FM. He knew what?

F.B. He had to have known that there were

drugs around at his parties.

EM. Ok

P.B. And they were sometimes very obvious
smoking. And you'd walk into a room and he

P.B. There's asunp through Omaha catled ** -
run.

F.M. The run?

P.B. Yeah, the run. The milk run,

F.M. The milk run?

P.B. Yeah, iI's now it runs by the Run, it goes
right in front of the correctional center in
Omaha or right behind it.

F.M. Like the Run bar?

P.B. Yeah. Used 10 be called I think the Cave
FM. Ok.

P.B. Then there was the Max but jt's {unintel-
ligible) calied the Hollywood, so that was
something else. The Diamond Bar is not on
the, isn't where it’s at now, cause now it's at a
part they used to call (unintelligible), but |
used to work there as a bartender. Across the
street from the bus station now, which_is
probably one-way.

F.M. So when was it that you mct Alan Baer,
what year?

P.B.1979. 1t was same time I met Peter Citron.
F.M. How did you run into bim, what were you
doing.

Bonacci also recalls that Baer would
him money for “transportation,” $0
though he lived only six blocks away [

Baer’s apartment ln Twin Towers.

PB. I beard from someone lbey had
security there (a1 Twin Towers) t's like, if
bad good security there, I'd like to find j
like you walk in and if you act like you §
where you're going, kind of go up Lhere a
up, once you get up there to the floor ¥yt
8oing 1o you've got to get on the pbone
<all anyway, call the apartment, they fi
youknow it's really easy to get into that «
the glass built in around jt,

FEM. And you pever had any trouble?
P.B. No'I'd just go up there and call
number that we were lold to give ihe gu
EM. Were they somebody’s apartment?
P.B.Yeah, these were Alan Baer's apartme
EM. Did be answer the phone?

P.B. Yes, usually he’d answer the phone.
EM. Was he expecting you. '
RB.Ycah,hewasexpeaingm.Whem
we'd go up there be was always expec

P.B. [ was with (unintelligible) and we were: . ;
on the run. anyone. Somelimes where they*d try 1o ge!

would be snorting coke or doing some acid, " where they'd et
FM. When you say on the run does that riean . Feroon 20 inme e PG, the

kind of hard not to.. i

EM. You said Alan Baer, you‘ncvcr saw him

_ drink, is that right?
P.B. Yeah I never seen him drink.
" FEM. Did you ever see him do any drugs?

F.B. No. But it, you know, I don't know
whether hehad any fix down, you know, being

wilhout drugs, he tried at his apartment, ope of i
his apartments at Twin Towers be alwayshad

a refrigerator full of pop, he'd always have
diet pop io the refrigerator.

As Mikey
Bonacci refers to Paul as be or hin and all

the personalities together as we or us.

P.B. He (Alan Baer) started threatening his
family and then in °86 be started receiving
threats out where he's living at be started

you ran away from home or what? _
P.B. No, I was, being on the run is beingit'sa
it’s like a arca where prostitutes hang out.
Male prostitutes in Omaha hang out on the
run.

EM. So when you're on the run does (hat
mean you, what do you do? What do you do
when you're on the run?

P.B. When you're on it usuaily you sell your-
self.

FM. Do you meet people there that yoJ
arranged on the phone, do you just stand there,
how does it happen? -

P.B. Yeah. Most of the time you just meet
peoplethatare driving by andit’s like oneway

youcantel if it’s acop or not if you look at the|

receiving threats that they would, by Walter . licease plates...The Omaha police they use

Carlson and some of the other Buys that were
being investigated at the time. And even by
Baer mostly if we ever camé if it came out
wilh anything that ub they would kil us, they

wouldstart killing our friends. In which at first

it didn"t botber me see because we figured

they didn’t know where any of our friends -

were. "Till we started secing notes on our
window of our trailer on our my room and
we'd read il and we’d sit there and talk about
what my (riends look like and then we saw

| plates that say “city govemment” on them,

they’re detective cars. And when you seen a
car that had city delective — or no it's city
govermnmenl — on it you never tried to get
pickedupby Ihat and the person, you ask him,
“are you a cop?”

FM. Yeah. :

P.B. And they have to tell Yyou they're a cop.
FM. Amazing. '

P.B. I remember (unintelligible) one time 1

have oae person go into the apartment ;
ibey'd have two, they'd haveope guy who!
to stand (unintelligible) in Lhe fire escy
you'd have ope guy down there and yo
have one guy on the floor where the party s
at with the door open 50 that you could get
al the door so you’d have like ten, Gifteen k
BO up the fire escape. Well you didn’t have
pass the guard.

One of the three counts of perjury {
grand jury indicted Bonaccl for was |
allegation of belng molested by somea
named Iarry Andersen who be believes

. [larold Andersen of the World-Marv!
Anderser declined to be interviewed {
this article. _ . .
P.B. Nobody has ever showed me a picture
Harold Anderseq, to this day, and said this
Harold Andersen. I've been shown pictures
people that I said was Harold Andersen, to, |
Roy Stevens, buthe’s the first onc and that w
just & couple of moaths ago. But be's nev
verified whether or not that it was. So I dor

'know whether or not that it was the same gy
but I kmow it was the guy that | know as Har
Andersen. Whether or not his real name
Harry Aodersen or oot, 1 don’t know,? -

broke this guy’s window in his car. And the
police arrived, and this one officer was going
to make areport about it. And Alan Baer came
out of the Club Max, ¢ame oul of it and told
the guy, he paid the guy money so the cop!
made no report. I didn't get in any trouble, he

(uninteligible) walking with them or some-
thing across the cornficlds going to QuikShop
and which started scaring us and stuff and they
knew (heir name and stuff and that started
scaring us because we figured well we protect
ourselves but we can’t protect our friends all

P.B. And the other thing was about Haro
Anderseq, saying i was Harold Andersen wt
wasthe ex-editos from the World-Herald. Ar

*ve always maintained about that was the £
that I've peverbeen shown a picturc. And I
remembering wbat this guy told me abot

the time. Jjust paid for the window. savi . . iter. and b
. - ying that h*wasa journalist, a writer, a
.l"rl:n]::rs: time I met Alan Daer was on the o adocal pa



been showa a picture ilentifying..” |
PB. Yes. I'm pretty sure, One reason J
pretty sure is because [ don't think that I dow. .
think if this guy didn't have anything to hide -
about or hide or didn't have anything 1o worry
about him doing things they wouldn’t be
slandering himself 5o much, they wouldn't be i
putting down so much with Alisha. Cause be |
was innocent there shouldn®t be need for him
to go through all this stuff that he's dooe by
putting down everybody. And [ think that the
thing is it would be hard if they did goto trial
to try to find any of my friends to go against
me. I've had friends from 1984 that I've lold
about this who'd glvc their lcsufy to that fact
that [ bave..

F.M. Would they name cames?

P.B. I dot't think they’d be ab'e to because |
pever really toid any names then.

FM. Tell me about your encounters with
Harry Andersen.

P.B. That's the most uncom fortable person 1o
talk aboul because he used lo, he was de-
ranged, to me. He’d always want tie you up or
tie me up or Llie me up with other kids [ went
with. He bad me, he had this game where he'd

lake a cigarcite and he'd make us bave sex
with cach olber and lay it on the fronts of our
chests or somcthing, push it togetber with the
cigarette still lit. And he'd bum our genilals
and..

F.M. You and who clse?

P.B. Other kids that went to these partics or
thal were with him up there in the Red Lion
Inn.

F.M. They were parties?

P.B. At the Red Lion? No they were just, we
would, at the Red Lion you could go in cither
front way or the back way. You cah go by the

gilt shop wheaever you go in there, that's
where if you go in you go up the elevator. And
you go to whatever Ooor they tell you to.
FEM. How would you know what room to go
to?

P.B. Other kids would know.

Bonacci recalled that it was s dilferent
room every time, sometimes a different
hotel, Holiday Inn, Howard Johnson's.

EM, D:dhcoomcaneryougouhcrcorwas '

he there waiting?

P.B. He was usually there waiting, usually
alooe. He had a camera sometimes, or 8 guy
taking pictures, ) _
EM. Do you know the person’s name?

P.B. No. .

F.M. Why did you do it? Did he pay you, were
you afraid, you know, what...
P.B. He paid, sometimes was afraid. Because

if I didn"t do something I was told to do by |

Bacr or, any of the guys that hey would get [

could get beat up or threatened.
FM What made v think that Raer wonld

RIS B VTP B,

(Nods)
F.M. How were they connected?

P.B. Well { saw Andiersea at partics with Baer
all the time. [n 1983 | got 50 upset at Harold
Andersen because in 1983 be was banging
around a kid named Andy, me and Andy were
like brothers, we were 3o close, you couldn’t
really sepatate us. Andy lived in South Omaha.
And Harold Andersen was coming on to him,
and (unintelligible) we totally ran Andersea
off that night. Told him never to ge around him
again.

EM. You who?

P.B. All the guys.

F.M. You all gaaged up on him.

P.B. (nods)

EM. What happened?

e FLL

P.B. Harold Andersea got Andy in the bed-

room, they were having sex.
F.M. Who ¢isc was al that party?
PB. That ] can remember? Alan Baer.

Barksdale or something like that, he was from |

Boys’ Town. John or something, Barkstel. He
used to pick me up from all over the place and
take me. A guy that looked like P.J. Morgan.
But be isn’t P.J. Morgan

Donacci recalled that Harry Andersen

had a scar across his abdomen, mostly .

horizontal but sloped a little. He then drew
a picture of it.

Bonacci,asAlexandrew, recalled the boy
named Andy, referred to above.

EM. Can we (alk about a kid named Andy?
Who are we talking t0?

P.B.Alexandrew, He was kind of always dirty.
Used to hang around with Alan Baer and Pete.
Citron a lot. Used to remind me of Joey,
looked a lot alike, about the same size, had the
same facial features, but not exactly. He was

. younger. In 83 he would have been about 12
! or 13. Tused 10 hang around with him like he

was 2 little brother, like when me and him

[ were together.

P.B.._most of the time he did it because his
family was poor apd needed the mooey. And
his mom even saw what was going on. She
lived in South Omaha pear some school.
EM. What did he look like?
P.B. Dirty blonde hair Didn't really have'
anything else about him, a cute little kid. He |
had a lot of problems, though, He didr't like
bis mom very well. He didn't like anybody
very well. I was aboul the first person ever got
to him aod talked to him,
I don’t wanl to see anybody hurt him. Now
he's hanging out by the run. Saw him in 89;
about a month before I got arrested,
Another count of perjury that Bonacci.

was charged with was saying that he had ,
seen Alisha Owen and Robert Wadman

~ Jdoy ~

Har Illg » K,

PB. -As far 23 saying I saw Wadman and Alis)
baving sex, that night I remember that sjn¢
the personalitics bave been talking 1o eac
other, »0oe persopality saw Alisha and Wadeg
logdbermdlhenenﬂ:mglhabesuwv
Alisha having sex with somebody. And act;
ally there was about an hour or two in betwee
that. And the person that was actually havan
sex with hec we believe was Troy Boner. S
when we talked to lbe grand jury we dida
bave the communication, we can now knot
that there was two bours(amnesla is a com
mon problem for people with multiple pes
sonalities) in between. Mikey went int
the bathroom, he’s the ooe that said thal b
saw them having sex, that he went into th
bathroom and then that's whea a kid by the
name of Andy weal with him, he had som:
LSD and then be switched to Alexander ar
Alexander came out, and they went back intc
the bathroom then Mikey came out and b
thought he just wenl in and he looked back jr
the bedroom andhe saw Alisha, or this girl anc
guy baving sex, and he saw Alisha and Wadmaz
whea be went in the bathroom. So be figure:
that they had to have been havlng sex, lhe)
were the same people.

EM. Do you think it was the same people?
P.B. I have no idea. Alexandrew came out an¢
saw Troy Boner with her too.

F.M. Are you coafident ﬂlatAhshawaswuh
Wadman?

P.B. Yes.

- EM. Butnotsosutelhalshchadscxwuhhnm

is that accurate?
P.B. That's accurate.

The third count of perjury against
Bonacd was forsaying hesaw Wndm:n use
cocaine,

P.B.'I‘heysaidlsawWadmanméedmgs,orusc
cocaine. Which I remember talking o the
grand jury and saying I saw him in a room
where people were taking drugs. That's what
I said to (unintelligibie) to the police, to
everybody. And bow that ever gottothe grand
jury that  saw him takedrugs =~ -

Bonacci, like Alisha Owen, recalls partles
at Twin Towers and a person mmed Lnrq
the Kld, A

P.B. A.lsothatmgmhnyﬂngmlhem.l
think Wadman came, butbe came in later. Just
aboul the time school started in 'B3. At the

Twin Towers. I'm trying 10 remember, the
penlhwseoﬂhcapartmenldawmtaus.&me

he had four or five apartments downsla.i:s
FEM. He who? - o
PB. Larry. I thiok this was at one of the
aparimeats. I don’t think this was at the pent-
There wereabunchof young people that were
there. Troy Boner was there, Danny King,
Larry the Kid.
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P.B. A guy that liked to beat up ail the kit~
liked 10 make pizza out of their faces. He
kind of big and be didnt look like a kid to me.
FM. What did he look like?

P.B. (Unintelligible) black, big. Fat, he wasa't
that tall,

F.M. What was be doing there?

P.B. He would mess around with some of the
guys that were there, I never bad anything to
do with him cause | didn't like him or Larry
King cither. He worked at a hotel(unclear) for
Alan Baer. Alan Baer is the one wbo'd lell him
what to do and he’d do it.

I only went with him once and bhe d.rove a
Mercedes.

F.M. What’s his rcal name?

P.B. I don’t know. There’s a guy in here now
named Bentley Buckner who bas threatened
me since I've been here, and there's a little bit
of rescmblance between the two of them
cause Bentley's real short, but then again I've
grown a lot since that time.

F.M. So you don’t think they're the same
person, or do.

P.B. I'm not sure.

FM. Why doecs Bentley Buckner threaten
you.

P.B. He worked for Alan Bacr, or did work for
him. He was at those partics on and off while
he was got in prison. I've heard that he's beea
conlacting Baer.
EM. How does he do that?

P.B. Call him.

Bonacci wos committed to Nebraska Psy-
chiztric Institute in 1986. According to him
at the time, April 22, 1986, the police were
colled and interviewed him and he told of
his history of abuse, naming the Omahans
who had allegedly abused him. The mother
of & friend had contacted his school, North-
west High, and the school had called in
Diane Zipay, who was then working as a
student personnel assistant for OPS. Bonacc
saysthepoliceinterviewed him atthat time.
Iis mother told the Observer that at the
time Zipay and the doctors at NP1 told her
that he had been repeatedly assaulted, but
not by & member of the (amily. The Ob-
server contacted the Police Department
about the incident but they could find no
record ol it.

P.B. Tbe:ewuareportlothcpohcem *86,
first time I named people, Walter Carlson, Joe
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for a few minutes and they could talk to me
alone. I was sent to NPI because the school
and the Omaha Police Department wanted me
to go.

Bonacd did notidentily Harry Andersen
at the time as Ilarold Andersen the pub-
lisher

F.M.Sodidthe police have any reasontothink
at the lime it was the same person?
P.B. I doa't think so.

By far the most chilling partof Bonaccl’s
story is about ritusi satanic cult abuse.
Although we meke no pretense at under-
standing the signilicance of this story, we

include it here because It s com pelling snd

. because it bears some resemblance 1o sto-
' ries of satanic sbuse that we understand

were told {0 the grand Jury by a girl whose
name has not been in print but who was
referred (o as “a young Omsha girl™ The
grand jury report said “she has sufféred

Principal and assistant pnnc:pal had to leave ;

P.B. Sacrifice(?), and torturing this child. Ao«
dida'twantto, and we were me and Nichola

~erebotherying, asd we didn’t Like what the:

were making us do. :

F.M. Was the kid littler than you? -

P.B. Probably...cleven

FM. How old were you?

P.B.1don't remember. -

F.M. Do you remember what year it was?

P.B. *84. And they bad one guy that came i

and they were having sex with him. -

F.M. Having sex with tbe little kid.

P.B. They used us as rag dolis. Thep they pu

me shoved me and Nicholas in the cage. The:

had the boy outside the cage and shot him i

the head.

F.M. Who shol him ia the head?

- P.B. The guy thal {unintelligible). Then the:

"1ook me and Nicholas out into the woods am

they 100k me out inlo the other side. The:
made us have sex before they took us away
from him, he was dead. They took Nicholas
off in the woods and they took me out and I
beard a shot...(unintelligible) up in the air by

moreabuseand neglect than anyoneshould
ever have to endure.”

P.B. (As Mikey):They used to say thal they
would try to kill my family, and kill me,
F.M. Who?

P.B. Baer, King, Andersen, all of them. The
only two who didn't threalen me were Carlson
and Burke. They only threalened me at Lhe end
and they got amrested in "86.

EM. Why did you belicve that they were
serious?

P.B. Because (hey used to beal me up some- .
times. And 1 saw them also hurt other kids.
FM. Did you believe that lhey would kill
somebody? R PR
F.B. They did. e . .
FEM. Who did they kill? S
P.B. It was in California. They were, Larry
King were out around flying 1o Stockion,
(unintelligible) around we picked up Nicho- .
las who went out with us and when we got ;
there 1 don’t know where we landed at of
where we were at, they had me tied and
drugged up. They took us out toa placeand all
I can remember is that there was a Kem River |
or something that went by, there was abridge
that had the name on it. It was near ibere that
we would wait. And they had this little boy
that was in a cage when we got there and they

Burke, Hamry Aodersen, Peter Citron, Alan
Baer, Larry King. They laughed.

F.M. Do you remember who it was — whothe
police officers were?

P.B. I wish 1 could,

EM. When did they do this interview with
you?

10ld us me and Nicholas 1o put on these Tarzan
suits, First they toid us we betier dowhat ttu:y
told us.

They told us we'd better do what they wanied

orthey'dkill ustoo. Sowedid everythingthey -

told usto.
F.M. What did lhey tell’ you lo do?

LI
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. where | was at and [ didn't see Nicbolas till

lateroninthe day and I thought they bad killed
him too. He said (unintelligible) he lhoughl
lbey'd killed me. (Unintelligible).

F.M. Who was Lhere that you know the names
of.

P.B. Larry King and a guy named Huanter, the
guy that was (unintelligible).

. EM. Does Huoter have apolher name? .
P.B. 1don’t know. Thomas or something I.lke

" that.
F.M. What did he look like? :
P.B. Kind of he had glasses on or some kind of
weird glass that he was wearing. | hadn’t seen
tbem like that before. He was kind of tall,
while, greying bair, had a whm: bell on and
(unintelligible)..
FM. Doyouknowanythmgelseaboulﬂumu?
P.B.(ncgative) .
FM. Do you know anything else about th
place where you were?

" P.B. Kem River, it's near Bakersficld. .

F.M. What clse doyou remember about Bakers
field?

P.B. There were some olhcr_peoblc and li:e)

. were into witcheraft and stuff that Zachara,

knew all about and said they were into witch:
crafl and they used to sexuaily abuse kids.

" (Zacharal ls snother personality.)

That's what they did with the body, they gave

_ him to, they took the body and were flying the

planc and flying low and when the' dropped
" the body out they said “Let the (T)Mehr go
ahcad and take care of it.”...

FM. Ok, go on so what did they do that night.
P.B. They were having human sacrifice.

. FM.Anolherperson?. _ ¢ « - . cad
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stull and he was crying and su‘cammg some-
thing, and the priest picked him up and (unir
telligible) lady came up and just (gestures)aun
him up. )

FM. Cuthimup h:schr.sl is that where you're
pointing?

PB. Yeahandlhepnalhadbloodalloverlnd
Larry Kibg just...

FM. The priest held him and Ihewoman an
bim? !
‘P.B. (Nods) Larry King just came out.

F.M. That was at night.

PB.(Nods)

E.M. Was it some kind of u:rcmony?

P.B. Um hmm.

F.M. And what happened thea?

P.B. Theywerechanting, (unintelligible) lnv-

ing sex with the dead bodies.

F.M. There were two dead bodics?

PB. Um bram. They were cating the dead
bodies, thirteen sdults there.

EM. So thirtcen adults had to cat two dead
bodies; did they eat it all?

EB. No tbey'd keep the red paris and cat
cenain things like eyes and the rest of Lhe

bodies, like bones were always used for mak-*

ing tools and ground up. (Unintelligible),

Larry King had his driver pick us up and lakc.

us back.

FM. What’s his driver's name?

P.B. ] don’t know.

FEM. And be picked you up in this place near

tbe Kern River in Bakersficld, and took you

where.

P.B. Took us back lo the hotel.

EM. Wherel

P.B. 1don’t know bemusewhcn we got in the
car me and Nicholas {ell asleep.

FM. Have you been to oltber cercmodics

where they cat body parts? - o
P.B. (Nods) '
F.M. How many do you think you've been to.

L. '

P.B. Four or five. Zacharai's been to four or

five.
EM. How many bas Mikey been to?
PB.None. = b

FM. Has anybody clsc been to any?  * -

P.B. Lehai and Matachai have. A boy was

killed when]was three. Mark can tellus aboul - ‘

it,

FM. Are you Maﬂc?

E.B. Yes. We hung out with each other when I
. was four.

Living, ] rcmember my mom used to go to
work and ] would try to chase ber 1o work.
She’d be going on getting onabus and I'd ry
10 foilow her acually. A couple up the street
gave him cookies. They were ok.

A weird guy lived close lo us would take me
home too, but he (uniniclligible) staried to
" harm me(7).

'EM. Inlercourse?

- culting the boy. .
*,.FM. Was he an old guy? |
. P.B. No, be was in his tweanties.

- year-old.

“That's how Alec was formed causc Alec is

_PB 'I‘wenly-ﬁve to thmy : .

BT AR A T VO E G (AU @ LIS divdl, TR
2 human ajtar, which they have in some of the
culis like the Northwest cult, which is a
ieenage girl who is & virgin. That was one of
the altars, they used her as an altar,

F.M. They used her as an altar. And what kind
of altar did this guy have?

P.B. He just had it was Like a, made out of
wood, oak.

He had 1his littie boy that was down there he
was probably about twoe years old, and [ was
only about four. Hemade me have sex with the
boy.

PB. (Nods). Andlwadomgh.beslaned

FMSonwmjmtyoumdhmandtbetwo-

P.B.Um hmm. Hestarted cutting him, Hekept
telling me that he was putting the boy's spirit
in me and then aficrwards be told me the boy -
wasa't really burt lhal was just a game (uain-

telligible).

only sbout two years old and be docsa’l talk

of speak, bhe’s a baby person. He kind of

represents the baby Lhat was killed.

He took the boy’s skin off and put it 0o me and

ibat's why (unintelligible) I wanl to lake five

orsu showers I'm like washing my hands but
I can't get tbe blood omlalwayssun, its

right there.

FM. Counting everybody, how many satanic

riluals do yeu think you pamclpalul m'!

e ‘

! Bonaccl menlloned some placu in Ne- |

Abmlu.

P.B. The underground mElI:hom.lt‘s hkca
sewer sysicm,

Ooe like Ihat in Bcllcwc. Durands beca
there.

There was the triangle in Bellevue, in the

sewer system, called a triangle because there
were three pricsis that lived there with the
sewer systcm in the middle. One was the high
pricst, one was the pext, and ooe was a priest
in apother group. One was with the Shadows.
They don't live there any more. It's been
turned into a Christian yard. One guy lived
actoss from the schooi yard, he could use that
to lure kids into the cult. They like to get Lhem

when they're clementary tbroug!l j:mior htgh ;
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because that's whea Lhey 're most influencab

~M. You mentioned a human altar, bow di
you know about that?
P.B. Because they've had it. Larry didn't thir
that the sacrifices of Ihe animals or of the
--or they bave il when it would be impregna
ing the girl for the sacxifice of ber child whe
it was born. It's kind of done e mock tt
Christian religion, it's done on Lhe 22nd ¢
December, 21st or 22ad. The acorns are use
as part of the ritual lo impregnate ber.
EM. I don'l understand,
P.B.1don"tunderstand cither, all I know is th;
there were acoms that were used Lbat wet
place up in her at the time to belp.
F.M. Did it have somethiog lo do with makin
her gel pregnant?
P.B. Um hmm. I know it’s weird, but every
thing we do in the cult is weird.
FM. Did you see them impregnate a girl?
P.B. (Nods)
F-M. More than once?
P.B. Just one is all T saw. And we sacrificed thy
baby. They would cut the mother up and the:
take the baby out alive and they sacrificed il
And the third person in be cult would bave t
eatthe eyebalis which Malachai was third tha
time, but he was out of favor.
FM. Where was this?
P.B. At the triangle or the woods.
EM. Which is down in Bellevue?
P.B. Near Foateaelle Forest.
F.M. Where's the triangle?
P.B. There's actually two lriangles, therc
ope with (be sewer system and ooe in U
woods,
EM. Then did they et the whole body?
P.B.They oaly eat certain parts of it. They ez
the flesh and there is what they call commun
ionin Christian and stuff. And it was just doa¢
they mixed urine and blood and (unintelli
gible) drink it. The way they’d get it they”
have somebody they'd (unintelligible) o
you right bere and thea drain the blood out ¢
you (on his wrist),
They drew blood [rom him three or fou
times.
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E.M. What year was that?

P.B. 1984.

FM. Whea was the last lime you were in-
volved in a satanic ritual?

PB. 1984.

FE.M. Where was that.

P.B. Out in California when they took the kid
F.M. They shot in the bead,

FM. And when was the first time?

P.B. 1979.

EM. Bul wasn’t 1971 was when Alec was
formed?

Donacci recalls a1l but the 1971 memory as
being between 1979 and 1984.

F.M. We really ooly know of onc Omaha
person Lhal was involved in satanic ritual that
you can name, is that right?

P.B. (Another person named)Dr. Khage, same
as Lord Bevins. He's the ope that was a priest
when I first got involved. He's a proctologist.
He used to take care of kids if they were hurt.
If they would bleed he would stitch them up
and everything. I was athis office. [t was near
Skateland at 84th and F. He could walk from
Skateland.

.0

Bonacci Is Willing
To Submit To
L.ie Detector Test

The Nebraska Observer is attempt-
ing to make arrangements to havea lie
deteclor lest administered to Paul
Bonacci. Bonacci's attomey has ex-
pressed an interest in this and says
Bonacci himself will cooperate fully,

It may take some time to make ar-
rangements for this. Both DeCamp and
the Observer appreciate the special pro-
fessional chalienge presented by ad-
ministering a polygraph t0-a person
with multiple personalitics: each per-
son with a story to tell must be tested,
For that reason, it seems desirable (o
sclect the examiner with great care.
Additionally, since there are no longer
criminal charges against Bonacci, the
cost of the exam must be addressed

Flight Inward From
What Is Intolerable

Bonacci’s lliness:
Some Background

The Observer contacted Dr. Beverley Mead
the psychiatrist who first diagnosed Bon-
acci’s multiple personalities. We were
seeking some undersianding of the condi~
tion, in particular, the links berween the
disorder and early trauma, as well as the
reliability of the patient to remember
truthfully details and events. We asked
Mead whether he believed the stories !
Bonaccei tells about cult sexual abuse, "Ity
always importans to maintain a certain
level of skepticism, ™ he said “At the same
time, we should keep an open mind " Mead
believes that the ultimate literal truth of
such siories can be determined by carefil
fact -checking and follow-up on leads given
by Bonacci, and that this should be done.

( Mead also referred us to several sources as
background on MPD. The most useful one
was a section on multiple personality
disorders from a chapter called “The

somehow; il will not be born by the
county prosccutor’s office.

Dissociative Disorders, " in the Textbook
of Psychiatry {American Psychiatric Press,
1988). Below are excerpts.

Although the recognition of multiple per-
sonality disorder (MPD) is not new, scientific
research into it is in its infancy. Since 1980,
however, the literature has expanded along
with the upsurge in recognition of the disor-
der. One facior that has contributed to this
rising awareness is ihe increased awareness of

child abusc and incest.
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In two studics by Richard Kluft, M.D., “97
, ~feent and 98 percent (of the MPDs in Lhe
study) bhad expericaced child abuse, usually
including physical, sexual (usually including
incest), and psychological mistreatment, and
concomitant neglect was not uncommon.
Other ctiologic factors may be object loss,
illness and pain, trauma other thag intentional
abuse, exposure looverwhelming stimulisuch
as accidents or war, cultural dislocation, ele.”

The condition has its oaset in childbood,
usually before the age of nine.

The pumber of personalities that each pa-
Lient has varies, with half having 10 or fewer.
The average number is over 13, but this is
skewed by cases of remarkable complexity,

_ . The personalities’ awareness of one an-

other varies. Some are unaware of some or all
of the others’ existence, some may be aware
of some or all but have no interaction with
them, and some may have definite relstion-
ships, as friends, protectors or helpers, or
adversaries. Sometimes they are aware of one
another’s activities in the sense of perceiving
them #s a dream, without sccording them
reality. Not uncommoaly, 3 persoaality may
perceive the others’ voices as hallucinations,
and their affects, intentions, and conditioas as
passive influences. ‘

Many children have transient dlssoqaliw
symptomology, yet relatively few develop
distinct dissociative disorders. Those that
develop MPD have been unable Lo beal their
burts because they have not been protected.
against further iraumatization, ot had suffi-
cieat testorative expericnces with significant
others, and may oot be enabled to process
theic burt in eavironments that deny the trauma
bas oocurred, double bind the victim, or dis-
courage the candid exploration of pam.t‘ul
feelings and expmenm .

MPD emerges in the context ot‘ me cﬂ'orts-
of an overwhelmed child, unable to either,
fight of take flight, to flee inwardly by aban-
doning sense of ownerskip of what is intoler-
able and unsccepiable. Despite widespread
fears of iatrogenesis and the documentation
that maay -of the features of MPD can be
mimicked ot induced by a number of inter-
ventions, there is no evidence that the full
clinical picture of this condition can be cre-
ated and sustained over time. ..

Most reports of childabuse and incesthave
a basis in reality, except for custody disputes,
in which the adversarial system encoursges '
the use of allegations as weapons. . 0O
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Owen Trial Was A Far|

Cry From Justice|

by Frances Mendenhall

Two Observer reporters covered all but a
day and a half of Alisha Owen's five-week
trial. .

. The jury in the Alisha Owen perjury trial
handed down its verdict Jupe 21. She was
found guilty on all eight counts. She is now
awaiting sentencing while court ordered psy-
chiatric tesling is being administered.

Owen had told her story first on videolape

to Gary Caradori who was investigating for -

the Legislature's special committee to inves-
tigate the child abuse allegations surrounding
the collapse of the Franklin Credit Union, and
later under oath to a Douglas County grand
jury. Caradori came to her at the Nebraska
Women's Center in York on October 30, 1989
where she was serving a sentence for writing
bad checks. Caradori and his cight-year-old
son were killed when his private plane crashed
July 11, 1990C. There has as yet been no report
from the FAAdetailing the causc of the crash.
The story she told detailed involvement
beginning in the summer of 1983 with people
allegedly connected with Larry King, the

head of the credit union, who allegedly had

abused her sexually themselves, bad forced
her to have sex with others, and had flown her
to California where she and other minors were
exploited sexually and involved in trafficking
drugs and pomography. The grand jury ig-
nored the allegations about the trips to Cali-
fornia and focused on Owen’s allegations
about prominent Omaha men. -

Her perjury indictments were for her state-
ments that former police chief Robert Wadman
had had sex with her about twenty times over
a peciod of a year and had falbered ber child,
that she had seen former World-Herald pub-
lisher Harold Andersen fondle an cleven.
ycar-old boy, and that she had been forced to
have sex with Judge Ted Carlsor.

It was the first time in recent memory that
anyone outside of organized crime had been
brought to trial for perjury. Also hard to
explain was the grand jury indictment; such
indictments in theory are handed down or not
handed down for the crimes alleged—it is
unheard of to lum the process around and

indict the person bringing the allegations in
the event they are not belicved, especially
when the charges include child sex abuse. The
likelihood of disbelief is chilling enough to
potential witnesses in sex abuse trials; they
should not also have to face perjury indict-
ments.

A Question of Motives

Although it became hard to keep straight
during the trial which often got sidetracked in
salacious testimony about Owen’s scxual his-
tory, it must be remembered that the charges
against Owen were perjury. That means that
the prosecution was charged not with proving
that what she said was preposterous, but with

proving that she said something that she did
oot herself believe 1o be true. In my opinioa
they fajled 10 prove this at all, much less to
prove il “beyond a reasonable doubt,”

It comes down to motives which prosecu-
tor Gerald Moran listed as three: 1) to get out
of prisan, 2) to make money on 3 book or
movie, and 3) to be somebody.

1) IfOwenbelieved the testimony she gave
couid get her out of prison she would have
given it before she was sent to prison. Moran
never explained exactly how it might have
worked 1bat her testimony would have taken
lime off her current sentence, let alone offered
any reason lo believe that Owen was thinking
along those lines. .

. 2)Theprosecution's premise that she wanted
to get rich off of a book or movie was pure
speculation. Much more believable was pros-
ecution witness Mary Dvorak’s recollection
that the comments about a movie were made
in a joking way, tounderscore how bizarre the
whole situation was. “Mary, you know, this
would make a wonderful book or wonderful
movie..." And with that some cause for hope,

or at least laughter, out of the sitvation: “We

could makea lot of moocy.” The warden at the
prison, Lamry Wayne said that her comment
about making a movie was facetious, and had
many positive things to say about Owen.(The
World-Herald’s description of his testimony
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let the reader with the impression that he was
confirming the prosecution’s poiot).
* Making money from lawsuits would not
have been possible: one of the alleged perpe-
trators was aiready in jail (Larry “the kid™)
when Caradori spoke to her; aoother
(Andersen) had never sbused ber personally;
and neither Wadman por Carlson are wealthy.
Larry King was already in a prison for mental
patients, - .
Owen Shunned Publicity

3)The prosecution’s claim that she did it
“10 be somebody™ is ludicrous 1o anyone who
paidattentionothesequence of cveots; Alisha
Owen never sought out anyooe to tell the
story, not Caradori, not the FBI, not the grand
jury. In fact, the evidence is that she was
coerced into lelling her story to the FBI by the
agents and by her lawyer, Pamela Vuchetich,
Teslimony by Owen's parents detailed how
the FBI approached them in late Januvary of !

- 1990 to try to get them 1o persuade their .

daughter to talk. The Owens testified, and the
prosecution pever chatlenged this, that the
FBlhadlold them ifshedidn’t talk to them sbe
could be transferred to another facility in a '
stale too far for them to visit on weekends. |
Botb warden Wayne and Mary Dvorak testi-
fied that she was scared, Owen.inpn'son.,
shouldhave been read Mirandarights andtold |
that she did not bave to make any statements, |
bul this was never done. .

Owen has shunned media stiention from

the beginning, refusing to grant inlem'cws.!-
either before or after ber present altomey;
Heary Rosenthal ook the case in May, 1990. -
Rosenthal told ber that if he were to take the .
case, she must refuse all contact. with the .
media. But even from the beginning in late |
1989, Owen was avoiding the media. State |
Pairol Officer Charles Phillips visited Owen
on December 15, 1989, and insisted oo taking
astaternent. He promised to keep it quiet, said
that the State Patrol docs not make press |
releases. But the next day Alisha heard on |
KFRX that there were three witnesses. Alisha



was afraid, called Caradori and asked who |
was talking.

During February and March of 1990, thex..
was a Jot of unwelcome publicity. Owen’s I
lawyer Pamela Vuchetich was talking to the
press. Doana Owen, Alisha’s mother, testified
that Alisha would phone home ¢rying, wani-
ing to know who was talking. Owen's parents
testified that they called Vuchetich nurnerous !
times asking her to stop. Owen recatled $600
and $700 phone bills at thal time. Neither she,
nor Alisha, nor Al were talking to the press.

Whom DId She Tell and
When Did She Tell t? i
According o Caradori’s testimony to the
- grand ‘jury, when heand hit assistant Karen
Ormiston found Owen, he confronted her with
the fact that she had extensive knowledge of
abuse. Shewas surprised since she hadn't ever
told anyone. Caradori said it was Owen who
brought up the names Larry King, Robert
Wadman, and Harold Andersen. Owen testi-
fied that she told them at that point that she
“knew" them. It is unclear from what Caradori
told the grand jury whether he believed when
he first visited Owen that she was herself a
victim of these particular men; what is clear is
that he belicved she was very knowledgeable
about others who were, Caradori gave her a
weck before he came back to videotape the
interview. ’
According to the testimony of Warden
Lary Wayne, the next day Owen told the
prison psychiatrist her story of abuse and that
Caradori knew about it, Her concem at that

\ testified that he hadn" seen ber fora year prior

point was safety. If Caradori knew her story,
then others probably did too, and those who
had abused her might try to silence her. The
psychiatrist, also concerned about safety, en-
couraged her to tell the warden so they could
take precautions to protect her.

A week later Caradori retumned. Owenthen
told Caradori about Troy Boner and Danny
King, twoother young people whoshe alleged
had been with her on several trips io Califor-
nia and who bad.been caught vp in cenain
other aspects of the sex and drug lifestyle. A
few weceks laler Caradori found Boner and
immediately tock him to the Residence Inn in
Lincoln 10 tape his statemeant, The prosecu-

tion would argue that before they went 1o the:

Residence Inn, they stopped at Carsdori's {
office and Boner talked to Owen on the phone
for twenly minutes in order to be instructed in
whal to say. No evidence of this call, which
would have been billed somewhere, was ever
produced. If Alisha had talied to anyone, the
prison would bave bad a guard standing near
ber the whole time, but no prison official was

ever produced to testify that it happened.

Another lime in the grapd jury he was asked
whether Alisha talked with Troy before the
lapes were made. He said “not that [ know of,
Before they weat 10 the Residence Inn Troy
was never out of my sight.”

The idea that Cwen's story is a scam
becomes hard 1o explain in light of what
happened and when it bappened., First there is
the question of how it happened that the
stories told by the three had any common
details since Owen never had an opportunity
to be with or talk to Boner toscript him. Boner

to making the tapes with Caradori. (Thissub-
ject is dealt with in a longer article on page 4
of this Observer.)

Sccond, if we are lo believe that the part
about Wadman is a hoax, we then must believe
that Owen was extraordinarily lucky in choos-
ing a name oul of the air for the child’s father,
a person to whom the child then and now bears
a breathtaking resemblance. Owen had no |
time to think it over, and no photo file to
consull. Caradori dropped in withoul notice
and she gave him the name. She alleges and
the prosecution did not dispute that she had
never before loid anyone that Wadman fa-
thered her child. : '

Boner's Flecantatidn

The recantation by Boner deserves special
comment. The story that unfolded in the trial
porirayed Boner as a chronic liar, a substance
abuser, and a scam artist; the obvious conclu-
sion that should be drawn is that his testimony
isalways suspect. But another part of the story
had to do with Boner under pressure. And he
was indeed under pressure from the FBI to
recant, as several witnesses and a telephone
recording of a call by him to Owen revealed.
Boner, on March 9, 1990, pboned Owea in
prison while his attorney and the FBI listened
in and taped the conversation In the call, he
tried 1o get her lo admit that the stories were
made up, but Owen dida't budge. "Just tell the
truth, Troy," was all she would say. '

Then in July, 1989, Caradori was killed.
Boner again behaved as if pressured, perhaps

from the guill of having betrayed a man now
dead. Numerous witnesses reported that right
afer Caradori's death be expressed an inten-
tioa to recant his recantation. Boper told
pecple that be had gone to the FBI, but they

laughed and refused 1o allow him 10 change

iy mind. Sandy Caradori also testified of a
afroatation with an FBI man Mickey Mott
that confirmed that Boner had actually gone
to the FBI office to do it, but had
rebuffed, .
According to Sandy Caradori's lestimony
from the ootes she took the night of her
bushand’s death, Boner said, “I'm really sorry,
this shouldn’t have happened. Gary was tell-
ing the truth. I've been pressured to change. |
shouldn"t have changed. You don't under-
stand bow much pressure I'm under. I'm
really scared.” . ‘
1s Boner to be believed under any circum-
stances? Perhaps not. But be should be viewed
as Jeast credible under pressure, as be was
when be recanted. And the testimoay be gave
under!helelsumoumofprmmhadmbe{
that which he gave Caradori. -

Who Was Vuchetich Helping?

Owen's original lawyer Pamela Vuchetich
played a strange role, appearing more to
colisbocate with the FBI than to defend Owen.

As discussed above, she was during Febru-
ary and March of 1990 saying incredibly
indiscreie things (o the press. At one point she
was quoled by the Kansas City Star a3 saying
that the abuse victims were greater than 100in
number. Agent Culver of the FBI testified that
forthe FBI interviews between 2/12/90 and 4/
1050 Vuchetich signed in with them and
discussed the victim with them while riding
out and back with them. Vuchetich had in ber
possession materials givenherby Owen, docu-
ments such as personal caleodars, sddress
books, letiers, notes on meetings, lists, and a
specialcollection of documenis called * Alisha
Owen, VIP (very important papers).” These
papers were turned over to the FBI even,
though the subpoena specifically excluded -
matevials that were exempged by the lawyer-
clieat privilege. When Owen’s new attomey
Henry Rosenthal was to trying to gei needed
materials from her he was met with stonewall-

ing. :
Oweaestified during her pretrial hearings
thal ber lawyer, Pamela Viichetich, had asked -
bertomakea listof all the people she hadbeen
intimate with, and the list became part of the !




VIP file. The defense made the case in the
pretrial besrings that this list was used
discover ways 10 discredit ber o0 the gra.
jury. No discussion about the List was ever
presented at the trial in the presence of the
Jury.

The Obsetver asked Pamela Vuchetich for
ao interview and she agreed, and made an
appointment. But she didn't keep the it and
bas not returned messages Ieft at her father’s
office. Her own phone is“t1cmpocarily discon-
nected.” . :

Vuchetichtold me at thetime Farranged for
the interviewthat Alisha was “precious™ to
ber and that she would do nothing to burt her,
I I bad been able to talk to her | would have
asked why, if she cared for Alisha did she
choose to represent Danny King after he had
retracted his story; the “coanflict of intcrest™
sheciled at thetime wouldsuggest that Danny's

* view, a problem in that people were afraid to

interests could not be represented without
burting Alisha. I would also have asked her
bow it bappened that Terry Clemmens, the Jast
minute prosecution witness bought in 1o add
to mud thrown, was her clieat.

Defense's Weaknesses

There were two big weaknesses in Owen's
defense, The first was ber volunteering at her
prescotencing evaluation that she had met
Troy Boner in 1988. It was a glaring inconsis-
tency in a story that she otherwise sustained ,

for a year and a half with remarkable consis-
tency.

The second was Lbeir failure 1o bring forth |
witnesses who could back up her stories of the -
parties at Twin Towers. Some of the people
she described may be around; for example,
the Observer has viewed a vidcotape that
Caradori made of another Franklin related
person named David Matsen who remem-
bered Sheila Calder, the women who was
supposed to have let Wadman and Owea into
the French Cafe. Matsen also recalled a black
mannamed Larry who was serving as a buffer
between Larry King and the pubtic. Matsen
cocountered this person during his employ-
meal at Lhe credit union in late 1985 and early
1986 when he weat to scc King at the Twin
Towers. They sat around and talked because
Larry King was going to be late. Larry was
black, people in the building such as the mail
carrier, office manager, the security guard
knew who be was, and be scemed o be
running interference for King.This person
couldhavebeen Larry “the kid” referred to by
Owcn.Anomerpossiblemnneclionwilhurry
“the kid" is Paul Bonacdi, (see Bonacci inter-
view, page 15). Larry "the kid” was known to
Owen as Larry King's enforcer. He was the
onecshedescribedas frightening her and threat-
ening her into doing things she might not have

dope. It was Larry Ihe Kid who allegedly
amranged for ber sexual liaisons, drove ber 10
the motels, and raped her three times. i

Someone close Lo the grand jury lold this |
reporter that another child witness involved
with King testified to the grand jury referring
lo a similar character.

Matsen, as well as numerous others, recall
Odell, Tony, and Rod Evans, black brothers
scen W Larry King's parties and mentioned
{except for Rod) by Owen.

There was, from the Observer's point of

come forth. While gathering information for |
these articles, | talked 10 three sources, one
who spprosched me and two whom [ soughi
out, who expressed fear. Two of the three
changed their minds completely after Brst
agreeing to allow me to use their information
without their names, the third allowed me to
use ber information but refused to allow be:'l
-neme to be used, The two who completely,
backed off cited fear that something might
bappen to them as it had “happened™ to

Unanswered Questions

Professivinals say that AlishaOwen fits the
profile of an abuse victim. She is bulemicand
overweight and has had severe mood swings.At
one time she was suicidal. (Friends and family
are quuick 10 point out that she is nol suicidal
now, however, Neither was her brother Aaron
who was found dead with a suicide note in his
ptison cell last November.)

The grand jury said it and members of the
recent pelit jury agreed that some of her story
was probably true. Yei the prosecution made
no attempt to explain who abused her, which

If abuse by prominent menwere io happen,
'hat are the real chances it could ever be
~rought to light? Judging from what bappened
in this case, such allegations in Omaha would
likely result in an atiempt to massively retali-
” ate and discredit the alleged victims, without
ever addreasing the source problems. If the
alleged victims were like many sex sbuse
victims, poor, fricadless, without strong sup-
port, or cven addicted, as Danny King and
Troy Boner are, they must now bave goiten)
the message that they will be coerced intc
telling law cnforcement officers what they
want to bear quickly, with no attempt made to
get them the belp they need. If the alleged
victims were strong persons who can support
their story and count ontheir families, the best
_ Ihey can expect is to know that their friends
belicve them. In such a climate \be powerful
will always make their own rules.

Oo the other hand, if false abuse allega-
tions are made, the public desccves a beiter
respoase than what came of this trial, which
left completely unanswered the questions
about parts of the story that were true, and how
the sysiem should respand to young peopie
who have been dameged. State Sen. Loran
Schmit asks, “why didn't the grand jury charge
law enforcement agencies with the task of
finding the ones who did it?™ That surely was
the mofe important conoern than the outburts
of vindication for the pillars of themmmmi‘:?

displayed by our judicial system. It was a
cry from justice,

would have made the proseculion’s story more
cohesive. Why? Perhaps they tried to find the
perpetratot but couldn't find snyone except
Wadmao to pin it on. Why has the focus been
punitive when, even if she is lying, she so
obviously is herself a victim? :
Still unanswered, bow extensive was sex
abuse of miinors in the social circle of Larry
King and Alan Baer? Baer was never pros-
ccuted for abusing Troy Boner, but much
undisputed testimony in this trial indicated
that be did. What about the abuse of the Webb
girls, and other victims interviewed by the
grand jury? The prosecution’s “proof™ that
Twin Towers could not have been the scene of
the parties described by Owen because King
didn't bave a lease there until 1987 was,
inadequate; we know people who saw Larry
King at Twin Towers in the carly eighties oo
a regular basis and believed that be lived
there. .
What about the rest of the evidence Caradori
uncovered TThere were maay others besides
Bonex, King, and Owen.

- Q10
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Evidence t_he Owen Jury

by Rita Hamilton _ -

e

Didn't Get to.See

A possibly important part of the evidence in the Alisha Owen trial were the taped state-
ments of Troy Boner and Danny King. Alihough Bonerand King were later to recant their
stories, the possibility still remained in some minds that their original versions were i
truthful, as Boner did later attempt 10 recant his recant and since there were some similari- |
ties in the three tapes thay, it was argued, could not have been fabricated withous the three
getting together to agree on details. The prosecution never adequately explained how
could have gotten together: when investigator Caradori found her, Owen was in prison,
and except for Boner's testimony that he talked to her for 20 minutes before making his
tdpe, there was no evidence that phone communication ever happened—no documentation
of long distance charges and no prison personnel who witnessed Alishas end of the call, *
The similarities in the three taped stories,then, become important in the jurys consideration
of whether the stories indeed were fabricated. Unforunately, however,the Jury was not -
-allowed to make the judgment about the similarities since Judge Case did not allow the ,
tapes of King and Boner to be submitted as evidence. - o
The Observer viewed all of the tapes and astempted to answer the question, “were there
important similarities that could not have showed up in the stories unless they were orue?”
Although it has been necessary 1o edit for space, it is our intention to include a fair
sampling of the details from the tapes that would suggest either corroboration or contra-
diction. In truth, the stories were more dissimilar than similar because the majority of |
material narrated by all three covered completely different events. Alisha was charged -
with eight very specific counts of perjury. Neither Boner nor King talked about the exoct -
subject matter of each count in its entirety but rather made statements that would either
add to or detract from the credibility of the overall story. It is interesting that the parts of
the tapes where there is the most corroboration are those that describe trips to other cities,
a subject not included in the indictments and apparently of no concern to the grand jury.
What we have selected then is an annotated version of excerpts from the Boner and King
tapes. Bold highlighting indicates corroboration. Urlderlining indicates contradiction.
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Owen says her first contact with the people
and events in this story came inA ¢, 1983
whea she went lo a party at Twin's_ . ers with
a boy named Jeff Hubbell whom she bad met
at Peony Park Sprite Night the week before.
She met Larry “the kid™, Larry King, Alan
Baer, Harold Anderson and Rob Wadman that
night. They played the “501” game. This was
a parly game where onc person undid the
buttons of another persoa’s “501” Levis with
their toes.

Troy Boner says his first involvement with
any individuals connected to homosexual

activily occurred in August, 1983 when he |

was introduced io Alan Baer by a mutual
friend named Rod Bier(spelling uncertain).
He says he did not meet Alisha until early
1984. He does not know what the “501” game
is. He was the first person to have sex with
Owen.

Owen talks of having a long term sexual.

relationship with Wadman. She talks of being
taken to the Starlite Motel in Council Bluffs.
Danny King talks of having sexual experi-
ences at the Starlite Motel. Troy tells of being
in the Starlite Motel while Wadman and
Owen are having sex in an adjoining room.

Hewas there for the purpose of fixing Wadman
up with another young girl when he was done

with Owen. Owen says thal in the summer of
1986 Larry "the kid" told her ‘you had better
begood because you got some competition’.
Boner talks of being at a party in a “big house
about 90 blocks north of the Crossroads” and
seeing Wadman in = poolroom engaged in
sexualactivities with Owen and a youngboy.
Owen maintains she knew of no homosexual
involvement on the part of Wadman._Boner
talks of seve
edge of homosexual activity by Wadman.

Owen said that sbe was picked up many
Wedncsdayvs by cither Wadman or Larrv “the
kid" and taken 10 various mote!s around town
for sexual purposes. If Wadman picked her up
she would be taken (o a motel and have sex
with him. If Larry “the kid" picked her up she
would be taken (o a motel to bave sex with
whatever man happened to be there. Boner
says that both he and Larry King would fix
Owen up with various 'men for various
Wednesday encounters.

Owen and Boner speak of a photopra-

pher named Rusty Nelson. Boner also says

he used the name*Russell Barry™.

" Both Bonerand Owen spoke of a ‘Swedish
blonde named Shella Calder*. Boner called
her an ‘owner’ and Owea called her a *man-
ager’ of the French Cafc. Both said Shella

was involved In organizing partles andre-

crnlling kids for parties,

"Both Owen and Boner sfnnk of black -

brothers from Boys Town named Tony and
Odell. Trov also speaks of Rodney.

instances of personal knowl-

Boner maintains that he jatroduced Owen
{o Rob Wadman in f  %er,1985, :

Boner said that in ...¢ end of 1984 he was
forced to have sex with Owen in a hotel room
in front of Wadman and Latry King. He first
said Owen was 14 and then correctedto 15 to
account for her recent birthday. Owen said

that at the time of her first exnerience with
Wadman be was aware that she bad receatly

been with Bogerbut she did not say that Boner
had beea forced or that anybody bad watched.
Boner said that he was with Owen afler she

had been given an injection by Wadman that
made her very laid-back. Owen said that
Wadman had nothing to do with drugs,
Both Owen and Boner talk about being '
taken on trips later on (36 or 87) for the
purpose of hnbysmlng ortaking care of the
younger kids. 1
Owen and Boner both talk of a trip to
California to buy cocaine. They purchased
$4000 worth of cocaine with money given to |
them by Alan Baer. Both Boner and Oweri i
say that Baer did not know that Owen went_ 1
on the trip with Boner. .BQ‘M 4
Mm_nmmm!mm_ ed {
the ine ¢ the : _;
anm_mmuaﬂ_qu_ﬂm ¥
carried it back, -:!
Both talk of maldng a tnp to Callfornh .i

hpkkupmmommw

sayslheywmveryspecmllapcs Hethoughl
some kid got killed at the end. :

Both mentlonadrugdulermmedhke -
or Zig,

Owen ells a story about a trip to Kansas
City during July of 1984. She and Danny King
were laken (o 8 motel with a waterfall Two
men came into the room. Alisha says she was
taken to a back bedroom by one man where
she was subjected to several hours of very
bizarre, brutal behavior. She was taken back
to the living room where Danny King was
sitling on the couch between two men. He
appecared to have been burt. The men left,
Larry and Larry “the kid™ came back. They
came back to Omaha very early the next
moming. Danny says that he madea trip to
Kansas City with the same people to a hotel
with a waterfall, but he maintains it hep-
pened in the winter of 1986, They did not stay
ovemight, He did have to wear 3 halloween
mask but said no one was hut, O

e
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From the Tapes:
by Rita Hamition”,” - a
Owen, Boner, and King describe many
trips in their taped stories, Many of them
have litle or nothing in common. There
was one irip in each of the three stories,
however; that had in our opinion a
significant number of overlapping
details. Below is our condensation of the
three siories,

Boner's version -

Can't say I can even say what time
period it was, I was really €njoying cocaine
at the time. Left from Omaha from Sky
Harbor, it didn’t have a propelior. Alisha,
Danny, mysclf and two white kids, maybe
9yrs.oid. I didn't talk to the kids. I satinthe
back, got high and tripped. Larry King was
there too. *Danny and Alisha were set upby
Larry King to do some f--—, shit, look
man, I don’t know the details.” It was all
pre-arranged. We landed at Pasadena,

There was a big old white guy that took
* Danny and Alisha. It was al] pre-arranged.
. Danny and Alisha neither onc wanted tobe

there, they let me know that. Me and Lamry
droppedthe kids off in two difTcrent places,
The first one really eried when we took him
tothedoor. Ididn't even ask what happened
. 1o those Xdids. I've wondered many times.
That was my last invoivement with thesc
Buys. We were there for two days. We
picked Danny and Alisha up at the same

house where we dropped them off, Alisha

‘looked like s-—, it was obvious that she'd .

beea [——- every where but her eye probably.
I don’t know if they had kept her locked upin
@ room or what, She smelled terrible. She
didn’t talk to me for a long time after that.
Danny wouldn't tell me what happened. He
was extremely angry and wanted to kill them.

King's version

June, Thursday or Friday, 1986. It was a
private plane from Omaha. Danny, Alisha,
Troy, Lamry King and two little kids that were
12 or 12 yrs old but they looked a lot younger
than thal. They sal Iike statues the whole trip.
Nobody talked to them but the rest of us were
drinking and having fun. We landed at LAX.
Troy and Larry left with the two kids. They
didn’t come back with us. There was an older
white man there to pick up Alisha and Daony.
They stopped at McDonalds, then deove one
or one and a half hours to a big fancy house
with lots of people there. Danny had sex with
one man sbout 28 yrold. The encounter lasted

about three hours and he got about $500 worth

of cocaine for it,

Next day when he saw Alisha she was a
mess. Looked like she had just “‘come out of
the jungle or something I figured she must
have been gangbanged or something®. We
both cried together for a long time. The two
kids never came back with us. I think harm
came o them, I really do.' He thinks it's
possible that he had more scxual experiences

Common Threads in Three Stories

than what hie said but he was real loaded.

Owen's version

«  Spring break, March 1984. The (light
was in a private Cessna with a bathroom.
They flew from Omaha to Los Angeles
through Denver. Alisha, Troy, Danny,
Larry, Jeremy and little kid | did not
know. one guy from the French Cafe, [
was 15 Danny was 13, Troy was 17. The
little boy that didn't retumn couldn't have
been more than 12. We made a stop in
Denver for about 1 hour. Latry King and
the guy from the French Caie got off for
about I hour. We landed ina small aitport
in Los Angeles and Larry King and the
boy got out. We went on to anather air-
port. Danny and I were taken to a motel,
Two business type men came to the door,
one¢ with snow white hair. Each 100k a
young person to a room. [ was forced to
perform oral sex, and was threatened and
thrown and hit for about five hours. Then

they left. At first Danny King wouldn'tlet -
me into the room with him. After awhile -
‘he let me in. We cried and showered. We

were afraid the men would come back,
We speat the night there and el the next
moming when Troy and the man from the
French Cafe came back. Troy apologized.
I was very happy to be with somebody
that wouldn’t hurt me. [ never saw the
little boy again. He scemed Like 2 happy
child.
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‘Common Misconceptions!
About the Owen Trial

By Frances Mendenhall

L. IsnYthe story over now ? Two juries have
said it was a hoax, two of the three hoaxers
have recanied, and the third was found guilty
of perjury. :

The story is far from over. :

Ifaretrialis not granted there will surely be
anappeal for Alisha Owen. But this story goes
beyond Alisha. Many people think she falsely
accused Wadman, Anderscn, and Carlson, but
that her basic story of young people being
uscd in a network that many limes took them
on planes to other cities was true. Many
people know of sex for pay that went on with
Alan Baer and the habits of Larry King to
travel with an entourage that often included
young people. Pressurc must be kep: on inves-
tigative agencics to continue 1o bring light to

these cvents. -

The recanting of the two, Troy Boner and
Danny King, must be kept in pesspective,
Both young men are addicted, one to metha-

done, the other to cocaine. They are both
abused, lacking in family suppon, low-sclf
esteem, low credibility type people. Baner,
additionally is a manipulative person who
simply changes his story a lot. Boner told
many others how much pressure he was under. ;
In retrospect it is really no surprise that they !-
would yield to the pressure,

The question for Boner and King is not
whether one should believe their original
tapes based on Lheir reliability, but whether
the points of similarity in the tapes of Owen, *
King and Boner could have happened in the
absence of an opportunity forthem totehearse
the “hoax.” (See page 4.)

There is reason to believe that Boner and
King, in as much as their stories overlap with
testimony Irom others {such as Paul
Bonacci—see front page), were doing their
best to tell the truth at the time, The stoties
have too much in common.

2. But the jury musi have taken all that into
account,

The jury was not allowed to see King and
Boner's tapes because the judge believed they
were ifrelevant. The Observer is printing se-
lections from the tapes that we beljcve are
relevant 50 you can judge for yourself.

Neither was the jury allowed to benefit
from the testimony of Special Prosecutor Sam
Van Pelt who some say kept important infor-
mation from the grand jury. Paul Bonacci,
who rcports experiences many of which re-
semble Alisha’s, was not called as a2 witness.

Neither did the jury hear of the exiensive
dirty tricks the FB! and Alisha's former attor-
ncy Pamela Vuchelich used to get her testi-
mony. Charles L. Phillips of State Patrol
testified that he look a subpoena Lo Vuchetich

and got the contents of the “VIP™ file, where

Alisha kept “very imponant papers,” and
gave Mr. Dougherty of the grand jury infor-
mation regarding the conteats of the file.

Phillips had run errands for the FBI before. ]

Armed with inside information the FBI, the
Grand Jury, and ultimately the prosecution in
the recent trial were able to come up with

astonishing numbers of friends and former |

friends who would portray Alisha as a grand
stander, a liar, and a tramp. Even with thal
advantage, however, they were ot able lo
come up with a potential father for Amanda,
Owen's six-ycar-old daughter.

3. Hadn Y she been planning this all along
with Mike Casey?

There is absolutely no evidence that Casey
masterminded anything. Anyone who reads
1he World-Herald, however, might think Lhat.

The prosecution never made the case that
Casey was pulling the strings. He was not
even called as a witness, Yet, for reasons
unknown toanyone we havetalkedto, Michael
Casey's letters to Alisha were included in the
exhibits. Ironically, Jobn C. Hurley, the juror
described by the World-Herald as the last

- 3(4 *

, holdout (for conviction) made his decision |
bascd on letters from Michael Casey. Accord-
ing to Hurley, quoted by the World-Herald
{we have not been successful in reaching
bim), Casey wrote something like this to
Owen: “Maybe [ should have prepared you a
little better before ! told Gary Caradori about
you.” Sources close lo the tnal and Casey
himself in an interview with the Observer
deoy that letters he wrote to Owen said any-
thing like that. He also vehemeally denies
ever promising her any movie contracts. If
Hurley had the idea Lhat Casey was so influ-
eatial over Owen he got it outside the court-
room, which is one example among many of
widespread misinformation that cause people
to questioned whether it was even possible for
Owen lo gel a fair trial in Omaha.

4. Didn Caradori lead the wimesses?

Caradori told the grand jury that when
Owen would talk aboul sexual matters she
would break down and he would shut the
camera off. There were also times when there
were distracting interruptions that came from
rooms nearby that cavsed him to tum the
camera off. )

S.Wasn Y the FBI just doing its job?

The FBI is capable of extraordinary dirty
tricks.

The cvidence is that Owen was coerced
into telling her story to the FBI by the agent's
and by her lawyer, Pamela Vuchetich. Testi-
mony by Owen’s parents detailed how the FBI
approached them in laic January of 1990 totry
to get them to persuade their daughter lo talk.
Owen, in prison, should bave been read
Miranda rights and told ihat she did not have
o make any statements, but this was never
done. On March 9, 1990 the FBI gained the
cooperation of Troy Boner and placedacallto
Owen atiempting 10 set her up. Boner tried to
get her to say that the stories were made up.
Owen didn't do it. Ultimately, the grand jury
and lhe prosecuting sitorney for her trial were



abie to come up with a seemingly unlimited
supply of wilnesses who would testify as
her promiscuity. They did it with inside infou
mation that they got through questionable
means,

6. I know a disturbed young person who is
a pathological liar. It seems to me that Alisha
Owen is like her.

Pathological liars are able to keep a hoax
going and manipulate situations. Bul their
luck and credibility eventually run oul and
they get exposed to those they have deceived.
Alisha Owen has consistently told the same!
story since October 30, 1989, Her family and
herattomey havestood behind her unshakably.
Atlorney Henry Rosenthal resigned from the
cascalier the irial. As he had required of Owen
throughout the previous year, he would make

no comment to the press, leaving some specu-
lation that he was disenchanted. Actually,
Rosenthal was womn out from a very trying
year in which his health had suffered.

[fOwen is a pathological liar, she has done
an exceptional job of gaining loyal support
from her family and others.

7. If her story is true, why did Alisha keep |

it a secret for so long?

The real question is, if her slory isn't true,
why did she decide to tell it when she did.
Many abuse victims wait much longer, some
ocver tell at all. :

Owen had told no onc about the abuse
when she first went to jail. She testified that
when Caradori came to her in prison October
31, 1989, be introduced himself as an inves-
tigator for Lhe legislative committee and said
that her name kept coming when he investi-
gated Larmry King. She testified that she was
taken off guard, and admitted that she knew
Lamry King, Harold Andersen, and Robert
Wadman. She said she did not know whether
al that point Caradori had identified her as a
victim of the abuse. They agreedtomect ina
week.

“] was scared to death,” she lestified. She :
was having nightmares and went to sce the
prison psychiatrist, demanding confidential-
ity. The psychiatrist told her that the warden
would need toknow what she had already told !
bim, for her security. According to her testi-
mony, she realized while talking to the war-
des: that she would be more at risk if she kept
quiet than if she talked. “If 1 don’t say any-
thing and they know he’s been here maybe I'll

getamidnight visitor lo make sure Ineverteil.
But if [ tell, won't they (law enforcement)
have to protect me?” she recalled asking the
warden, The warden said she was right, and
she decided to tell the whole story.

8. How could her parents not know?

They did know about some things. Donna
Owen testified that in 1983 Alisha would
come home and go straight to the bathroom to
change clothes. There was a bad odor. Mrs.
Owen talked to her daughter about hygienc,

and also considered a medical problem. It
happened several times, and Alisha passed il
off as a result of her having not changed
clothes or showered after gym. She was later
to testify that Wadman would not allow berto
shower afier they had sex. When Mrs. Owen
was about totake her 10 a doctor, the problem
went away. After Alisha graduated she got
combative and had mood swings. It was not
normal; she went from nice to mean. Mrs.
Owen testified that by then shec had been

watching Donahue and suspecicd that she was

acting out some abuse. She remembered that
it was enough of a concern 10 her that she
shared it with the other women in her prayer
group before she confronted Alisha.

Donna Qwen also recalls a very different
version of the story told by prosecution wit-
ness Steve Solberg about their first eveaing
together. The story Sicve Solberg lold for
cxample about bringing het home at 1:30 oo
January 2, 1984 after a wild oight of a pickup
date and sex. But according (o Donna Owen,
Alisha and ber cousin Stephanie bad been
together and had gonc to Westroads. They
were supposed Lo take the bus and be home by
9:30. When they arived home at 1 (:30—Mrs.
Owen remembered she was walching the
news—ibey were in trouble. Mrs. Owen tes-
tified that she told them to get in the house,
called Stephanie’s mother and had ber taken
home, and grounded Alisha.

Donna Cwen told me that she allowed her
children to do things that had been safe when
she was a young person—stay overmnight with
friends, babysit, and go oo outings. While it
was supposed to have happened, she had no
jdea of the sexual abuse her daughter would
later describe.

9. Several people who knew her in high
school say she was very promiscuous, How
can we believe her story now?

Owea's motheracknowledges that she was
promiscuous, and so does Alisha hersel, and
they're not lying about that

In general the sexual history of a possible
sex crime victim has nothing to do with her
credibility. According to many people in so-
cial service professions, victims of sex abuse
ofien later become promiscuous, allbough no
onc has proven a direct cause and cffect.
According 1o testimony undisputed by lbe
prosecution, Alisha was not promiscuous be-
fore the Llime she said she got involved in sex
and drug partics wilh people associated wilh

Larry King. — 3[’{

10. Why do so many credible peopie doubt

sha's story?

Altorney Marc Delman is one who decided
carly that Owen was lying. Delman testified
that he never viewed Owea's tape, but that he .
had viewed King's and Boner’s tapes and
from them decided that the whole story wasa
scam. it seems possible Lhat he might have
drawn a different coaclusion had bé actually
listeaed to what Owen was saying. Also testj-
fied that he has “a habit of calling the FBI to
sce what’s going on,” but that be does not have
2 working relatiooship with them. It is no
surprise that someone who networked in any
way with law enforcement people would hear
things that descredited Owea.

11. Owen said Wadman would pick her up
at Central High School on Wednesdays and
take her to a motel for sex. That’ incredible
that someone as easily recognized as he is
would risk doing that?

Owen actually said that Wadman picked
ber up only three times, all oo Wedaesdays,
only once at a bus stop near Central, the other
two times at what was then the McDonald's
restaurant at the Galleria Mall. She would
stand in a place over Douglas streetandwatch
for him.

The rest of the times somecoe ebe. usually
Larry “the kid,” came t‘or ber.

12. What will happal now?

As this is being writteg, a retrial has becn
sought. More likcly would be an appeal, with
pew evidence brought in.

There are many people who know of the
parties that King beld referred to by Owen.

, The prosecution’s “proof™ that Larry King

wasn't a tenant at Twin Towers until 1987 is |
laughable to anyone who knows resideats of |
the building or Oid Market persopalities.

-The proseqution also lefl the impression .
with the jury that the characters described by
Owen were products of faptasy, but many are *

LRI IR R
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known around town. Qoe that could surface in
the next trial is Larry “the kid.”

13. 50 you're saying the whole thing was
rue? Get real! ‘

Itis true that there are boles in Owen‘s case.
People who koow Wadman and Andersen
doubt that they would Lake the kind of risk
involved in an exploitive sexual relationship
with 2 minor. People who know Alan Baer
doubt whether he would have anything to do
with drugs, It is, however, just as reasonable
10 question what Owen bad to gain by lying
initially and thea by sustaining that lie for
over a year. Neither question really has a
satisfactory answer,

Missing Witnesses From the Owen Trial

Furthermore, Owen could bave called it
wrong ot—of lied about—Carisoa. She failed
to idmn‘fyhiminsomc;_)boms. Oa the other
band, her description of his peais (3* erect)
was not disputed by the prosecution’s witness,
his pbysician, who, under cross-examination,
admitted that the exam was done wilhout an
erection. One bit of evidence that the defense
tried to get in concerned a bealth problem of
Judge Carlson that homosexuals sometimes
have, a fistula. Proseculing Attomey Moran
objected and the evidence was not allowed.

14. What about the biood teses ?

See remark #5. -

Itsecms just as reasonable to ask about ber
knowledge of descriptive details about
Wadman. Owen meationed a bunjon, freck-
les, and uncircumcised penis. Although the |
prosecution had both Wadman and his physi.
cian on the stand, none of those three descrip- l
tions were disputed. ° -

Karen Ormiston, Gary Caradori’s assis-
lant who was with Caradori when be first
visited Alisha Owen and belped with the taped
interviews later. Ormiston told the Observer
that Caradori did not know that Owen would
claim 1o have been abused at all, much less by
prominent men, when they first approached
her October 30, 1989. She recalled that when
they told her they knew she had important
information about abuse, “her eyes got big"
and she asked if they had any idea who they
were iavestigating. Later in that interview
Owen told them the pames of King, Wadman,
and Andersen.

Michael Casey. Casey was a freelance
writer who made early coatact with many of
the people later identified as victim-witnesses.
Although the grand jury blamed what they
Called a “carefully crafted hoax” on Mike

Cascy, the prosecutor in the Owen Irial pever:

tried to make this coanection. After the ver-
dict was rendered, howaever, it was revealed
that Casey's letters had been submitted as
evidence 2nd bis “influence™ over Owen given
asarcason to convict her by at least one juror,

Casey is pow serving a prison seatence for
drunk driving in California. The Observer
asked Donna Owen why Casey was not called
as 3 witness. Owen said it was because there

“cooducted the county grand jury which in-

was a 100-mile limit on witnesses they could
cali since they bad rejected defease by Lhe
public defender and instead sought a private
attorney. ,

Larry King. King is now in a mental
facility associated with his imprisonment,
King was in Omaha forsentencing on June 17,
and was ooly a few blocks away from the
location of the QOwen trial.

Alan Baer. Bact had been subpoenaed, but
was never called. A letter filed with the court
clerk to defense attomey Henry Roseathal 5/
24/91 “inexchange for Mr. Baer s cooperatioin
in this regard you are relieving him from any
further responsibilities under the subpeona.™
Baer’s cooperation was to appear in the audi-
ence on the day that proseculion witness
Darlene Hohndorf testified. Rosesathal asked ;
her whether Baer was in the room and she |
failed to identify him. Neither King nur Baer ;
has ever given ' testimony regarding the
Fraoklin sex abuse allegations,

Special Prosecutor Sam Van Pelt. Van Pelt

dicted Owen.

Pauvl Bonaccl, who was indicted forsaying
he had seen Owen and Wadman having sex
and for saying that Harold Andersen had
abused him. '

3k
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LETTER S
Caradori Widow Questions

Fairness of ‘48 Hours’

The national telecast that I witnessed has
Gused an untimely and emotional upheaval
that our family absolutely does not need nor
should we have been subjected to. Like Mr.
Wadman, my husband has been accused, slan. |
dered and libelled but unlike Mr. Wadman, my
husband isn't alive to defend himself. Gary A.
Caradori and Andrew James Caradori, our 8
year old son, died in a fiery plane crash near
Aurora, [linois on July 11, 1990. [, like Mrs,
Wadman also feel the disgust and emotional
stress of seeing a husband’s reputation and
“life long career” being torn apart. Uclike
Mrs. Wadman, I stand alone because my

hushand is dead. How fortunate she is to be
able to have the opportunity to stand by her:
husband, to share a life, 1o rebuild. [ cannot.

Your interview of Mr. Boner was also so

biased and unprofessional that I find it very
difficult to evendiscuss it. If your reporter had
done a thorough jcb of research, he would
have found how questionable Mr. Boaer's
allegations have become. I cannot and will not
say if Mr. Boner is or is not telling the truth
regarding any or all allegations regarding his
past. Icanand will say that what Mr. Boner has -
said about my husband is false and slander-
ous. Your reporter did not take the time to do |
research on my husband's credentials nor his
reputation. Your reporter failed to uncover the
questions raised regarding the grand jury's |
demeanor, report and findings.

Further, no mention was made about the
convictions that have resulted from the legis-
Jlative investigation and my husband’s work.
No mention was made about the proposed
changes in the Social Services standards, |
child abuse laws or legislation. Way?

It appeared the whole case was surround-
ing Mr. Wadman. Nothiog could be further
from the truth. In fact his name was only one
of many that had surfaced during this investi-
gation. Names that surfaced before my hus-
band was even on the case. For instance, Mr,
Peter Citron, a television-radio-newspaper
Journalist has been convicted and is currently
serving a prison term for ¢hild molestation,
News accounts and investigation have shown
that Mr. Citron was a known pedophile for
ycarsand was left unchecked, why? [canonly |

ooncludethzlmsstorywouldbe“oldnews or
possibly you chose not to report on a fellow
reporter. [ trust that you bave more profes-
sional ¢thics than that.

Alan Baer, a wealthy Omahan has been
charged with a plea bargained-down count of
pandering. Interestingly enough, Mr. Boner
did say that his testimony tegarding Mr. Baer
wasn't flse, On Your program he alleged that,
all his “stories” were 1ies?7?7?

As you said in our telephone conversation,
your program only highlighted certain cases
of accusations of child abuse and the damage |
they can do. What youdidntsay inthe Omahs
scgment was what damage it--THE ABUSE-
~can do. Nor did you address the damage that

Mr. Boner’s statements and recantations and
grand standing has done to countless people.

You did not talk to the head of the Franklin j

Legistative Committee, Senator Loran Schmit
and (ind out the damage the case has done 10
him. You did not speak o associates of my
husband, to me or to ourson. You did not speak
to one average Omaha citizen and get his or
her gut reaction to this whole mess. Maybe
you did some of these things...if you d:d they
weren't aired.

Your report did mention the trial of Alicha
Owen. You showed her in chains. Did you

interview her mother, her father, her attomey?
The jury has beea out in deliberations for 3
days. Indeed, they may come back and find '
her guilty, but the mere fa fact that it has taken

this long does lend some crr.d:b1_11ty to the
evideace, does il not?

Further, I find the liming of the telecast to
be highly questionable. The jury should have
been sequestered, at the least, from viewing
the program. They were pot. They were only

instructed not to watch the telecast! Even if '

they did follow the judge's instructions, the
news that followed showed excerpts and gave
commentary that could influence their judge-
ment. .

Mr. Glauber, I have tried to justify why my
husband would, according to Mr. Boner, prom-
ise miliions for lies to Mr. Boner, while Miss
Owen has vehemently denied that my hus-

band ever promised her any money, fame or

reward. In fact, in estimony, she has said that

- 37

Gary said she could expect a lot of problems
and mental anguish. If she did lie, why in
God's name would she continue to bold fast to
her story when she knew that she could face
160 years of prison. She could have chosen o
plea bargain or request some kind of immu-
nity, as did Boner, and be out of jail very soon.

Garydid make apromise to the people who
spoke to him, to the people who testified to
him. He did promise 10 stand by any and all
persoos he interviewed. He sttempted to get .
cooperative investigation into the allegations
and further, he strived to investigate any and
all claims. He promised to fight for the truth
until the day he died. '

Gary did that.

Sincerely,

Sandral.. Caradori (Mrs. Gary A. Caradori)



NEXT TIME YOU GET
RAPED, KID, YOU

BETTER HAVE 3
WITNESSES, A ([

VIDEO TAPE , {{ ,
AND A SIGNED /
NOTARIZED _&f )«
RECEIPT// { R

EXPECTING
:?-'3?: ?RIAL \F Yau GET
RAPED BY A PROMINENT
PERSON, EITHER,
You HOAXIER.

8
o &
Read (o)
CAREFULLY |~ Q@

CRAFTED
HOA)\( p—
}” IF YOUR CHILD OR GRANDCIIILD WAS RAPED,

\ ‘-&\.‘:\.
7\ WOULD YOU TELL ANYONE BASED ON WHAT
HAS HAPPENED TO OTHER VICTIMS?

Alisha Cwen faces years in jail having been found quilty
of perjury. Her crime? Telling the Grand Jury who it was
that sexually sbused her. Alisha hasbeen portrayed as will-
ingly broadcasting her abuse stories to getmoney and anen-
tion. The truth iy, she wanted it kept a secret and anly
talked when her name was brought up as a victim by

_ others several times. She feared now that same people
knew, she could be killed and believed it safer to tell the warden. (She was in jail
for writing badchecks.) Never was there any attempt to find out who did abwse her,
if it was not who she said. 1t has been heretofore unheard of to indict the person
bringing the allegations. Alisha's original lawyer, Pamela Vuchetich appears to
have collabor sted with the FBI while she was supposedly defending Alisha. This
was denied as admissible evidence in Alisha's rial. Infact numerous important
points of evidence were denied. It seemed all the prosecutor hadto do was say “T
object” andthe Judge, wert along withit. Hopes for afarr trial were low from the

begiming.

2.2 ~




ALISHA OWEN'S TRIAL : QUR COURT SYSTE M

f ' DENIED TY OF
/ MoaTioN
< DENIED, 7>~ PERJURY,
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WAY
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e @ JUDGE.
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G
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WELL, THERE YOU HAVE I'T FOLKS. ALL THE EVIDENCE

IS IN -~HEH-HEH- (EXCEPT FOR WHAT WAS SUCCESSFULLY
KEPT OUT). SHE'S HAD ATRIAL BY A JURY OF HER.
PEERS (AND BY THE MEDIA), THE JUsSTICE SYSTEM
DOES WORK. AND LET THIS BE A LESSON TO YYOU
5‘T_H_E.R. VICTIMS ouT THERE . KEEP YOUR MOUTH
SHUT OR YOou CAN GO To JAIL Too.//

Paul Bonacci was avictim of abuse as achild andteenager.
When he told his story to the Grand Jury they refised to be-
lieve it andlsbeled him a liar "incapable of talling the truth."
He was charged with perjury. The charges have been
dropped, though probably not in the interest of justice, but
rather to further supress the truth by not allowing the facts to
come out in court.

When interuationally renowned psychiatrist Dr. J. Densen
Gerber appeared befare the Franklin Investigative committee
& anexpern witness she testified that she had found Paul B. to

have mutiple personalitics. She had interviewed him for four hours. She believed he
was telling the truth. She said, “Multiple personalities dont lie (unless they have a
pathologiacal personality). They tend to be more tuth telling than the rest of the pop-
ulation, because when they get into something they don't like they switch to adifferent
personality. Paul is unurual becanse he has a ‘computer chip' personality with meticu-
lous attention to detail. This personality keeps track of all the other personalities. Be-
cause of this "computer chip” memory Paul hasbeen invaluable in providing details
to help locate missing children. He has dedicated his life to helping prevent other chil-
dren from suffering the same sbuse he did. As avery young child he was rexnally
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sbused by ababysitter. At age six apriest sexnually abused him. His life became
apattern of abuse. He was flovmnationally and internationally to participate in
sex parties and forced at gunpoin to have sex with adead boy. He witnessed chil-
dren being killed during the m aking of "snuff filme" (a pomnographic film in
whichachild is killed). Inone instance apitch fork was pushedup a boy's rectum
tillhedied. The men watching laighed. He was keptin place by mumerous
tireats to himself or was told his friends or family would be hwrt. When he tokd
the Omaha police they laughed. Dr. Densen Gerber urged Nebraska, "Dont si-
lence him just becanse the truth is hard to hear. She said, "I've never seen young
peopie arrested for telling their stories.”

HOwW CHILDREN
ARE STOLEN M3

“&, 3 WHO'LL GIVE ME
ADETION us 000 FOR
: ey
)

THIS 1O YEAR
oLl GIRL?
)

1”»"tUL WITRESSED THELE AUCTIONS
HE DESCRIGED MEN IN 'TURFANS'
LIk THE SAUDI'S WEAR.

HOW CHILDREN
ARE STOLEMN # 2

Gary Caradori. and
his & year old son
Andrew were kifled
in a plane cash
July 11, 19946,
Most Nebraskans
believe [oul play
was involved in the
accident.

Gary Caradori, special investigator hired

by legislature to investigate child sexual
abuse and Franklin Credit Union failure:
WHAT DID HE FIND OUT

THAT GOT HIM KILLED?

Why has the media gone all out to discredit

him?

Don't let his
death be in vain

The guilty don't want
the truth known, la-
beling this a hoax. Join
those who are exposing
the real liars. not pun-
ishing the victims.

First the Wortd Her-
a/d, then 45 Hours
did smear campaigns
on Caradori. They
questioned only the
alleged perpetrators
& none of the vitims
or people with ac-
cess Lo evidence. Why?




H8 HOURS © THE ULTIMATE IN RESFONSI\BLE JoURNALISM..?

BUT I DO 5 i
ANT YOU TO BELIEVE 0BYIOUSLY You roLks I
T TELLING THE | Wikt BELIEVE THAT
TRUTH THIS Q GARY CARADOR!
TIME WHEN I = OME OF THE counTRY'S
SAY "I LIED. & 3

3 \§ TOP 3 INVESTIGATORS
= " WOULD RISK HIS
CAREER, (NJIT D MeNTION
WIS LIFE}Y TO TELL Me A,

TATAL UNKNOW TeaT x.
COULD EXPECT To MAKE

; (] MILLIONS BY WRITING
"ABOOK. T GoT PAID,
ALRUGHT. ‘YEAH, SO
FAR, S1NCE T
= RECANTED, THEYVE

\ LETME LIVE

Well, there vou have it folks He lied.
Nothing could be truer that that. No need
te interview Loren Schmit, the legislative
committee or anyone with the facts. That
settles il. And we know that you know if
the media says it, it must be true. Yours,
for truth in media......

T BELIEVE IN SANTA
CLAUS, A POTOF GOLD
AT THE END oOF THE
RAINBOW, AND THAT
PORNOGRAPHY
“§ DOESN'T HURT ANYONE.

community. Qur children
sould never have to be the
target of this "acting out.”
Let's make a stand to pro-
tect them. First Amend-
ment rights were not
established to protect

Some mythsdon't hurt. Some do materials that incite
PORNOGRAPHY sexual assault of children.

ALWAYS HAS A VICTIM § . Every Nebraskan should

Studies show that { know thefacs. To find out J
tudies show that porno- _ o

graphy is almost always an § What the media didn't tell you

influence in sex crimes. If : read:

pornographs‘( becomels :;l A The Mystery of the Carefully |

addiction "soft porn” leads

to "hard core pora” anda y Crafted Hoax. Send $6.00

desire to act out what (ppd)to P.O. Box 30165,

they've seen. You have 8 Lincola, NE 68503.
every rightto a porn-free
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ISSUES INVOLVING POSSIBLE
MISCONDUCT AND CORRUPTION
BY NEBRASKA LAW ENFORCEMENT
AGENCIES BROUGHT TO TEE
ATTENTION OF ATTORNEY
GENERAL DON STENBERG
MARCH 10, 1992



Mr. Ted Gunderson wrote to Nebraska Attorney General
Don Stenberg on January 3, 1992, alerting him to possible
misconduct by various law enforcement agencies in the state
of Nebraska.

Mr. Stenberg responded January 28, 1992. These letters in
their entirety are included in this report.

Also included are copies of letters to the FBI, copies of
letters to the U.S. Attorney General, and their responses.



TED L. GUNDERSON AND ATSOCIATES e internavonal Secur  ~onsuiting and Invesi.gations
2210 Wilshire Bh . Suite 422 « Santa Monica. CA 90403 « 2. 454.5171

January 3, 1992

Honorable Don Stenberg
State Capitol, Room 2115
P.O. Box 98920

Lincoln, NE 68509-4906

Dear Mr, Stenberg:
I have been asked by the Nebraska Leadership Conference to work as a consultant
on the Franklin Credit Union investigation. During my review of the case I noted

the following:

1. Pornographic material has been seized as follows, with no known follow-up
investigation:

a) FBI raid on Franklin Credit Union November 4, 1988.
b) Omaha Police Department arrest of Peter Citron in February 1990.
c) Sarpy County Sheriff's Office raid on residence of Mike Heavrin.

d) Omaha Police Department investigation of Walter Carlson and Joe
Burke.

2. During the summer of 1990 the FBI reviewed the Senate Franklin Credit
Committee investigation files without the permission or knowledge of Senator
Loran Schmit. It was later learned that a number of items are missing,

(¥} ]

Alisha Owen’s first attorney, Pam Vuchetich, provided privileged attorney-
client information to the FBI. She also failed to file a timely appeal in Miss
Owen’s conviction on bad check charges. Ms. Vuchetich has reportedly been
romantically involved with an FBI agent.

4, The Nebraska Leadership Conference has developed information that the FBI
has not only leaked information to Omaha TV stations, but asked for and
received money for this.

5. Larry King and others were never subpoenaed to the Douglas County Grand
Jury. Although this was an apparent judgment decision, King and others
should have been subpoenaed.

Member. Society of Former Special Agents of the Federal Bureau of Investigation



Honorable Don Stenberg
January 3, 1992

Page 2

10.

11.

12.

I hope

Numerous individuals identified as perpetrators have never been interviewed
by law enforcement officers.

Instead of conducting follow-up interviews, law enforcement officers,
particularly the FBI, have attempted to discredit and harass the victims
(claims made by Alisha Owen, Paul Bonacci and Troy Boner. Boner advises
that the FBI, U.S. Attorney’s Ron Lahners and Tom Thalkin threatened him
that "if he didn’t recant his testimony they’d bring him up on perjury charges
and send him to jail").

Paul Bonacci has new information about the Johnny Gosch kidnapping case
in Des Moines, Iowa, yet law enforcement officers refuse to interview him or
to consider further investigation of the matter. Parents of the victim advise
that based on their interview with Bonacci they are confident he is telling the
truth.

In February 1990 Robert Fenner, General Counsel for the National Credit

Union Association, was advised by the FBI not to cooperate with the Franklin
Credit Committee’s investigator, Gary Caradori.

On March 9, 1990 the FBI attempted to entrap Owen by taping an arranged
phone call from Boner to her.

A deposition by former Omaha Chief of Police Robert Wadman disappeared
during the Owen trial.

Wadman lied under oath claiming he was not carrying a gun during the period
Owen says she was involved with him.
you will look into the above matters.
Smcerely, 7 /
/ /’ 1 dE i
Ted L. Gunderson

TLG:te

<C:

Mr. Ed Weaver
Mr. John Morrow

2ac ~



STATE OF NEBRASKA

Dffice of the Attorney General

2115 STATE CAPITOL BUILOING
LINCOLN, NEBRASKA 68509-8920
(4012 471-2682
FAX (402) 471.3297

January 28, 1992 L. STEVEN GRASZ
DON STENBERG SAM GRIMMINGER
ATTORNEY GENERAL DEPUTY ATTORNEYS GENERAL

Ted L. Gunderson

International Security Consulting
and Investigations

2210 Wilshire Blvd.

Suite 422

Santa Monica, CA 90403

Dear Mr. Gunderson:

The Attorney General’'s Office received and reviewed your
letter of January 3, 1992, regarding your impressions as a.
consultant on the Franklin Credit Union investigation.

Many of the issues and allegations you raise have either been
addressed, are rumor, or are so vague and nebulas as to defy
resolution by diligent investigation.

Nevertheless, we desire to comment as follows:

1. We note the allegation that the FBI sold information
to Omaha t.v. stations. Please provide all of the
information and leads you have available on this
particular allegation. We will then review and follow up
as necessary;

2. We also note the allegations regarding new
information on the Johnny Gosch kidnapping case. Please
provide all details on this that are available to you.
We would particularly like to know when Mr. Bonacci
initially disclosed this new information and to whom and
whether there is any written record of the same in either
a statement by Paul Bonacci or a transcribed record of
his remarks or interview. It also would be helpful were
you to provide us with names, addresses and rank of any
law enforcement officials who refused to interview him or
to consider the information.

We are assuming, Mr. Gunderson, that in the preparation of
your letter of January 3, 13592, you have done more than simply
parrot unsubstantiated allegations made to you orally or which you
may have picked up in written material reviewed, and therefore,
have specific information to back up your concerns. Hence, the
above requests.

L. Jay Bartel David Egward Cygan Marilyn B. Hutchinson Fredrick F. Neid John A, Thompsan
J. Kirk Brown Mark L. Ells Kimbarly A. Klein Paul N. Poiadle Barry Waid

David T. Bydalsk Jamas A, Elworth Donald A. Kohtz Maria C. Pawol Tarri M, Weeks
Laurie Smith Camp Laura H. Essay Charies E. Lowe Kenneth W. Payne Alfonza Whitaker

Elaine A. Chapman Lynne R. Fritz Lisa D. Martin-Price Jan E. Rempe Matanie J. Whittamore-Manizios
Aalarase M Pra.Asrkos Rovea N Maroer Lvynn A. Maison James H. Spears Linda L. Witlard



Ted L. Gunderson
January 28, 1992
Page -2-

We will keep certain other matters under advisement. In the
meantime though, you are encouraged to send us any sgpecific,
substantiating material available to you regarding any one or more
of the other items mentioned-fm your rorrespondence.

Q

2-2883-3
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TED L. GUNDERSON AND ASSOCIATES e« internatonal Security Consulting and Investigatiors
2210 Wilshure Blv Sunte 422 « Santa Monica. CA 90403 « 213/8 174

March 10, 1992

Honorable Don Stenberg
Attorney General

Qffice of the Attorney General
State of Nebraska

2115 State Capitol Bldg.
Lincoln, NE 68509-8920

Dear Mr. Stenberg, ’

Thank you for your response to my letter. Your reference to ny
"impressions” indicates to me that you do not place much importance on the
issues outlined by me. Regardless, I hope you will review the enclosed
report with fair minded professional and responsible judgement.

There is a high level of frustration and animosity building among concerned
-citizens in Nebraska who are either victims or who have seen enough through
time to prove that there may be a conspiracy of sorts to cover up a series
of indisputably disgraceful, scandalous crimes.

You may not want to address their concerns, but You must agree that they
deserve the attention such allegations require without being flippantly
disregarded.

It is because of their frustrations that I was hired as a consultant by the
Nebraska Leadership Conference. As you can see by my resumé I am more than
qualified to investigate this matter. I expect your level of
professionalism predisposes your office to do the same.

Cordiallv,

TLG/1lkh
Encl. (11)
CC: Senator Loran Schmit

Attorney John DeCamp
Governor Ben Nelson

Member. Society of Farmer Special Agents of the Federal Bureau of Investigation
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ALLEGATIONS

1. Pornographic material was seized with no known follow up investigation:
a) FBI raid on PFranklin Credit Union 11/4/88
b} Omaha Police Department arrest of Peter Citron in February 1990
c) Sarpy County Sheriff's office raid residence of Mike Heavrin
d) Omaha Police Department investigation of Walter Carlson and Joe

Burke
DOCUMENTATION

Since writing you January 3, 1992 I have learned about a rajid in the #pring
of 1989 by the Douglas County Sheriff‘s Office at the home of Bob Andresen
at Ralston, Nebraska.

The Omaha Police Department, Nebraska State Police and Douglas County
Sheriff's Office have pornographic pictures, taken during this raid, of Troy
Boner, Danny King and others (this information is from a reliable source) .

Why wasn‘t this used to discredit Boner at the Alisha Owen trial? More
importantly, why is this being ignored?

LARRY KING

Immediately prior to the FBI Larry King raid, King removed pornographic
material from hie home and office and placed it in the trunk of his
automobile. Regardless, the FBI did confiscate a porno movie containing
"local children". Why haven’t efforts been made to identify the children?

PETER CITRON

Two counts of sexual assault on a child were filed against Citron on
February 23, 1990. He pleaded "no contest” in Douglas County District
Court. A vaset quantity of pornographic material was confiscated when he was
arrested. Since he plead no contest, none of it was ever introduced into
evidence. What happened to the material? No cne seems to know. 1In
addition to the pornographic material Citron had computer disce which
contained the names of all his victims with their addresses and dates they
were abused.

WALTER CARLSON AND JOE BURKE

B )
Walter Carlason and Joe Burke were among thirteen men arrested in Omaha in
connection with a large pornography/pedophile case. Joe Burke had a library
of 2,000 videos and 10,000 photos which were confiscated. Convicted in
Dacember of 1985, Carlson was paroled in February of 1989. What happened to
this material?

I8 N

Alisha Owen was taped on video during a formal interview while she was
incarcerated. The purpose of the interview was to furnish detailed
information known to her concerning kiddie pornographic activity by Larry
King, Peter Citron, and others. This interview was played on bDecember 16,
1989 in the presence of Judge Deacon Jones, Hareld Le Grande, Nebraska State
Patrol, Dick Roth, Douglas County Sheriff’s Office and Bill Howland,
Nebraska Attorney General’s Office.
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IWIN TOWERS

One of the jurors in the Alisha Owen trial decided to check out the much
vaunted security syetem of the Twin Towers. The prosecution tried to prove
that it would have been impossible to gain entrance as easily am the kids
had said they did. So unannounced, the juror went to the Towers and found
no guard at the door. He opened the door, went in and proceeded unhindered
to the fourth floor.

Coincidentally, Alan Baer had soms problems with a security guard at the
Towers who complained to Baer about all the traffic Baer was geatting. The
guard subsequently bagan videotaping arrivals and departures at Baer’'s
apartment. The FBI picked up the tape the first part of March 1990 and it
was never geen again.

If you are interested, detailed documentation of the above information and
the identity of the more than B0 victims in the Pranklin investigation are
available through Senator Schmit‘s offica. A responsible agency should
review the above seized pornographic material and attempt to match the
pictures with the victims of the Franklin case.

I am confident you have the contacts to document and confirm the above raids
and incidents relating to seized pronographic material.

ALLEGATION

2. Material was missing from Senator Schmit’s office after FBI agents
reviewed his records. Senator Schmit was not in his office at the time.

DOCUMENTATION

This can be documented by contacting Senator Schmit and his staff.

ALLEGATION

3. Pam Vuchetich provided privileged attorney - client information to the
FBI, failed to file a timely appeal for Alisha Owen and reportedly has been
romantically involved with an FBI agent.

DOCUMENTATION

On March 9, 1990 the FBI and Nebraska State Patrol searched Alisha Owen’s
cell. They were looking for a red file "Alisha Owen VIP® {very important
papers) Prison officials asked that an inventory be made of all articles
taksn. When the articles were returned several were missing and simply had
been scratched off the list. Apparently, through error the FBI returned
eight letters postmarked after March 9, 1990. {Did the FBI illegally
intercept this mail?) At the time of the raid Miss Owen told the
investigators that the red file had been given to her attorney Pam
Vuchetich for safe keeping. The investigators contacted Mrs. Vuchetich the
next day and she voluntarily gave thém the file without the permiasion of
Miss Owen.

After Miss Owen dismissed Mrs. Vuchetich as her attorney, Mrs. Vuchetich

refused to return evidence to Miss Owen. Among this material was a
personal note from Jeff Hubbell to Miss Owen.
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Hubbell introduced Misa Owen to former Chief of Police Robert Wadman.
Hubbell testified at the trial that he didn’'t know Owen. This note would
have refuted Hubbell‘'s testimony.

NEBRASKA STATE BAR

Mrs. Vuchetich was subsequently charged with two counts of violating
attorney - client privileges and one count of not filing a timely appeal on
Mies Owen's behalf.

Two weeks later a FBI agent appeared before the bar association on her
behalf and the charges were dropped. The bar association files have been

sealed,
MRS. VUCHETICH'S INVOLVEMENT
WITH THE FBI

From December 1989 to April 1990 Mrs. Vuchetich spent more than 1,166
minutes (177 phone calls) talking to someone at the FBI office.

On April 25, 1990, Alisha’s parents were approached by Mrs. Vuchetich who
at that time was Miss Owen'‘s attorney. Mrs. Vuchetich advised that the FBI
asked her to approach Miss Owen and have her claim that a journalist, Mike
Casey, had gone to Miss Owen and given her seven hours of testimony to
memorize. Miss Owen was to claim that this case involved a scenario made
up by Casey to create material for a TV movie.

Vuchetich told them if Alisha would tell the FBI that this was true, then
they could help Alisha and the plot would be uncovered and averybody could
go home. She refused.

Mrs. Vuchetich possible romantic involvement with an FBI agent is not
significant to these allegations.

Documentation for the above is available through the Nebraska Legislative
Committee and the Nebraska State Bar.

ALLEGATION

4. The Nebraska Leadership Conference developed information that the FBI
has not only leaked information to Omaha TV statlions, but asked for and
received money in exchange for information.

DOCUMENTATION

Michael McKnight of WOW-TV reportedly told Alisha Owen that he bought the
taped Caradori interviews of Owen, Troy Boner and Dan King from the FBI.

He apparently is the only reporter who has these tapes. They were
initially furnished to the FBI by the Franklin Senate Investigative
Committee. McKnight aleo reportedly told this to Donna Owen, Dan and
Stephanie Gruber and other members of Concerned Parents Group. Their names
are avajilable through the Grubers.

ALLEGATION

5. Larry King and others were never subpoenaed to the Douglas County Grand
Jury.

232 <



DOCUMENTATION

This can be verified from a review of recorda. Others who were not
subpoenaed before the Grand Jury include Peter Citron, Alice King, Jeff
Hubble, and Mike Casey, the person who, according to the Grand Jury, is
responsible for the carefully crafted hoax. How can the Grand Jury blame
this scenario on Casey and not have him teetify? 1s it because they didn’t
want his testimony on record? Alan Baer was subpoenaed but never appeared.

Most of the victims did not appear before the Grand Jury including Rod,
Tony and O’Dell Evens who were known by the police to be close associates
of Larry King. Wouldn’t a Grand Jury normally be interested in the victims
of a crime, particularly when their testimony would be pertinent to the
investigation? This information can be verified through court records.

ALLEGATION

6. Numerous individuals identified as perpetrators have never been
interviewed by law enforcement cfficers.

NTAT

Larry the Kid was never interviewed. The Grand Jury decided that this
individual mentioned by numerocus victim/witnesses was a fictitious
character. In fact he was the same individual identified by several
witnesses as "King’'s Horses" who was named as being in attendance at
satanic rituals on several occasions.

The official of the Fort Calhoun School system was never interviewed.

Other names can be obtained from a review of the Pranklin Committee Files,
copies of which are in your possession.

E ION

7. Inatead of conducting follow-up interviews, law enforcement officers,
particularly the FBI, have attempted to discredit and harass the victims.

DOCUMENTATION

These claims were made by Alisha Owen, Paul Bonaccei and Troy Boner. Boner
advised that the FBI, U.S. Attorney’s Ron Lahners and Tom Thalkin
threatened him that "if he didn’t recant his testimony they’d bring him up
on perjury charges and send him to jail" (this is sxactly what happened to
Miss Owen). Boner‘s taped interview is available for review. Lisa and
Tracy Webb were among the first victims to claim they were sexually
molested. Pollowing interviews by the FBI and Nebraska State Patrol, Lisa
stated she was unwilling to testify. The allegations made by the Webb
girls, as well as the 15-year old patient at Richard Young Hospital, would
ultimately be corroborated, even expanded upon, by numerous children who
also claimed to be victims of King and others. A witness for the
prosecution at the Owen perjury trial, Stave Solburg admitted under cross
examination that when the PBI interviewed him he felt intimidated and that
all the Grand Jury’s questions asked of him were designed to discredit
Owen.
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sShasmetta Noore, Dan King, James Christopher Davis and Mike Xolses have
reputedly been Lntimidated by law snforcement officers.

ceports of feeling intimidated were common among victime/witnesses who
::. interzogated by OFD, NSP, and PBI. As a result some victim/witnesses
sefused to testify.

On Decsmber 14, representatives of tha FEI and the State Patrol contacted
the Foster care Review Board, and began to gquestion the children‘s
rellability and credibility even though one of thes had passed four
polygeaph tests administersd by the State Patrol.

Osher names oan be cbtained from the Pranklin Senate Iavestigation
Ouamistes.
ALLEGATION

8. Paul Bonacei has new information about the Johany Gesch kidnapping case
in Des Moines, Iowa, yet law enforcement officers refuse to Antezview hia
or to consider further investigation of the matter. Pareats of the vietiam

.

advise that based on the!lr interview with Bonacci they are coanfident he is

ROCIMENTATION

Docusentation concerning this Along with tramseripts of interviews with Xe.
Sonacci wers furnished to you by Mr. John W. DeCamp on 8/7/91. (See

This information vas alsc furnished to the following individuals and
agencies:

Nebraska Departasnt of Social Secvices

Douglas County Attorney

Onaha Police Department

Nebrasks Foster Care Raview Board

Nebraska Lagislature Nealth and Waliare Committes
Nebraska Lagislature Judiciary Committee

Douglas County Shariff‘’e office

U.8. Attornay for State of Nebraska
Nebraska Leadership Coanference '

Dr. Baverly Nead, Creighton Universicy
Judienns Densen-Gerber

Dr. Lilly stroller, Immanuel Medical Center
Judge Patrick Mullen/Douglas County District Court

In answer to your questions)

1. Mr. Sosscci disclosed this iangormation to Private investigator no
Stephens on 1/19/91. : s d

2. NRis transoribed interview vas furnished toim on §/1/91.
a. n-.hubununlmtmmyotmmm.uplmmm.
After the information wag developed by Mr. Stephens thers Was A delay

uwntil Mr. and Mrs. Goseh oculd travel from Des Noines to Lineo
discuse the matter with donacci. 1 dnd

4. The Gosches zelesased the follow statement aft their intery
with Beaasci: ' ing * Le ta Lov

- B3onaoci’s statements wares credible.

-~ Beo has iaformation about details of the case that have never been
ahde ml“. e
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- Information developed by Mr. Stephens indicate a child sex ring of
four men planned and carried out the abduction of their son.

5. Bonaccl claims he participated in the abduction of Johnny Gosch who
was taken for child pornography.

6. Noreen Gosch, Johnny Gosch's mother, said that Bonacci knows "some
incredible things about the case”,

7. Mrs. Gosch stated "there were photos taken of Johnny prior to the
kidnapping. We know becauss a woman reported it to police. Wa‘'re
convinced Bonacci saw those photos. He accurately described the
location which is not far from our home. He described many things
about the photos which wa have never talked about."

Lt. Gerry Scott who is in charge of the investigation for the West Des
Moines police said the Gosch family has shared some of the information with
investigators. He said police have no plans for interviewing Bonaccli. "We
are aware of what’s going on. We’'re not going to re-invent the whael.

This has been investigated in Nebraska. When things need investigating
heres, they will be investigated.®

The above information appeared in the Lincoln Star in March 1991.

Bonacci claims that during his 5th grade year at Carter Lake School, he met
a man named Emilio while at a park near Carter Lake. There was a 13 year
old boy name B---- with him, who told Paul that BEmilio kidnapped young boys
and sold them to men for use in kiddie porn, snuff films, or for personal
sexual use. "Emilio told me how much fun I could have going with him and
B—===." Emilic told Bonacci that he could get rich and then showed him a
bag with a lot of money in it.

Emilio was described as Mexican with a slight accent. He was about 5°9%,
190 pounds with a mustache and a beard. He had brown eyes, black, curly
ghort hair and a tattoo of a naked lady on his left arm. He had a scar
from a knife wound under the tattoo. Bonaccli later went with Bmilio to Des
Moines in September of 1982 when he was 15. Bonacci claims he was present
when Emilio abducted a l2-year-old paperboy, Johnny Gosch.

Paul Bonacci was later to see Emilioc in California while on a trip for
Larry King in 1984. Bmilioc tried to get him to go with him to help "snag"
kids so they could be sold near Las Vegas for $5,000 to men who would use
them as sex slaves. He saw him once in ‘86 but not since then.

There has been no contact with Mr. Bonaccl concerning this matter by either
Jowa or Nebraska authorities.

The above can be confirmed from a review of information in your files
(see John DeCamp’'s letter of 5/7/91) and an interview with Mr. and Mrs.

Gosch.
ALLEGATION

9. In Pebruary 1990 Robert Fenner, General Counsel for the National Credit
Union Association, was advised by the FBI not to cooperate with the
Franklin Credit Committee‘’s investigator, Gary Caradori.

NTATION

Thie information can be documented from the Senate Franklin Committes
files.
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ALLEGATION

10. On March 9, 1990 the FBI attempted to entrap Owen by taping an
arranged phone call from Boner to her.

DOCUMENTATION

On March 9, the FBI arranged for Boner to phone Owen from their office to
try to entrap her while taping the conversation. The tape was played in
court. Owen kept telling Boner to just "tell the truth” but the media
reports made it sound like Boner was telling that to Owen.

Miss Owen claims the taps has been altered.

This can be verified by examination of the tape by an expert. The tape is
avajilable at the office of the Senate Legislative Committee.

ALLEGATION

11. A deposition by former Omaha Chief of Police Robert Wadman disappeared

during the Owen trial.
DOCUMENTATION

A deposition by Attorney Jerry Spence taken from Robert Wadman in a 1980
lawsuit had been introduced into evidence by the defense. It was important
because it proved that Wadman had lied about not carrying a gun since 1973.
When the jury requested that evidence during their delibarations, a 40
minute eearch was made of the Evidence Room. The evidence had disappeared
and was not available.

School records for Dan King were introduced as evidence in the trial. The
records showed that King was enrolled in achool at Grandview, Texas for 16
weeks during the fall of 1983. During this 16 week period he missed 8
weeks plus the holidays. Out of 16 weeks he was only in school for §
weeks. When the jury requested these records during deliberation it was
learned that they had disappeared.

This can be documented from a review of court records. If the records have
now reappeared the incidents can be verified through the Franklin Senate
Investigative Committee.

EGATION

12. Wadman lied under ocath claiming he was not carrying a gun during the
period Owen says she was involved with him. .

DOCUMENTATION

One of the counts on which Owen was indicted for perjury concerned Wadman
showing her a gun. Wadman testified that he had not carried a gun since
‘73. Attorney Jerry Spence was taking a deposition from Wadman in 1980 in
connection with a Utah lawsuit. He asked Wadman if he were carrying a gun
to which Wadman replied "yes". Wadman lied to the Grand Juryl

Thie can be documented by reviewing court transcripts and the Spence
deposition.
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MISCELLANEOUS

In addition to the ahove I have learned that the Legislative Committee gave
videotaped interviews of Troy Boner, Alisha Owen and Dan King to the PBI
and Nebraska State Patrol.

The FBI synopsized the interviews in a 45 page document. The purpose of
the synopsis was to brief judges and the Attorney General’'s office. I have
been informed that there was information in the synopeis that was not in
the tape.

Troy Boner’'s tape, which had been in the control of the FBI, was played to
the Grand Jury. 1 have been informed that the tape was altered. Miss Owen
claims that everything Boner said that corroborated her statements were
delsted. 1In one instance there was no break in the tape yst Boner’s shirt
was different from the previous scene.

These tapes are available for review at the Senate Investigative office.

I have been informed that in the spring of 1984 Troy Boner, Larry King,
Larry the Kid, Dan King, a fat man from a French restaurant, a pilot named
David Hughes, Alisha Owen and a 10- to 13-year-old boy made a trip to Los
Angeles. The boy cried during the trip from Omaha to Los Angeles. The boy
did not make the return trip to Omaha.

Troy Boner and Danny King were never polygraphed as reported by the Lincoln
Star and the Omaha World-Herald. None of the kids were except Lisa Webb.
And she passed. Paul Bonacci is willing to take one. Miss Owen was
polygraphed and pasaed.

Karen Orminston, Gary Caradori‘s associate, took a polygraph tast. She
wanted to refute the charges that Caradori had scripted or led the
witnesses. She passed.

I trust you will give these matters the attention they obviously deserve.
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DeCamp Legal dDervices, ..
Leg  Public Relations - Lobbying
txeculive Bldg. - Suite 300
521 So. 14th
Lincoln, NE 68508

Johin W, DeCamp Phone: (402) 477.3974
Atlorney at Law Fax: (402) 477-4487

Nebraska Department of Social Services

Douglas County Attorney

Omaha Police Department

Nebraska Foster Care Review Board 7 MAY 1991
Nebraska State Attorney General

Nebraska Legislature Health and Welfare Committee
Nebraska Legislature Judiciary Committee

Douglas County Sheriff's office

U.S. Attorney for State of Nebraska

Nebraska Leadership Conference

Dr. Beverly Mead, Creighton University

Dr. Judienne Densen-Gerber

Dr. Lilly Stoller, Immanuel Medical Center

Judge Patrick Mullen/Douglas Co. Dist Crt

Dear people:

Nebraska Revised statutes 28-711 impose specific duties,
with criminal penalty for those who fail to follow the
mandates of the law, upon all individuals having "reasonable
cause to believe that a child has been subjected to abuse or
neglect...."

I believe that under this law I have an obligation to provide
information I have received from an individual named Paul
Bonacci to the proper authorities for a propriate action.
Further, Mr. Bonaccl himself has, as he Eas in the past when
he first provided information to public officials, made it
clear to me that he also wants to comply with all terms of
the child abuse laws of the state of Nebraska.

The information has come to me as a result of agreeing to act
as attorney for Mr. Bonacci in conjunction with indictments
issued against him by the Douglas Countg Franklin Grand Jury
for allegedly lying to the Grand Jury about certain. aspects
of child abuse he had either witnessed or been a victim of.

Mr. Bonacci has been diagnosed by at least two court
appointed psychiatrists as having multiple personality
syndrome or disassociative behavior syndrome, which is a form
of mental illness but which is not insanity. A third
legislatively ordered psychiatrist nationally recognized for
her specializing in multlple personality syndrome has also
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thoroughly examined th® young man.

As I understand it from all of them, they have concluded that
the ailment Mr. Bonacci suffers is a direct consequence of
very serious trauma caused by child abuse over a prolonged
period of time. Another characteristic the Court ordered
psychiatrist Mead of Omaha and Legislatively ordered
nationally recognized psychiatrist Dr. Densen-Gerber have
identified as a characteristic of this MPD syndrome is that
the individual characteristically tells the truth about the
abuse. At least the truth so far as they know it or perceive
or understand it. The records of the third psychiatrist are
sealed by Judge Mullen, but I presume law enforcement or
proper investigative authorities would have the ability to
obtain these results which I am not at liberty to discuss
here as per Judge Mullen’s order.

Both of these highly competent psychiatrists mentioned have
repeatedly examined this young man and concluded that they
believe his complex tale of abuse is essentially accurate and
that this individual, Paul Bonacci, is accurately reporting
what he experienced.

However, each of them have also repeatedly emphasized the
fact that BECAUSE OF THE MULTIPLE PERSONALITY FACTOR the true
story of abuse and individuals involved in the abuse CAN ONLY
BE UNDERSTOOD IF ONE PIECES TOGETHER OR CREATES A COMPOSITE
OF THE STORIES TOLD BY T'HE VARIOUS PERSONALITIES.

Needless to say, this was not done at the time of the Grand
Jury investigation and the purpose of this letter is NOT TO
DEAL WITH MR. BONACCI‘S CRIMINAL INDICTMENTS OR ANY GRAND
JURY MATTERS. I FEEL COMPLETELY COMFORTABLE IN SAYING THAT
THESE MATTERS WILL BE HANDLED IN THE COURTS AND, HOPEFULLY,
DUE PROCESS WILL OCCUR AND JUSTICE WILL OCCUR.

It is the purpose of this letter, however, to now provide, as
per the above cited Nebraska law, information from Mr.
Bonacci which has been obtained relative to child abuse of
the past--invelving not only Mr. Bonacci but a host of
others--which information IS THE COMPOSITE OF HIS STORY OF
CHILD ABUSE AS PRESENTED BY THE VARIOUS PERSONALITIES. This
is the first time this composite has been available and is
being provided to authorities immediately upon transcription.

Mr. Bonacci has agreed that he wants to comply with Nebraska
law and wants this information Tresented for investigation
and examination as required by law. Further, he wants it
made available so that the situation can be corrected so that
others do not experience what he has been a victim of.

For the protection of other individuals identified in the

transcripts provided with this letter, I have taken the
liberty of obliterating the names of certain individuals
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whose name, because of national attention, would_bg
immediately recognizable and would put those individuals at
risk for their life.

However, there is no intent to keep this information from law
enforcement. Quite the contrary. There is every intent to
share this information along with a wealth of other
information received from Mr. Bonacci. In the interest of
Protecting others, however, we would provide this information
only under controlled circumstances to authorities
specifically conducting the investigations as required by
law.

Again, as stated, the purpose of this letter and this

transcript of many hours of tapes which reflect the gradual

piecing together of the Bonacci abuse story via the different
ersonalities is simply to comply with Nebraska Child Abuse
avs.

There is a second package of tapes which are being
transcribed at this time. The moment they are available, I
will provide them to the proper authorities for further
investigation.

Paul Bonacci has instructed me that he does not want to see
these abuses occur to others. Towards that end, and of
course in compliance with Nebraska law, he feels this
information should go to the proper law enforcement
authorities and any other proper entities who can assist in
stopping child abuse activity. In accordance with those
instructions, I am wmaking this information available to you
and will provide whatever other assistance or information you
request.

authorities in any
ams, polygraph exams
estigative ethods
naccl’s

Finally, Mr. Bonacci would cooperate wi
way possible including further medical
or use of other scientific tools or 3
for determining and verifying fthe a
stories.

John W. De Camp, Attor Y,
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ALLEGATIONS AND DOCUMENTATION

CONCERNING POSSIBLE COVERUP

Copies of the above documents were forwarded early 1992 to:
* William Barr, U.S. Attorney General, Washington, D.C.

* Judge William Sessions, Director, F.B.I.,, Washington, D.C.
* Ron Lahners, U.S. Attorney, Omaha, Nebraska

*» Governor Ben Nelson, Lincoln, Nebraska

+« F.B.IL, Omaha, Nebraska

 F.B.I, Los Angeles, California



TED L. GUNDERSON AND ASSOCIATES e« International Security Consulting and Investigation-
2210 Wilshire Blvd. » Suite 422 « Santa Monica.*CA 90403 « 310/854-517]

March 11, 1992

Judge William Sessions
Director of F.B.I.
F.B.I. Headquarters
Washington, D.C. 20535

Dear Judge Sessions:

The enclosed report contains information which indicates that
FBI personnel have been in violation of the Obstruction of
Justice Statute.

This report also contains information concerning the Johnny
Gosch kidnapping case in Des Moines, Iowa. There appears to
be an organized kidnapping ring operating in this country
within the jurisdiction of the FBI that is not receiving the
proper attention. I would appreciate your checking into this
matter.

Cordially,

TED L GUNDERSON & ASSOCIATES, INC.

Ted L. Gunderson
Private Investigator

TLG/se]j
Encl. (1)

CC: FBI - OMAHA, NE
FBI - LOS ANGELES, CA
SENATOR SCHMIDT - NE
ATTORNEY JOHN DECAMP -~ NE
GOVERNOR BEN NELSON - NE

—
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TED L. GUNDERSON AND A. DCIATES e International Securi.. onsulting and Investigations
2210 Wilshire Blvd.  Suite 422 « Santa Monica. CA 90403 » 213/854-517]

March 11, 1992

Mr. William Barr

U. §. Department of Justice
10th and Constitution Avenue NW
wWashington, D.C. 20530

Dear Mr. Barr:

The enclosed report contains information which indicates that
FBI personnel have been in violation of the Obstruction of
Justice Statute.

This report also contains information concerning the Johnny
Gosch kidnapping case in Des Moines, Iowa. There appears to
be an organized kidnapping ring operating in this country
within the juridiction of the FBI that is not receiving the
proper attention. I would appreciate your checking into this
matter. '

Cordially,

ﬂL?ﬂDER N & ASSOCIATES, INC.

Ted L. Gunderson
Private Investigator

TLG/se]
Encl. (1)

CC: FBI - Omaha, NE
FBI - Los Angeles, CA
Senator Schmidt - NE
Attorney John DeCamp - NE
Govenor Ben Nelson - NE

g3 -

Member, Society of Former Special Agents of the Federal Bureau of Investigation



AEES U.S. Department istice

-‘Q}ﬂb, o . C e
& M Cnminal Division
Office of the Assistant Attorney General Washingron, D.C, 20530

APR 20 1902

Mr. Ted L. Gunderson

Ted L. Gunderson and Associates

International Security Consulting
and Investigations

2210 Wilshire Boulevard

Suite 422

Santa Monica, California 90403

Dear Mr. Gunderson:

The letter and enclosures that you recently sent to Attorney
General Barr have been referred to this office.

Your letter alleges that personnel of the Federal Bureau of
Investigation (FBI) have obstructed justice and states that you
have information concerning kidnapping within the jurisdiction of
the FBI.

Having reviewed your enclosures, however, there is no evidence
of misconduct by FBI personnel that would justify your charge of
obstruction of justice.

If you have any new evidence about kidnapping, please provide
it to your local office of the FBI.

Sincerely,

Robert S. Mueller, III
Assistant Attorney General

dj - .
John C. Keenky

{ puty Assistant A rhey General
~“Criminal Division

._gudc-"-



TED L. GUNDERSON AND AS. JCIATES e international Security _.nsulting and investigations
2210 Wilshire Bivd e Suite 422 o Santa Mornica. CA 90403 « 213/854-5171

May 26, 1992

Mr. Robert S. Mueller, II1

Assistant Attorney General

U.S. Department of Justice

Criminal Division

Washington, DC 20530

Re:  Your letter dated April 20, 1992

Dear Mr. Mueller:

Thank you for reviewing the material [ sent you March 11, 1992.

I did not state that FBI personnel were in violation of the Obstruction of

Justice statute. I only advised that there was an indication of this. I thought

you would want to at least check into the matter. I am sorry to learn you do

not feel it deserves further attention.

I have enclosed the book The Franklin Cover-up, by former Nebraska State

Senator John W. DeCamp. Your attention is directed to Chapter 14, "Cover-

up Phase III: The FBIL" which makes additional allegations of FBI

misconduct and possible violations of the Obstruction of Justice statute.
Sincerely,

Ted L. Gunderson

TLG:te
Encl.

Member. Society of Former Special Agents of the Federal Bureau of Investigation



TED L. GUNDERSON AND ASSOCIATES e International Security Consulting and Investigations
2210 Wilshire Blvd. « Suite 422 « Santa Monica. CA 90403 « 310/854-517)

April &, 1992

Honorable Ron Lakners
U.5. Dept. OF Justice
F.0. Rox 1228 LOTE&
Omaha, NE. 48101

lear Mr. Lahners:

The snclipsed report contzins information which indicates that
the FEI personneil have been in violation of the Obstruction of
Justice Statute.

This report also contains information concerning the Johnny
Gosch kidnapping case in Des Moines, lowa. There appears to
be an organized kidnapping ring operating in this country
within the jurisdiction of the FBI that is not receiving the
oroper attention. I would appreciate your checking into this
matter.

Cordially,

TED L. GUNDERSON % ASSOCIATES

Ted L. Bunderson
Frivate Investigator

TLG/dm
Encl . (1)
CC: FBI - Omaha, NE
FBI - Los Angeles, CA

U.S. Dept of Justice, Washington, D.C.
Governor Be:: Nelson, NZ

- I4b ~



March 23, 1992

Special Agent In Charge
215 North 17th Street
Omaha, NE 68102

Dear Sir:

On March 11, 1992, I wrote to William Barr U.S. Department of
Justice in an effort to draw his attention to the Obstruction of
Justice Statute which I believe is being violated in the State of
Nebraska and what appears to be an organized kidnapping ring
operating within this nation.

On January 3, 1992 I wrote to Nebraska Attorney General Don
Stenberg alerting him to possible misconduct by various law
enforcement agencies in the State of Nebraska. Mr. Stenberg
responded on January 28, 1992 through one of his assistants and
the documents enclosed are in response to Mr. Stenberg’s letter.

I am sending copies to you because the evidence clearly shows
that there is a problem in Nebraska and a national problem that
must be cleaned up if the citizens of this country are to enjoy
justice and safety. As a leader in your community I felt sure
that you would want to be informed.

If you have questions or comments please contact me at your
earliest convenience.

Cordially,

TED L. GUNDERSON & ASSOCIATES, INC.

Ted L. Gunderson
Private Investigator
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Documentation of Coverup by FBI
Chapter 14 of the book
The Franklin Coverup

by Former Nebraska State Senator John DeCamp

(For a copy of this book, send $9.70, check or
money order, to AW.T. Inc.,, P.O. Box 85461,
Lincoln, NE 68501. The book contains numerous
references to President George Bush.)

_ 344 -



CHAPTER |14

COVER-UP

PHASE I|li: THE FBI

’,

In a deposition taken October 13, 1989, John Stevens Berry,
counse! for the Franklin committee, was grilling OPD Chief
Wadman about the lack of OPD follow-up on the child abuse
when it was first reported. [n exasperation, Wadman replied:

The tough thing with this, Mr. Berry, is that we have the
FBI who conducts an investigation and basically says the
same things that we have said. If the FBl, are they now
linked 10 this cover-up in some way? Should the Justice
Department be investigated as somehow or another assisting
in this “cover-up?"

Wadman said it, but in this case it's true. The Justice Depart-
ment, acting through the FBI and the U.S. Attomey's Office
in Omaha, emerges from the record of the Franklin investiga-
tions not 5o much as a party to the cover-up, but as its coordina-
tor. Rigging grand juries, harrassment of witnesses, incitement
to perjury and tampering with evidence—federal personnel
were seen to apply all of those techiniques in the Franklin case.

In a case full of reporied trips across state lines for sexual
exploitation purposes, involving prominent persons from the
national political parties, where was the Federal Bureau of
Investigation? It was running interference, and worse.

Maybe Senator Schmit and I got the message in its purest
. form, when we met with Omaha FBI head Nick O'Hara in his
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office in early 1989. O'Hara, who kept Wadman's picture on

his desk, threatened, “You f-— with Bob Wadman, you f-—

with the FBI!"

There was a hint of trouble from the Bureau already in the
summer of 1988, as OPD Officer Iri Carmean recollected in a
memo to Deputy Chief Charlie Parker, dated December 20,
1988. A fellow officer had just reminded Carmean of a meeting

_back in July or August, where

Lt. [Bill] Goodrich spoke of the Larry King investigation
and stated that be (Goodrich) had been in contact with a
federal agency that was also investigating King. To the best
of Officer Berney's recollection, Lt. Goodrich said that the
federal agency was concerned that our child pomography/
abuse investigation might hamper their investigation. Officer
Bemey totd me that although be wasa’t sure, it was cither
directly stated or he (Berney) got the impression that we
were 10 cither “slow dowa or back off” in our investigation
so as not to impede the federal case.

1n 1988 and 1989, according to testimony to the Legislature’s
Franklin committee, the FBI claimed to be interested in Frank-
lin money issues, but not child abuse. Dennis Carlson of the
Foster Care Review Board testified 1o the Franklin commitiee,
citing state Assistant Attorney General William Howland, that
U.S. Attomey Tom Thalken had said “that the federal authori-
ties were investigating Mr. King. . . . But he said basically

 their investigation was confined to the money issues, and they

were not specifically investigating allegations of child abuse.”

Howland’s part-time investigator, Vlahoulis, told the Frank-
lin committee that it was his impression the FBI had information
on private charter flights, something Gary Caradori would con-
firm in a dramatic way. .

" Moreover, as advertised in a May 12, 1990 article in the
World-Herald, the FBI had been looking at Franklin since
1987, for over a year before it was closed! The FBI men coul
hardly have been unaware of the Franklin ambiance, not
mention’ the bedroom in the new addition, and the evidency
shows that they were not. It was reported in the Lincoln Journa

~ 3¢9 -



B THEFRANKLIN COVER-UP

in December 1988, as- summarized by Jerry Lowe for the
Franklin committee, that “an ex-employee who is not identified
said that when FCU shut down, FBI agents immediately began
asking questions regarding child pornography, drugs and the
lifestyle of Larry King.”

Caradori's notes of March 14, 1990 record that on the day
of the federal agents’ raid, he was told by a member of the
accounting firm that was auditing Franklin, that

" a large smount of pornographic material was taken out of
the credit union, inciuding videos and photographs depicting
sexual acts. [ was told that if Friedrichs* or any of the other
people working for the CPA firm that was contracted by the
government would say anything, that they would automati-
cally lose their jobs.

That evidence was never made available to the Franklin
committee, nor its existence publicly acknowledged by the
FBL. All warrants concerming the raid were sealed by U.S.
Magistrate Richard Kopf.

The Douglas County grand jury proclaimed on July 23,
1990, that the allegations and evidence of Franklin-linked child
abuse were a “carefully crafted hoax." Its report implied that
the perpetrators were Alisha Owen, journalist Michael Casey,
and the late Gary Caradori. According to testimony of Alisha
Owen and her parents before the Franklin committee, the FBI
had this line already in March of 1990, before the grand jury
even siarted sitting. oo

Alisha testified to the Franklin committee on June 11, 1990,
before promulgation of the grand jury report, that her former
lawyer Pam Vuchetich had come to see her in the spring,

giving a proposal from the FB1 that if 1 recanted my story then
nothing would happen to me, | could possibly get outof prison
and no charges would ever be brought against me. Such as, if
1 recanted my story, they wouldn’t charge me with perjury,
they wouldn't charge me with lying, they would just drop the
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whole thing, they would write letters to the judge asking for
mymmreducﬁouwlcmﬂd;etmdpﬁwn.hndif—
and in this deal | would have to say that Gary Caradori and
Mike Casey came to me, they setthis whole thing up, they told
me what t0 say, We got SCTipts, we were promised monetary
values. And 1 would be taken care of. -

On June 21, 1990, Donna and Alvin Owen told the Franklin
committee about that incident.

Donna OWEN: My concem is that Pam came to us and said
that the FBI wanted Alisha to say this, to drop it.

SENATOR LYNCH: You testified that your husband was there?
ALVIN OWEN: Sitting in the living room, | remember.

SENATOR LYNCH: You heard her say that? . . . Did she tell
you who in the FBI made that deal, made that offer to her?

DoNna OWEN: Mickey Mott. . . . ]

SENATOR LYNCH: Was Mickey Mott—was there anybody
else with this Mickey Moxt?

Donna Owen: He works closely with Rick Culver and john

SenaToR LYNCH: Okay. Well, for the record, do you re-
member the date at which time she told you about the FBI
deal when your husband was present?

Donna OWEN: This would have been on Tuesday, 1 believe.
If Tuesday i April 25, then it would have been Tuesday,
April 25, 1990. It would have all—that was brought up then,
but it was also brought up earlier, in March. Because at that
time, | called Senator Labedz and 1 said, do you realize that
this is what is happening and I want to tell yoo this because
I think when all is said and done it’s not going 1o just be this
man Mike Casey, they are going to say that Gary Caradori
was in on it and that members of the legislative committee
were inon it And she was very concerned and she immedi-
ately went to get Senator Schmitand | talked with him about
it also. And that would have been in March.

SENATOR SCHMIT: | recall that.
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In order for the FBI to claim that all of the Franklin commit-
tee’s evidence was a hoax, they had to break one or more of
the witnesses Caradori had taped. Troy Boner and Danny King
recanted; what happened with Troy shows the hand of the FBI.

On the evening of July 11, 1990, the day her husband crashed
to his death, Sandie Caradori received several phone calls from
Troy Boner. She wrote up her notes on the calls:
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I need to preface this writing by explaining that in the course
of the Franklin Credit Union investigation, many calls were
received at our home from Troy Boner. [ was familiar with
the individual's voice and can be 100% assured that | did,
in fact, receive the telephone calls from him.

in the early evening of Wednesday, July 11, 1990, several
telephone calls were received at our home by an individual
identifying himself as “Troy.” Different individuals an-
swered the telephone and took the message from him. 1 was
either talking to other visitors at our home or in no shape to0
come to the telephone. In any event, if necessary [ can
supply names of the parties who can attest to the fact that a
“Troy" called for me during that evening.

Later in the evening, Troy again called and | was abie to
go the telephone. [t should be noted that | did not initiate
the call, nor did | know what, if anything, he wanted to
speak (o me about.

The following is a synopsis of the conversation:

sc: This is Sandie Caradoni. . .
say?

. Troy, what do you want to

T8: First, you have to be careful.
sc: Troy, that is the least of my worries. How are you?
T: 1 am so sorry. 1 am so sorry. He shouldn't have died.

sc: What are you saying Troy? What are you trying to tell
me.

T8: Gary wasn't lying. He didn’1 tell me what to say. What
[ told him was the truth. (He spoke rapidly as if fighting

COVER-UP PHASENI: THEFR!l 0

back tears.) They made me take it back. They threatened
me.

sc: Troy, you should tell someonc. . . . Do you want me to
call Senator Schmit? You need to come out with the truth
once and for all. Troy, what has happened?

T8: You don't understand, they threatened me. They made
me take it back. 1 was 30 scared.

(At this point | felt | needed someone else to hear this so
I asked Troy 1o tell what he had'just told me to our som,
Sean.)
sc: Troy, | want you to talk to Sean, Gary's ls-yel.rold son.
Please tell him, alright?

T8: Yesh, sure.
Sean: Yeah, man what do you want?

I, along with the ten to 15 other people in our kitchen/
family room ‘heard Sean's portion of the conversation as
follows: .

SEaN: Okay buddy, you need to do it for my Dad, man,
Okay . . . Okay .

I got back on the telephone and told him I would try 10
contact Senator Schmit or Karen [Ommiston]. He said he'd
be at [phone number] but only for & short time. He said he
was going to be “on the move™ or something to that effect.
He further stated, “I'll go to anyone who'll listen. I'll go
without my lawyer. I'm gonna come ¢clean.”

He then asked if | would tlll: with his mother. She wanted
to talk, 1 said, “Of course.”

Troy's mother's voice was fmulur She had calied our

house several times for Gary. . . . Troy's mother related the
following:
Mgrs. BoNER: Mrs. Caradori, [ am so sotry. I'm so sorry.
This is such a tragedy. ' knew something happened to Troy.
He got so scared just before he changed his story. They were
threstening him. [ knew he shouldn't have backed away
from the truth. .

Troythengotbackonthetelephonemdlmputedly
asked that he would promise me that he woyld come through
for me, for Gary, and for A.J. He said, “l promise . .
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tomorrow. . . . To anyone who will listen . . . the FBI, the
news—anyone.” :

The next day I did not hear anything on the television or
the radio and I really felt that Troy had probably backed
away. That evening he called me again. He said, “Sandie,
I tried, | tried. I went to Mickey Mottand . . . .. ... (FBI
agents). They laughed at me. They said they spent too much
time and money on this case now for me to change my story.
I also went to Frank Brown [Channel 7 TV] but he said he
didn’t want to take a statement because of my Grand Jury
testimony.”

The next day, Sandie Caradori arrived at the offices of her
husband’s firm for the first time since his death, to find two
FBI agents already there, with a subpoena for all of Caracorp’s
records. Mrs. Caradori recalled:

1 was extremely upset because the timing certainly left much
to be desired. | opened the closed door and noted two FBI
agents, Karen Ormiston, and our security director, Joe Heb-
enstreit. They were all seated in the office. [ said, “I don’t
think I need to introduce myself. What are you doing here?
[ can’t believe this.”

The smaller individual stammered a bit and looked at
Karen and said, “Who . . . who is this?" “She's Gary's
widow.” He then halfway stood up and extended his hand
as if to shake mine and expressed his/their sympathy. The
whole ordeal was extremely unprofessional. He then looked
over his shoulder at the other agent, gave him a smirk, and
shook his head. He identified himself as Mickey Mott. . . .
I then asked them directly whether Troy Boner had tried to
spexk with them on the previous day. Mr. Mott said, “I can't
confirm or deny that.” I indicated that { did deserve an
answer. Mr. Mott then said, “Yeah, he came to the office but
we can’t waste our time with him. He has lost all credibility.”

Troy Boner did attempt to come clean. He went not only to
the FBI office, but to Senator Schmit’s—and then pretended
he had not. The World-Herald reported July 27, 1990:

COVER-UP PHASE I11; THE Fp _

State Senators Loran Schmit of Bellwood and Bemn;
hbedzof&mhauidTmyBonumldblmliuwhen
snidhedidnotcomewSchmit'lofﬂulutnekandwh
heujdhedidn'lmwhuhewldaDoulluCoumy

jury. . . .Schmituidlt‘l«steigiupeopbminhisom

R.J. NebcdeodyGitﬁu.mmwhowahi
Schmit’s office—who said they heard Boner’s commen
directly. . . .Thesixuthepumconfueuz'lhmﬁyni
BonerwasinSehmit'soﬁcebathluly 16 and July 17,
day of Caradori’s funeral. e

Under pressure, Boner reasserted that what he told Gar
Caradori was not true. His new lawyer, Marc Delman, insiste
that his client had lied to Caradori. A specialist in child abus
cases when he worked in the Douglas County Attomey’s Of
fice, Delman was now better known for defending pomogra
phers. Since Boner was penniless, many people in Omaly
wondered if Alan Baerormﬂmpamhadgim him thu
money to hire Delman. )

On Sept. 25, lm,afﬂmmjwymmundﬁnding:
almost identical to those of the Douglas County jury:

ﬂmisnocmdibleevidemeforusmbeﬁeve_ﬂmﬁmdsa
individualsconmdwiﬂlﬂnantlinCmunityFeduﬂ
Credit Union were involved in the sexual exploitation of
minon.meiqmmmmnﬁonofminm.dninm
mmmﬁmofnﬁmfuuxnﬂmwﬂnm&-
ing in controlled substances.

Allofﬂ)ebigshotsnmledintheCandoﬁinvesdgaﬁonwm
cleared: ' )

Theuisnomdibleevidenceforuswbelievedmmy

_pronﬁnemindividuahinmethmhaeonunumymin-
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volved in any ring of organized activity to sexually exploit
minors, transport minors in interstate comrnerce for sexual
purposes, or to traffic in controlled substances.

Alisha Owen was indicted 2gain, on eight counts of perjury.

The FBI, as Boner said, had threatened Boner into recanting
his videotaped statement, which enabled the Douglas jury to
return its “carefully crafted hoax” verdict, and set the pattern
for the federal grand jury. Federal officials in charge of the
latter, in particular Assistant U.S. Attomey Thomas Thalken,
anefnpted to terrorize Alisha Owen into recanting as well.

In testimony to the Franklin committee on June 21, 1990,
Owen told about her experience with the federal grand jury. in
an exchange with committee counsel.

Berxy: Now, I do not want to know what guestions were

asked and what answers you gave. But you told me earlier

that your life hasn't been casy and the worst three days of
your life were in front of the county grand jury. Was the
federa! grand jury a more pleasant experience or—

Owen: Well, now [ have to clarify that statement. No
longer—the worst three days of my life were not in front of
the county grand jury but they were in front of the federal
grand jury. . ..

Imagine if you were woken up at 5:00 in the moming,
told to take a shower and get dressed. You were not told
where you were going. | mean, if sombody came (o your
home at 5:00, did not tell you where you were going, they
had the authority to drag you out of bed. After you got
dressed you were then taken outside your home and wrapped
in chains and driven two hours to another city, all—you
were still not told where you are going and what is actually
happening. Officially you are not told.

Then once ou get to this other city, you're put into an
actual cage. | mean, 1 have seen kenncls look nicer than
where [ was held. And five minutes before 9:00, you are
given a subpoena telling you that you have to testify at 9:00
io front of a'grand jury. Now, that—I mean that in itself is
suspect. Okay. Especially if you are the witness. I might be
able to understand it if you are the perpetrator. . . . -

[ am in a room and it's a cage, okay, it’s—it really is a
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cage like a zoo cage. The whole froot is just a cage. And
there is a hallway and there is—there is an opea door %o |
can hear what's going on in the hallway because it's just a
cage, there is bo sound barrier. [ heard Mr. Thatken repeat-
edly and repestedly in a very disrespectful—what I consider
dis—I wouldn't talk to anybody like that, disrespectful tone,
saying things repeatedly, over and over, if she gets up there
and she doesn't tell the truth I'm going to charge her with
perjury. Over and over and over and over again. | have not
heard the word perjury so many times in my entire life than
that day. . . . He was saying this to my attorney, saying I'm
going to put her on the stand and if she doesa't, you know,
if she doesn't tell the truth I'm going to charge her with
perjury. . '

Alisha's attorney Henry Rosenthal confirmed her account:

Well, I don’t know Tom Thalken. .. . He came st me like
a little grizzly bear. . . . And he had a finger about two
inches from my nose and kept yelling about perjury. And |
didn't even know what he was talking sbout. Over and over
about this and that and this and that. 1 said, let me tell you,
ifywthinkyouhlvegmmyevideuceofpmjmwheuﬂn's
done, please charge her, just please do that. And that's—
every time there was a recess, yelling about perjury. . . .
This was before the evidence even started.

Long before Thalken's behavior in dealing with Owen, his
name had surfaced in Gary Caradori's investigation, as an
alleged pedophile who frequented adult book stores in Council
Bluffs, lowa. Moreover, a confidential- informant told Cara-
dori, that Thalken was key to the cover-up in progress. In a
February 22, 1990 report, Caradori transcribed an interview
with this confidential informant.

GC: Are the federal people still putting me down, have you
heard? | mean they want me off this case.

c1: Well, they don’t want anybody to get too close toit. . . .
This thing is way bigger than Nebraska. . . . You-get one
of those dominces to fall | think it could reach to the White
‘House and back so fast. That's why it's just almost hopeless.

1]
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GC: What have you heard that they"re doing [sic] to do to try
to squash this case? ’

c1: Well, their ace in the hole is the assistant prosecutor.
GC: Thalken.
cl: Yeah. And the term was a year ago, finger in the dike.

Rosenthal was Alisha’s second lawyer. He succeeded Pa-
mela Vuchetich, who had conveyed to Alisha the FBI’s offer
of a deal, from Vuchetich's friend Mickey Mott, In her Franklin
committee testimony of June 11, 1990, Owen reported another
incident involving Vuchetich and the FBI, which appeared to
be an attempt to craft some evidence of the “carefully crafted
hoax": :

They had Troy call me in the beginning of March. He called
me in the afternoon and 1 got on the phone. . . . Pam had
told me that Troy had recanted his statement about Danny.
She never told me he recanted his statement about me. And
you know, maybe [ was naive, maybe | was just dumb, but
I never once thought he could do that because, I mean, | had
all this evidence, you know, and I mean, I'm the one that—
you know, that told them about Troy and others. It never
dawned on me that he would ever do that, recant about
Danny. '

So we—TI got on the phone and I—one of the first things
1 asked him was, why are you doing this 10 Darny, he's one
of your best friends, how could you do this, what are you
doing? And he said. something, Alisha, I'm scared. And his
voice—the FBI has this tapeHis voice is just reatly scared.

And I know Troy sleeps until 4:00 or 5:00 at night, so |
started to think oh, my God, he’s in Omaha for a week, it's
3:00, 2:30 in the afternoon, somebody must be at his house
making him dp this. And I thought this must be a taped
phone conversation. | was—I was literally scared. | thought
either they sat down a lot of money in front of him or else
somebody has got a gun to his head making him say this. I
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mean, | never thought—it never dawned on me the FBI
would be 50, you know, devious as to try and do something

So I asked him, why are you doing this? And he—and
he said, Alisha, I'm scared, I don’t know what to do, tell
me what to do. And then he asked me, quote, unquote, do
you think we're going 0 get any money? And 1—1 stopped
for a second and 1 said, I don't give a damn about any
money, you know, just tell the truth. That's what I said,
quote, unquote, Excuse my French. But [ just—ijust tell the
truth. He said, what should I do? And [ said, just tell the
truth.

And he kept trying to make these leading statements,
Alisha, what should I do? And that's when 1 realized at that
point in time that whoever was listening was probably law
enforcement, trying to do entrapping statements. . . . And
after [ got off the phone, I tried to get ahold of Pam. Well,
Pam is sitting down in the FBI's office with them making
that call. Tried 10 get hold of Pam, Pam is not around. So
I was upset enough and I was worried enough that possibly
somebody was sitting there with a gun that | called Gary,
And [ thought, okay, if anybody is going to be able to do
anything or know anything, Gary will know or he'll be able
to find out.

1 called Gary. And Gary said, Alisha, Troy is sitting
down at the FBI's office right now. So okay, I knew that
the FBI was the one that prompted him to thatcall. . . . So
Gary told me that it was the FBL. And Gary said to me at
that time, Alisha, maybe you should start wondering why
your attorney is spending so much time with the FBI.

Against Alisha Owen's specific instructions, she reported,
Vuchetich tummed over to the FBI a file that Alisha maintained
on acquaintances from her past. Vuchetich had suggested she
assemble this information. In it were the names of some people,
like former boyfriends, who could be expected to be bitter
toward her.

Alisha Owen told the Franklin committee, that the FBI also
dirpctly advised her 10 teil a lie—1to say that she had lied on the
videotapes.
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SENATOR SCHMIT: In other words, they advised you to say

that you had lied on the tapes?
ALisHA OwEN: Uh-huh.
SENATOR LABEDZ: The FBI?

Owen: The FBI had advised me that I shouid say that not
everything on the tapes is true, just a blanket statement, and
say not cverything on the tapes is true, and that | should
forget all about the tapes because they can come back to hurt

SCHMIT: | want to interrupt there because that is almost an
identical statement that we heard in the press made by Troy,
that not cverything on the tapes was true.

OweN: That's what they told me to say. . . . And there were
times when they tried to get me to say that Gary Caradori
was withholding evidence from them, there were times when
they—they basically really rammed Gary into the ground.

Caradori wrote in his daily notes of April 20, 1990:

At approximately 1415, this writer received a telephone call
from Alisha Owen. She talked about the FBI hinting to her
that if she changed her story that they would insure that they
would “go after” this writer and Mike Casey for “fabricating™
an investigation. She informed me that she had not fabricated
any part of any story and that she was sticking to the story
she told me, and that she wished me well. For my own
protecticn, | tape recorded the telephone conversation which
lasted approximately 30 minutes.

According to an associate of Caradori, Franklin committee
counsel John Stevens Berry alerted Caradori that he should get
a lawyer, since he would likely bé indicted.

Alisha was not the only witness.the FBI was reported to have

harrassed or told to lie. At a Franklin committee session on:

June 22, 1990, Senator Labedz related her discussion with
former Franklin employee Noel Seltzer:
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One of the most important: things that | thought he told me
was the fact that when they first went into the investigation
of Larry King. be was talked to by the FBI and he toid them
mostly everything that he told me about the sexual sbuse
and so forth. And then he said he was told by the FBI, we're
going to advise you it’s best for you that you keep your
mouth shut. And 1 said, say that again, and he repeated it
30 I could write it down,

Gary Caradori interviewed & victim-witness named Terry
Muller*. In his daily report of April 20, 1990, Carador; wrote:

Further this writer received a telephone catl from Sue Tomp-
kins®, sister of Terry Muller. Briefly, Sue told this writer
that the FBI and a member of the State Patro] were harmassing
her brother and trying to get him to tslk about things that he
just didn't know sbout. She stated that her brother is ex-
tremely scared. He wants to tell the truth, however, he
felt extremely uncomfortable with the FBI and State Pamrol
investigators. She stated that a Phillips and FBI Agent
Coulter were very harsh with her brother.

On May 4, 1990, Caradori added:

Foliowing this meeting, this writer placed a telephone call
to Sue Tompkins, who is the sister of Terry Muller. She
advised me that Terry had retained an attorney to protect
him from the FBL. I told her that | wished him well and
hoped that everything worked out for him.

Caradori’s investigative notes for February 19, 1990 record
his talk with Joanie Gregory, a Department of Social Services
social worker who screened families applying for foster care
licenses:

Approximately 2.5 years ago she was inspecting the home
of Jarrett and ‘Barbara Webb for a renewal of their license.
She felt the environment was not right and wrote a letter o
DSS in Lincoln. She received no response. Afier a couple of
months, she wrote a letter to the Omaha Police Department
regarding this same situation with the Webbs. She was then
contacted by the FBI. In the meantime she had tried to do
some research on her own, but evidently files were missing.
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To this writer's knowledge, a letter was not written 10 the

FBI. The FBI informed Joanie Gregory that it would proba-

bly be in her best interesu if she “forgot this information.”
Caradori recorded in his notes for December 1, 1989:

At approximately 4:00 PM Senator Schmit arrived at [com-
mittee counsel] Steve Berry's office, during which time
he advised me that within the last 48 hours the FBI were
scrutinizing several of his businesses such as his gambling
machiney in southeastern Nebraska and other related
matters.

On his own bitter experience with the Bureau, Caradori
commented to the Franklin commitiee, on June 22, 1990.

Carapont: | think the [Douglas Co.] grand jury is being
misfed information.

SEN. LyncH: By who, can you tell?

CarAponr: 1 think they are being misied by the influence of
the State Patrol investigator and various peopie in the FBI.

Berry: Do you think the FBI and the State Patrol are deiiber-
ately misleading the grand jury?

Canaport: [ do, but I can't—you know, | have nothing to
base it on. You know, the people . . . in law enforcement
say, we checked every lead you got, every lead that you
have and it's nothing. And it's like, you know, all the work
that you have done is not worth a dama. . . . [T]he most
frustrating thing in this whole case, and no sense dwelling
on it, has been that you produce a work product, not every
lead is going (o be in goid but you produce a work product
and then one of the aspects of your investigation is the State
Patrot and right away it goes to them, goes to the FBI and—
and then they just tear you apart. And yeah, it’s been really
frustrating. . . . ’

SEN. LyncH: So the impression that we talked about being
left with the grand jury wasn’t an impression that this com-
mittee or witnesses that we had or any staff in addition to
you, our counsel, misled us with information, but the fact
that information we deveioped that we shared with the FBI
and the police department was in fact used by them to—
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Caxaporr: Work against os. -

SeN. Lywcu: Discreditus. ©
Carabont: | go o record and ssy 1—I didn’t want to give
Benzy: Mr. Creager and I, and following our advice the
chairman and the committee members, have instructed you
that everything you have must be turbed over to both the
grand jurics, federal and county, you feel that sometimes
your investigative effort has been sabotaged, is that—is that
the source of your frustration?

Canapori: That's right.

The legislative investigator found that the FBI interfered
with material even before he got to it. One afternoon in late
1989, Caradori and Karen Ormiston spent several hoirs at YNR
Airlines in Sioux City, lowa, photocopying flight manifests of
Larry King's charter flights. At other airlines, staffers had
already confirmed to Caradori, that King took underage boys
and girls with him on charter flights. At YNR, children’s names
were listed for the flights—proof that King was transporting
children around the country as the Webb girls, Alisha Owen,
Paul Bonacci, and others had charged.

The owner of YNR made a phone cal!, and prevented Cara-
dori from leaving with the records, some of which had yellow
FBI tabs attached to them. Since the Franklin committee had
only limited, in-state subpoena power, Caradori requested the
NCUA to subpoena the records, tum them over to him, and
not mention this to the FBI. NCUA general counsel Robert
Fenner agreed.

Caradori never got the records, but someone else apparently
did. Caradori told a friend, that he saw some of the FBI stickers
from YNR, in a notebopk carried by FBI agent Mickey Mott.
The FBI maintained that there was no proof whatsoever that
King had transported children; the Douglas County grand jury
lamented, that it was a pity charter companies did not keep
flight manifests, so no trips could be verified.

In a September 25, 1990 letter to Senator Schmit, Ormiston
summed up the FBI's activities:
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There must be some kind of provision which ailows the State
of Nebraska to retain its information so that there is not a
probable cover-up when this stuff is tumed over to the federal
level. It is my sincere hope that the federal agencies cannot
just walk all over the state agencies, especially since we
have given them everything we have yet we have been
allowed to see nothing that they have. This in itself has not
only prolonged the investigation, but it has also been 2 major
factor in that the FBI does seem to get to our leads since
they do have a lot of manpower. [ do feel that the leads
turned over to the FBI have effectively been stoncwalled as
it pertains to this investigation.

The FBI's eagerness to discredit the victim-witnesses may
be based on more than just an institutional commitment to
protect former Omaha FBI chief Nick O'Hara's friend Chief
Wadman, or Assistant U.S. Attorney Thalken, or higher-ups
in Washington. A look at life inside the Bureau, including its
Omaha branch, shows why.

In August 1990, black FBI agent Donald Rochon settied his
suit against the FBI for racial discrimination. A highly decor-
ated veteran of the Los Angeles Police Department, Rochon
Joined the FB in the early 1980s. According to the settlement,
Rochon, who worked in the Omaha FBI office in 1983 and
1984, will receive more than $1 million over his lifetime, and
have his $500,000 in legal expenses paid.

In his suit, Rochon charged Omaha FBI personnel with
sexual perversion. Some of the details are recorded in a “Motion
of the {U.5.] Attomey General for Summary Judgment as to
Plaintiff"s [Rochon] ‘Chicago Claims,” " filed on September
13, 1989 in Washington, D.C. After his Omaha assignment,
Rochon had moved to Chicago, where the harassment con-
tinued.

Subhead I of that motion, “The Sexual Deviance Complaint
and Investigation,” reads in part;

In response to his telephonic complaint, a signed swomn
statement was taken from Rochon on July 3, 1984, In his

statement, Rochon described a series of acts or events which
be alleged were evidence of sexual deviance by SA {Special
Agent] Dillon and other SAs sssigned to the Omaha office.
Specifically, Rochon alleged that he had “personaily ob-
served™ Dillon “French kissing” SA Agent Terry J. Bohle,
a male, at a going-away party for SA Bohle, and that be
likewise had “personally witnessed™ Dillon “exposing him-
self in the Omaha office during a regular work day to aumer-
ous Omaha employees, both male and femnale.” [ addition,
Rochon said that he had heard reports that Dillon had allowed
Bohie to urinate intd his mouth and to “wurinate into a beer
bottle, [from] which he subsequently drank:” and that Dillon
had been observed “picking out the deodorant block in [the]
men's urinal and placing this block in his mouth.” Rochon
further alleged that Dillon appeared preoccupied with homo-
sexual sex, kept homosexual pomography at his desk, and
had frequently spoken in the office of homoscxual acts.

Ancther agent backed up Rochon’s account of Dilfon's
allowing Bohie to urinate into hit mouth. In an official re-
sponse, Dillon protested that SA Bohle only “accidentally” did
urinate on him on one occasion. He added that he, Dilion, had
not exposed his penis in the office, as Rochon charged, but
merely his buttocks. The Bureau defended Dillon’s possession
of pornographic homosexual literature, as necessary for his
investigation of homosexual prostitution. But Rochon's claims’
of discrimination and harassment were so well substantiated,
that the FBI chose to settle.

In October 1983, the FBI announced it had investigated a
male prostitution ring in Omaha. Apparently one of the agents
on the case was none other than SA Dillon. U.S. Attomey Ron
Lahners commented privately at the time, *“This thing is so big
and involves so many prominent people around this state.” The
investigation was expected to bring high-level indictments, but
never did. One Nebraska insider said recently, “There is no
doubt that the pedophile networks investigated in 1983 over-
lapped those of Larry King; in fact King himself was probably
looked at at that time " ‘

Special agent Dillon, who was investigating homosexual
prostitution in those years, was “real close to some priests at
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Boys Town," according to 2 law enforcement source who knew
Dillon then. Years later, Caradori received allegations that
some priests associated with Boys Town, in particular Father
Pat Henry and Father Fiala, were pedophiles; Father Henry was
sent to Bolivia when child abuse scandals surfaced at Boys
Town in the mid-1980s.

Donald Rochon was a successful agent, part of whose re-
sponsibility while in Omaha was to find missing children. He
once was commended for finding a kidnapped girl within one
day of beginining work on the case. [nevitably, as a black agent,
he would have developed ties in the black community in north
Omaha, where Larry King’s pedophilia was notorious. Many

_of the boys King used as prostitutes were black, and were
recruited from Boys Town, where the alleged pervert SA Dillon
seemned to have friends. Would it have been just a matter of
time until Rochon found himself investigating SA Dillon, and
others in Dillon’s clique? One thing was established for certain
by Rochon’s court documents: Dillon was the ringleader of the
harassment operation which drove Rochon from Omaha, and
most of the rest of the Omaha FBI office covered up for Dillon.



Letters of Response from the FBI

and the U.S. Attorney General



TR U.S. Department of stice

Washingion, D.C. 20330

JUL . 0392

Mr. Ted L. Gunderson

Ted L. Gunderson and Associates

International Security Consulting
and Investigations

2210 Wilshire Boulevard

Suite 422

Santa Monica, California 90403

Dear Mr. Gunderson:

The letter and book that you recently sent to Assistant
Attorney General Mueller have been referred to this office.

The Public Integrity Section is responsible for prosecuting
public officials who are shown to have violated federal criminal
law. The Section can initiate an investigation only in those
instances where it receives specific and sufficient information
that federal criminal laws have been violated by public officials
or certain other persons.

Based upon the information that you have provided, there is
not sufficient evidence indicating that such a violation of federal
criminal law has been committed.

Thank vou for hringing this mattor to our atteantion.
Sincerely,
:‘J Rane ‘\,uw‘] /CWZM
William A. Keefer
Deputy Chief

Public Integrity Section
Criminal Division



U.S. Department of Justice

Federal Bureau of [nvestigation

Washington, D. C. 20538

July 13, 1992

Mr. Ted L. Gunderson

Ted L. Gunderson and Associates, Inc.
Suite 422

2210 Wilshire Blvd.

Santa Monica, California 90403

Dear Mr. Gunderson:

This letter will acknowledge receipt of your March 14,
1992, letter to Director William S. Sessions, which has been :
forwarded to the Office of Professional Responsibility (OPR), FBI
Headquarters (FBIHQ), Washington, D. C.

As you are aware, OPR has the responsibility of
investigating all allegations of serious misconduct or
criminality on the part of FBI employees.

OPR has reviewed your letter of March 14, 1992, as well
as the enclosed information and has determined your allegations
lack specificity. Should you have information relative to the
specific, verifiable acts of serious misconduct or criminal
behavior on the part of FBI employees, I would encourage you to
provide this information so that it may be reviewed by OPR.

Thank you for your interest in providing this
information for review.

Sinc ly yours

lbert C. Toohey
Assistant Director
Inspection Division
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STEPS MUST BE TAKEN!



STEPS MUST BE TAKEN!

Government bureaucrats and politicians have refused to
recognize a satanic cult problem exists in the United States
today. The FBI has the responsibility to protect the internal
security of America and must take a leading roll in coordinating

and investigating this movement.

The satanists claim they are a religion. This may be true, but it
does not give them immunity from investigation for kidnapping,
murders and other crimes. Write your national and local
politicians, write the bureaucrats, write your local and state law

enforcement agencies and, most of all, write to the FBI:

-Mr. William Sessions
Director

FBI

J. Edgar Hoover Building
Washington, DC 20535

THE SATANIC CULT DRUG NETWORK MUST BE STOPPED!
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AFFIDAVIT AFFIDAVIT  AFFIDAVIT  AFFIDAVIT  AFFIDAVIT AFFIDAVIT

Troy Boner, being first duly sworn, does depose and say of his own knowledge

and experience as follows:

EXHIBIT

REASONS FOR TH1S AFFIDAVIT: ﬁ

L4

I am making this affidavit freely and voluntarily and for the protection of
myself and my family now and in.the.future; second, because it is right to do;
and finally, because I want to undo some of the damage and injury I have caused
and to help force legitimate andlhonest investigtions of such maltexrs as my
brother's death, Gary Caradori's death and ALL CIRCUMSTANCES SURROUNDING MY
ALLEGATIONS HEREIN, PARTICULARLY THE ALLEGATIONS TUAT I LIED TO THE GRAND JURY
AND AT THE ALISHA OWEN TRIAL BUT THAT SUCH LIES WERE CAUSED BY OTHERS INCLUDING
PARTICULARLY THE F.B.I.” I, and my mother and family,-are exhausted from living
in fear of death or injury as a result of my personal involvement in the Franklin
matters which ended up in my testifying at the Grand Jury hearings as well as
at the Alisha Owen Trial. I lied at the Grand Juvy hearings and I lied at the
Alisha Owen trial. I lied when I "recanted" my original testimony to Gary
Caradori. I lied because I truly believed and still do believe that it was a
situation where I must either "...lie or die," and at the insistence primarily
of the Federal Bureau of Investigation officials who were dealing with me at

that time, specifically Mr. Mott and Mr. Culver.

The purpose of this affidavit, very simply, is to provide John De Camp the
information he requires to file an action seeking protection for me and for my
family from various individuals and the F.B.I. so that my true story can be
told without fear of death or injury to myself or my family and so that others

in a similar situation to myself can also come forward safely and tell their
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slories which 1 believe will prove very clearly that what T am saying in bthis
affidavit is true. 1 am also certain now that only by telling Lthe Lruth as
openly and publicly as I can will I ever stand a chance of providing protection
for myself and my family for the future. I have asked John De Camp to do
whatever is necessary Lo seek Witness Protecltion, including Federal Witness
protection if possible, [or myself and my mother and my pregnant [iancee and
child-to-be. Yes, I know full well the very great visk [ run Ly taking this
action but I and my mpther and family can not go on the way we are and I can

not live with myself unless I take this action.

I will be as brief as possible in this affidavit but T will also try Lo answer

the questions that have Lo be answered in the situation I am in,

WY JONN DE CAMP IS MY ATTORNEY FOR THIS UNDERTAKING:

1 know some of the people I am accusing in this affidavit, and the legal action
accompanying it, will jmmediately claim that John De Camp samehow contacted me

and convinced me to take this action for his purposes. 5o he has told me.

The exact opposite is Lrue. Never have 1 spoken with John De Camp prior to

Lhis and he has never contacted me directly or indivectly. T had a friend of
mine contacl John De Camp several weeks ago and bring him to a meebing wilth me
and my family at a secrel location. At the time, John De Camp did not even

know he was coming to meet me or my family. lle thought he was being breught to
meet a girl who needed representation on some matter. I searched him before

our meeting began. We both agreed--with my entire family present--that anything
said at the meeting could not and would not be recorded or ever used against ne
s to hurt me by John De Camp if I did not want to go ahead with this action.

e agreed. T proceeded, along with my mother, to detail for Jolin De Camp the

fact that 1 had lied; why I had no choice but to lie; and many other facts.

o ——



5

then asked John De Camp whether he would represent me in helping to correct
matters. I told him I went to him not because I liked him or knew him but
because I felt he was the only honest one in this entire mess who could and
would do something about my situation and ﬁho would not back down when the
going got tough and who would "stick by mé thru thick and thin if I (Troy) was
telling the truth absolutely." He promised to do this so long as I told the
truth and would agree to comply with any lie detector or other truth test he OR
ANY LEGITIMATE INVESTIGATIVE OFFICIALS might ask for no matter what and so long
as I and my family were doing this action not for money damages but for our
safety and to get the truth told and myself and my mother and other kids
protected. John DeCamp also told me that he could not and would not represent
me and my family in this effort if he, De Camp, believed that I was lying or if
he believed he had any conflict of interest between myself and any other clients
of his, specifically Alisha Owen and Paul Bonacci. After researching and
investigating what I, Troy Boner, had told him, De Camp said he would represent
me and my family on a Pro Bono basis seeking only such compensation for
representation as a Court might provide him. He also agreed to assist in any
way he could personally in helping procure a secure and safe environment for me
and my fiancee and child-to-be and to procure such other assistance for us as
was possible thru social agencies or other groups or government agencies able
to assist me and my family. MHe specifically refused in advance to provide any
personal financial assistance in any way saying that he felt that would raise
questions as to the correctness of his work on this case. I have included this
information in this affidavit at his, De Camp's, request, to answer in advance

questions he said others would ask.

MY ORIGINAL STORY TO GARY CARADORI:

What I told Gary Caradori in the original taped interviews Gary had with me was

the truth. It is still the truth. From about age 14 to 17 I was seriously
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involved in sexual and drug and velated activities with a wide range of
individuals but primarily and specifically Alan Baer, Larry King, Robert Wadman,
Peter Citron, Eugene Mahoney, and others of prominence and wealth whom I will
identify for any legitimate investigative officials who seriously wish to
correct the problems and stop the conduct fhese individuals are and were engaged

in rather than cover up that conduct.

It has been repeatedly publiely stated.that my story and the stories told by
Alisha Owen, Paul Bonacci, AND A LARGE NUMBER OF OTIER YOUNG PEOPLE NOT PREVIOUSLY
IDENTIFIED WHO WERE SIMPLY INTIMIDATED FROM TALKING OR WHO WERE RIDICULED, were

a "Carefully Crafted lloax." The stories were not a hoax. The only carefully
crafted thing that occurred was in fact the cover-up of the facts and the
subsequent conviction of Alisha Owen and the original Grand Jury Investigation.

In short, there was a carefully crafted cover-up by the very people who were
supposed to be exposing the conduct of these people rather than covering it up.
And, YES, I WAS A VERY, VERY CRITICAL ELEMENT IN THAT COVER-UP BUT THAT
PARTICIPATION BY ME WAS DONE BECAUSE OF THREAT AND PROMISE MADE TO ME PRIMARILY

FROM THE F.B.I., AND MR. MARK DELMAN, THE ATTORNEY ARRANGED FOR ME BY OTHERS.

1 repeat. The original story I told on taped interview to Gary Caradori was in
fact substantially the truth and substantially accurate. I say substantially
because I am sure on some points I exaggerated and on some points I did not
remember exactly the date or place or time of this or that event or particular
person or persons involved. But, specifically, the material and substantive
facts aboul the (1) Parties that took place at Twin Towers; {2) the use of

myself and other children as DRUG COURIERS FOR ALAN BAER AND LARRY KING; (3)

the involvement of Alisha Owen at the parties and as a drug courier also and

her involvement with former Omaha Police Chief Robert Wadman; (4) my relationship

with Alan Baer sexually and otherwise as well as the involvement of a number of
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other children with him; (5) Wadman's presence and participation at these
parties in question ; (6) my delivering Alisha Owen personally to Bob Wadman on
several occasions; (7) my involvement sexually as a boy with Eugene Mahoney,
the former Game and Parks man; (8) Peter Citron's presence and involvement in
the parties and related sexual activities énd filmings, WERE ALL TRUE, CORRECT
AND ACCURATE ON THE MATERIAL FACTS. And, contrary to what the F.B.I. and others
tried to get me to say and what I did say and in saying did lie about under
pressure and threat and proﬁise from the F.B.I. and others, GARY CARADORI DID
NOT INTIMIDATE, THREATEN, COACH, MAKE UP THINGS OR IN ANY WAY IMPROPERLY OR
FALSELY PORTRAY THE INFORMATION i PROVIDED HIM. HE SIMPLY ASKED ME TO TELL THE
TRUTH, NO MATTER WHAT IT WAS, AND THAT IS ESSENTIALLY WHAT I DID WITH HIM. Ue
told me that was the law; that I had to report these things about Child Abuse
under the state laws. But that was the only pressure of any kind he applied.
And I know now it is the state law and all I want to do is comply with that law
without fear of me or my family being hurt or killed for having complied with

that law.

MY CONTACT WITH THE F.B.I. AND WHY I LIED AFTER THAT CONTACT:

After telling my story to Gary Caradori, I was assured that it was most important
that EVERYTHING I KNEW BE KEPT ABSOLUTELY SECRET. That I should talk to no-one
or reveal what I had provided Caradori or the Legislative Committee. Everybody,
including Caradori and the Committee and the Feds told me this. I KNOW NOW

THAT THIS WAS THE STUPIDEST THING I COULD DO AND THAT MY FOLLOWING THEIR VERY
INSTRUCTIONS TO CONCEAL THINGS IN FACT MADE ME AND MY FAMILY SUBJECT TC AND

VICT1 S OF LATER THREATS AND INTIMIDATION. That is one of the main reasons

that T have definitely determined that I will now conceal nothing from any
legitimate investigative source--including the press. I am certain that had

the press really known what was happening and all the facts that they would

have done a far better investigation than others and would not have allowed the
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cover-up to occur. I will explain later why I now believe Lhis to be the case.

In my first contact with the F.B.I. the F.B.I. officials, particularly Mickey
Mott and Mr. Culver, made it clear to me that (1) They were ONLY interested in
DISPROVING everything I had told them; that (2) they were taking the position
that "...we know you are lying and we are only trying to figure out why and who
is your leader who is having you lie; and that (3) "if you will tell us you are
l;ting then we will let you off the hook but if you insist on sticking with the
story you told Cavadori then WE will stick you in prison for a long, long time,
What you told on your tapes to Caradori can land you in prison for twenty years
each on a lot of different charges of perjury. If you insist on sticking with.
your story, YOU WILL GO DOWN."

When the F.B.I. dealt with me, they made it clea; that they had the power to
put me in prison--whether my story éo Caradori was true or not--and the power
to put Caradori and others in prison including Alisha for providing the
information we did to Caradori. And they made it clear that was what they
intended to do unless I "recanted" my original story to Caradori and the

Legislative Committee.

The F.B.I. in conjunction with my new attorney, Marc Delman, who was arranged
for me by others including particularly Frank DBrown of the Television Station

in Omaha, made it crystal clear to me that my only hope of staying out of prison
was in "recanting" my original story to Gary Caradori even though my story to
Caradori was and is the truth,

To make a long story short, I was put into the following situation by the F.B.I.
and my attorney, Marc Delman, and I am confident in my own mind that they knew
exactly what they were doing although I still do not understand all the reasons
why they wanted me to lie or who they were doing this for: I IIAD TO LIE TO
STAY OUT OF PRISON AND I HAD TO SAY THAT THE TRUTH WAS A LIE AND THAT THE LIES

THEY WANTED ME TO TELL WERE TIE TRUTIH. So, when I went before the Grand Jury,
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at the insistence and instruction of Marc Delman and the F.B.1., I told the
Grand Jury what the F.B.I. and Delman wanted me to tell the Grand Jury which is
that the story to Gary Caradori was a "hoax." DBut, as stated, the exact opposite

is true.

Some time after my testimony to the Graﬁd Jury, Gary Caradori was killed. I
have no proof but 1 do.believe‘he was deliberately killed. But, someone else
will have to determine this because I acknowledge 1 have no information to
prove or disprove this. Immediately after Gary Caradori was killed, and BECAUSE
I DID BELIEVE HE HAD BEEN KILLED AS PART OF A COVER-UP AND AS A RESULT OF MY
LIES TO THE GRAND JURY, I immediately called his home (from the Red Lion lotel)
at which time I spoke to his wife Sandy and told her I had in fact lied to Lhe
Grand Jury and that I was going to help straighten it out now. She suggested T
go to Senator Schmit and provide him that information. This I immediately did
and told Senator Schmit personally in his office that I had lied to the Grand
Jury and that what I told Gary Caradori was the truth and that ) only lied out
of fear that the F.B.I. and others, particularly my attorney Marc Delman, would
hurt me or my family and particularly because they promised me they would put
me in jail if I did not say what the FBI and Delman wanted me to say which I,

and I am sure they alsc knew WAS A LIE.

I also met Senator Berniece Labedz at the Caradori funeral and agreed I would
meet her and Senator Schmit for lunch immediately following the funeral at

which time we would go over my alleged 'recantation" and I would provide her
and the Committee all the facts. At the funeral, however, the T.B.I. agents,

particularly Mickey Mott made it clear to me thru their actions that they knew

what I was up to and gave me tha claar :I.iuprossion that I was in "groat dangar"
if I went ahead and met with the Legislative Committee and tried to tell them
the truth. So, immediately following the funeral, I told my mother, who was

with me, that we were not going to the meeting with the Senators and I was
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going to stick with my lies to the Grand Jury because of what [ feared the
F.B.I. or others associated with them or whom they were protecting would do to

me or the members of my family.

Later, Senator Labedz called me and asked why I did not show up at the meeting.
At first I pretended like I did not know what she was talking about because by
this time I was really scared especially because of Caradori's death. Then she
said she knew 1 was scared. So I was honest and I remember I flat told her I
was "scared" and could not do anything now. She said she felt Sorry for me and

that she understood.

Then, Marc Delman and Mickey Mott saw Senator Schmit say on T.V. that I had
been in his, Schmit's office, and that my "recantation" had been false. They
both called me. Even though Marc Delman knew I had been at Schmit's office and
that what Schmit was saying was the truth, he, Delman, asked me whether the
conversation had been taped or whether there was any other record of my having
been in Schmit's office to talk to Schmit. I told Delman there was no tape or
any other record I had been with Schmit & that I had not signed anything. So,
acting on Delman's instructions I publicly lied and denied any meeting or
discussion with Senator Schmit and Delman publicly did the same and suggested
Senator Schmit was lying. Delman then instructed me to deny that I was in
Schmit's office and to simply imply that Schmit was lying about all these
things. Delman's exact words to me were, "It's your word against his...as.long
as there are no tapes." Mickey Mott the F.B.I. man also met again with me and
again made it clear that if I told the truth--in other -words, if I recanted my
recantation--that I was in big trouble and would go to prison and for the first
time Mickey Mott saild something I interpreted then and now to have been a direct

and personal threat that later came to pass.

When I told Mickev Mott and Culver the F.B.I. people one time when I was feeling
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a bit cocky about their threats to me that Alan Baer and others ''could not

afford" to do anything to hurt me now because too much publicity was focused on

me and that they could not afford the risk of doing anything to me, Mott right -
away told me that they probably would not do anything directly Lo me, that

instead '"they will do something to a family member." And, of course that is

what happened shortly thereafter after I had met with Schmit and talked to

Sandy Caradori and when the F.B.I. and Delman and Baer and others thought I

might break away from them, the F.B.I. and Delman, and tell the truth and

confirm that I had lied when I testified to the Grand Jury.

I am completely certain in my own mind, which I believe a decent and honest
investigation will show, that my brother Shawn was killed as a message to me to
stick with my lies and not.to back down because they were afraid I might back
down and tell the truth at the Alisha Owen trial. After Shawn got killed, I

had no doubt at all that they really were.as dangerous as I had originally
feared; that they would do anything and kill anybody to keep the truth contained
and to keep me lying for them; and I complied with every request they wanted me

to do or say with respect to the whole so called Franklin thing.

Before the Alisha Owen trial I was éarefully rehearsed by the F.B.I. as to what

I would say ana what questions would be asked and then after rehearsing everything
with the F.B.I. I was taken over to Mr. Moran the prosecutor to go thru the
Rehearsal again. I do not know whether Mr. Moran knew I was lying but for sure
the F.B.I. had to know because they were the ones who forced me to "recant" in

the first place and threatened me with prison if I did not. Additionally, the
F.B.I. themselves had actual pictures of me and other prominent individuals in
their possession including particularly Alan Baer (1983 picture of he and me in
very pornographic sexual acts) as well as checks firom Alan Baer to me. So,

they had to absolutely know I had a relationship with him and that they were

- .
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forcing me to lie when I denied such relationships. Additionally, the F.B.I.
had seized photos and tapes involving among others myself and a Mr. ANDREASEN
and LARRY KING. These were video tapes of a party. . And I know from having
seen tapes at Peter Citron's house that the F.B.I. had access to tapes which
clearly documented much of the conduct ana the personalities I and ot!wer kids
had identified as having occurred but which later I lied about before the Grand
Jury and again at the Alisha Owen trial when I claimed--again to satisfy the
F.B.I.--that thé events never occurved. I do not know what the F.B.I. ever did
with these piétures of me and Baer, for example, BUI I KNOW THEY HAD THEM
BECAUSE I SAW THEM. So, they, the F.B.I. had to know the real truth all along
and had to know what they were doing when they forced me to LIE. I am also
sure that there are other pictures which would prove the things we kids told
Caradori. Why do I say this? Because, the one thing I remember above all else
is that these people like Baer, Mahoney, Citron, Andreasen, King, always loved
to have pictures of themselves and others, particularly the kids, in weird

sexual poses.

MY CREDIBILITY AND THE CREDIBILITY OF THE OTHER KIDS:

I know the first thing that the F.B.I. and Marc Delman and others involﬁed in
these Franklin and related matters will say when I submit my affidavit is
something like: "You can't believe these kids and you can't believe Troy Boner
now. If he lied once, he will lie again. MHe's a drug addict. IHle's a sex
pervert. Who you going to believe, these kids with their wild stories or
respectable people like Alan Baer or the F.B.I. or Attorney Marc Delman.
Besides, these kids were as guilty or more guilty than anybody else. They were
using the drugs and they were selling their bodies and they were getting paid
well for it and they did it all voiuntarily." Or something like this is what

they will say. I have heard it before. But, let me give the other side of

that story.
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Yes, we kids, from early ape, sold our hodies. We became drug addicts. We got
lots and lots of money from these people. But today we are ruined because of
that. And we were turned into sex perverts and drug, addicts by these people.
In my particular case, just like a lot of other young boys, I was directly
turned into a true drug addict by Alan Baér. -He was the one who first taught
.me to mainline and who first directly injected heroin directly into my veins--
same as he did to a lot of other boys. IHe was the one who made me a prisoner
of ‘drug addiction to where he cou}d completely control me and use me to deliver
drugs or deliver sex or anything else. Sure, he paid we well, but he also
destroyed me in the process. It was Alan Baer who first injected me with a
“"speed ball", for example. A speed ball is a heroinfcocaine mix that zips you
up immediately but brings you down mellow. And it was Marc Delman, my attorney
arranged for me by others who claimed I owed him more than $500,000.00 for work
he did protecting me, when what he veally was doing was having me lie to protect

others.

But to those who really want the truth it really is all there for you to find
out if you will only check on the things that are available. And the truth is
the truth whether it is told by us street kids whom you may not want to believe
or the richest and most powerful people in Omaha who you think you have to

believe. Same with a lie.

So, here are some things that any honest investigator can check out to see who

is lying and who is telling the truth.

I. Marc Delman wrote my script for the program 48 hours wherein I claimed that
the entire story of myself and the other kids was a "hoax." He promised me ten
or fifteen thousand for this. I got virtually hothing. 48 hours .old me that

they had '"paid my attorney.'" There should be records on this. I think Marc
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gol. about $10,500.00 for dolng that. And as everyone knows, the 4B hours
program was played on television just hefore the Alisha Owen jury began theiv
deliberatlons. HMavc Delman also claimed that 1 had not met wlth Senator Schmit
to tell the truth and T followed his lnstructions in denying it also. This
sure can be checked out. There were people who saw me with Schmit.

Same with wmy contaclt with Senator Labedz.

1I. I saw the picture the F.B.I. had of me and Alan Baer. Some official suve

ought to be able to get this pilcture Lo prove who is lying--me or the F! T,

ITI. Lots of kids, other than myself and Alisha and the ones who Lried Lo come
forward and tell the truth, lknow about Alan Baer, Larry King and Lle major drug
dealing activity they and other prominenkt people were involved in. But, as
long as tliey ave scared for their lives because of what happened to Alisha and
me, they are not going Lo say anything. If an lionest prosecutov would step in
and offer immunity and protection to these kids, many of them young men and
women now, I am sure the entire network of drug dealing, use of kids for sex,

and related things could be proven and corroborated Lo everybody's satisfaction.

IV. DBut, maybe the most important thing that any honest investigator should do
ls to ask me, Truy'ﬂnner, or any of the other kids such as Alisha or Paul
Bonacci, to take polygraph, lie défector. tests SINE DY SIDE ON THE SANE
QUESTIONS WITIH THE PEOPLE WE ARE ACCUSING OF THESE THINGS. Example, ask Alan
Baer if he shot mainline drugs into me and if he is a major drug dealer and if
he had sex with.me. Ask Eugene Mahoney 1f he met me at the hook store in
Council Bluffs and used to vegularly pay me Lo lave sex with him as a boy? Ask

1 F vy,
*' to take a polygraph test on whether he 1s a big-time drug

dealer.” Ask the F.B.I. guys to Ltake a polygraph test on whether they threatenad
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me with jail if 1 did not say the things they wanted me to say which things

were a lie. Ask Marc Delman about the 48 hours thing and the Schmit meeting.

Obviously, either us kids are lying or the rich prominent people_are lying.

And just because they are rich and prominént does not mean they are telling the
truth or because we are thought of as scum and kids who were ;upposedly all
willingly involved in the drug trafficking and sexual activity does not mean we
are lying. And like ig or not, if we are not worth protegting then other young
kids now and in the future will not ‘be worth protecting either; and the prominent
and fespectable citizens.who took us as children and made us a part of this

drug dealing and sex abuse activity will continue without fear to do the same.

Maybe to your children next time.

I promised my mother and myself after my lying at Alisha Owen's trial caused
her to get convicted that if I ever got the chance to straighten things out I
would come forward and do it and set the record straight. I owe it to my

brother Shawn.

A couple months ago I met investigators from a British Television Broadcasting
Company. They convinced me that they honestly wanted to tell the true story no

matter what that story was.

I believed after talking with them that my and my family's safety lies in
telling everything particularly to press sources outside Nebraska and not
controlled by Nebraskans. I have done this in many hours of tapes with them.
They have checked on many of the mattet; I told them about--not dealt with in
this affidavit--and have satisfied themselves that I am telling the truth about
my iying to the Grand Jury and to convict Alisha Owen and the reasons why I had
to lie, just as i have explained in this affidavit. The reason I mention this

is simply to establish that eliminating me or any member of my family will do

—



i

nothing to suppress the information or keep me from reporting it because I have
already done so in many hours of tapes which have been taken outside this

country but which will be made available to Federal Authorities and legitimate

investigators here and in Washington, D.C.

But right now, I need protection for myself and my family so that I can tell
the truth totally and without fear of being punished or jailed for doing it.
That is the purpose‘of this affidavit. To help Mr. De Camp in filing the proper
papers to seek that-protection._ Mf. De Camp has discussed with me the fact
that someone may attempt to file perjury charges against me for taking this
action at this time. I understand that. I want to repeat one final thing: I
told the truth ro Gary Caradori. I tried to tell the truth to the F.B.I. and
HMarc Delman but they did not want to hear the truth and the only thing they
wanted was to have me say the truth was in fact a hoax; and they scared me with
threats of jail and other things into lying to the Grand Jury and then later
into lying for them at the Alisha Owen Trial. I want to tell the truth without
fear and to help other kids who are and were in the same situation as I am and

was. That is the reason I am doing this.

STATE OF NEBRASKA

COUNTY OF DOUGLAS

BEFORE ME A NOTARY- PUBLIC ON THIS%&Zday of October, 1993, PERSONALLY APPEARED
TROY BONER,. TO ME PERSONALLY KNOWN, WHO "EXECUTED THE ABOVE AFFIDAVIT, AFFIRMED
THE TRUTHFULNESS OF THE STATEMENTS MADE THEREIN, AFFIRMED THAT HE WAS VOLUNTARILY

AND WILLINGLY SIGNING THE AFFIDAVIT AND DOING IT FOR THE PURPOSES STATED THEREIN.

%o Romar. e e

G| .
DATED AND STGNED THISS)/ DAY OF OCTORER 1993 bv NOTARY PUBLI ﬁ L ROTARY-State of Nebvasks




POLLY KLLAAS KIDNAP-MURDER



TED L. GUNDERSON AND At YCIATES e Intenational Security  1sulting and Investigations
2210 Wilshire Blvd. « Suite 422 « Santa Monica. CA 90403 e 213/0.,4-5171

November 12, 1993

Senior Resident Agent
Edward Freyer

F.B.I. Office

Santa Rosa, California

HAND DELIVERED
To: Agent Freyer:

I encloge documents for your information and file and request thﬁt you make
them available for investigative purposes.

An au:ographed copy of my enclosed book is provided for you personally.
The enclosed resume provides personal information for your use and file.

Out of courtesy to you, the Senior Resindent Agent in the Santa Rosa office,
I want you to know that I have volunteered my services to the Polly Klaas Committee.
While my time has been offerred free of charge, I did ask them to pay for my travel
expenses incurred in my endeavors on their behalf. '

I am in contact with five confidential sources,.all of whom are cooperating
with me-and have been active in the past in a national child kidnapping ring.
They have made trips in this connection to the bay area and may have information
that will help us on this case.

&

Thank you for your attention in this regard. Of course, feel free to contact
me at any time on this matter.

Sincerely,

Ted L. Gunderson

TLG:fe
encl: Booklet, Mystery of the Carefully Crafted Hoax
2 Volume Book, Corruption: The Satanic Cult Drug Network and Missing Children
Suspect report regarding Dave Hoff
McMartin Pre-school Tunnel Report(Preliminary)
3 Affidavits from Troy Boner, Lani Hicks, and Paul Bomnacel
Symptoms Checklist of ritual abuse in children
Kerry Richardson Report
October 1993 copy of Napa Sentinel
- (documents described above are also enclosed)

Member. Society of Former Special Agents of the Federal Bureau of Investigation:- -
| 371



29 November, 1993
Reference: My letter, 12 November, 1993

Mr. Kelby Jones

Polly Klaas Committee
1050 Petaluma Blvd. North
Petaluma, CH 94952

Dear Mr. Jones:

| have developed information concerning a location in
Nevada where children kidnapped by a national child kidnap ring,
mentioned in referenced letter, have been auctioned off.

| have been told that some of the children were sold for as
much as $50,000 each. Some were placed in airplanes with no
markings on them, and others were placed in campers for
transportation out of the location.

My source told me that the last time he was there he saw

@ man in a police uniform overseeing the operation. There were
between twenty five (25) to thirty (30) campers  at the site.

Sincerely,

Ted L. Gunderson
TLG:j

cc: FBI1, Santa Rosa

t @(W ad 0 J)’&? Kloza
% ¢ P&E,Mﬂﬂ,\,‘f/ﬂqua
Newew veeeirsd & \reff-a, Jo tha [ebfan
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B CRIME

ROBBING TH

A spate of murder-lcldnappmgs raJses alarm among parents.

bemgforeedintoamrbyfour}lispamc
men. Then last month he changed his sto-
ry'A.ndmhadbeanhelpmghunlnokfor

aluminum cans in a Dum; She fell, kit
her head and died, he said. Yet no body has
turned up, and Andrea’s mother Linda
doesn’t believe Davis: “Andrea would rath-
er be than take out the trash.”
Linda and the local authorities think some-

Angeles

girl and fondled sbout
dren. In St Louis, Missouri, two young
g:rlsfellpreyba and po-

have just srrested a suspect in the
would-beabdnchonofathird.'lheseeond
giﬂ.CmdySumr,lQ was the object of a
massive -roadblock search.
Her body was in an alley, her head
beaten.seveﬂﬁngeqsmssing.herpams

et -wmahms. Dursiretyithreaking down,

- - gr—————

E INNOGENTS

What can be done?

HEARTEBREAK: In Missouri friends helped
Rhonda Senter to the gravesite of her 10-
Mmc”ﬂdy
mommse.dwembowelmentforﬂ:ekﬂler
AttheAdannlshCentar,ammng—chil
- dren. in West Palm Beach,
idafcalls for advice are up 50%. Its di-
McBride, echoes a popular
“Don't Ist your children go any-

and you can't expect kids to watch them-
seives anymore.”
Social scientists, however, advise
against hysteria. “While this kind of inci-
dentis every parent’s worst nightmare, like
most nightmares it's not likely to happen,”
says Steven Nagler of the Yale Child Stud-
jes Center. Adds Ernie Allen, president of
the National Center for Missing and Ex-
ploited Children (NCMEC): “There are go-
ingwbeoumgeousactsthatmnthemost
cautious of families will not be able to pre-
vent” The specialists stress two things:
there is little protection against kidnapper-

3l



WATCH AND BEWARE: Police lactured grade schoolers outside St. Louis; in California,
mmm-ﬂyﬁn‘lﬁsm@lﬂmm:nom'ssw :

murderers, but fortunately there are few of
them. The vast majority (several hundred

thousand a_year) of child spatchings ave |
perpetrated by family members in custody

disputes. According to the well-respected
1996 Justice Department report National
Incidence Studies on Missing, Abducted
and Thrown-Away Children in America,
far fewer—3,200 to 4,600 minors'a year—
are seized by strangers. Most victims are
teenagers; contrary to media coverage, a
disproportionate number are black or His-
panic. Only 300 of the abductions are clas-
sic kidnappings involving overnight captiv-
jty, transport of more than 50 miles, and

ransom or murder, The number of kidna

murders fuctuated between oU an'é
a year for at leas . Allen esti-

mﬁﬂﬁmgwﬂlbeon%%owend. .

LLEN'S GROUP, FOUNDED IN- THE
early ’80s, culls data from 30 fed-

eral agencies, 44 ‘state-level miss- |

ing-children clearinghouses and

more than 60 private organizations,
When a minor is confirmed missing,
NCMEG transmits a photo and a bi y
to 17,000 law-enforcement groups. “The
reality is that most missing kids are going to
be recovered,” says Allen.

FBI experts hope to complete a psycho-
logical profile of the typical snatch-and-
slay perpetrator next year. In the one re-
cent case where the murderer was caught,
however—the killing of 12-year-old Polly
Klaas of Petaluma, California, by Richard
Allen Davis, 39— there was Jess interest in

' Davis’ psyche than in his rap sheet. First
bookedatageli;forstealingchecks,hea—

-girlfriend seven years later but served a to-
tal of eight years for a burglary and two as-
saults on other women, one involving kid-
papping. Free again in 1985; he abducted a
female acquaintance and forced her at
knifepoint to withdraw $6,000 from the
bank. He got 16 years for that, but thanks to
California’s rules mandating early release
for good behavior, Davis served only half;
emerging just in tinde, if his confession is to
be believed, to relax et a bucolic, vine-dec-
orated “transitional living” facility in San
Mateo County before arriving in Polly
Klaas’ bedroom with his knife.
The details of his second parole, which
became widely kiown after Davis was
with Klaas"murder two weeks ago,
have helped fuel the petition campaign fora
measure titled “Three Strikes and You're
Chit” The California initiative, whose lan-
guage is similar to a bill recently adopted in
Washington State, triples the sentence of &
violent felon convicted for the third time, ef-
fectively jailing him for a minimum of 25
years. Says its coordinator, Chuck Cavalier:
*We had tremendous support before the
Klaas case, but [since Davis was captured]
our 800 number has got so many calls we
blew out the voice-mail systemns.” (Not ev-
erybody is signing up, however. State as-
semblyman John Burton notes, “I don't
think i’s a good idea to load up the wagon
with criminals that are felons . .. but who
are not grave threats to individual safety”)

Kenneth Lanning, special supervi:
ry agent at the FB1 Academy’s Behavit
al Science Unit in Quantico, Virgin

tresses that parents should not obsess -
murder-kidnappers. Concentrating {
hard on “stranger-danger.” he says, °
like putting a lightning rod on your hor
and canceling your homeowner’s inst
ance. You're prepared for one terril
but highly unlikely event and unp
pared for a host of things that are i
more likely” Although Lanning unde
stands the horror that a Klaas case gen¢
ates, he points out that family violen
exacts 2 much higher toll. “In the b
months that ut all thi ra
Wﬂmﬁd&m
dere % eir mother or father”

either Allen nor Lanning is hinti

that parents should abandon the comm
sense rules of parental vigilance. For !
especially worried, New York State cle
inghouse on missing children mana,
James Stanco suggests knowing exac:
rather than approximately, what your ¢l
dren are wearing in the event you must.
scribe them, and introducing a family p
word to prevent their walking away wit
bogus relative. But, cautions James f
dean of Northeastern University’s Coll
of Criminal Justice, “we should not m:
them panicky and make them lose th
childhood. You don’t want them to th
that everyone they meet is a potential se
killex” —Reported by Greg Auru
Miami, Sharon E Epperson/New York, Slac
Kramer/St.Lowis, Elaine Lafferty/Petaluma
Kristen Lippert-Martin/Washinglon
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Dear TIME Reader,

Thank you for writing to TIME.
The sheer volume of our editorial
mail makes it difficult to reply per-
sonally to every reader, but we can
assure you that your comments were
circulated among sevetal editors for
their information and consideration.
They were also reviewed for possible
publication, but we regret to say we
were not able to use them. We hope,
however, that you will continue to
write to TIME whenever the news
or our reporting of it particularly

interests you.
Py Tt n

Mr. Ted L. Gunderson
Suite 422

2210 Wilshire Boulevard
santa Monica, CA 90403

Time & Lif Buﬂdw'}'fﬁkﬁ"«Cem"liﬂl‘ﬂﬂmib.llll.uTHJMJM.LH.LI-M-MW.&-I--l
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TED L. GUNDERSON
2210 Wilshire Boulevard
Sulte 422
Santa Monica, CA 90403
(310) 364-2280

PROFESSIONAL EXPERIENCE

1979-Present

1981-1982

1984

4/79-8/79

12/51-3/79

PUBLICATIONS
EDUCATION

AWARDS

TED L. GUNDERSON & ASSOCIATES, Santa Monica, California

Founder, owner and operator of this international security consulting and
investigations firm established in 1979. Investigator for F. Lee Bailey, Esq.
Mr. Balley describes Ted Gunderson as a person "whose investigative skills
are unsurpassed by anyone | know or have known.”

CALIFORNIA NARCOTICS AUTHORITY
Consultant appointed by Governor Jerry Brown

LOS ANGELES OLYMPIC COMMITTEE
Consultant

PAN AMERICAN GAMES, San Juan, Puerto Rico
Securlty Coordinator. Special Appointee of U.S. Attorney General Griffin B. Bell

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1977-79: Senior Special Agent-in-Charge, Los Angeles, California
1973-77:  Special Agent-in-Charge, Memphis, Tennessee and Dallas, Texas

- 1973: Chilef Inspector

1965-73:  Assistant Speclal Agent in Charge, New Haven, Connecticut and
Philadelphia, Pennsylvania :

1960-65: Speclal Agent Supervisor, FBI Headquarters, Washington, DC

1951-60: Special Agent

At the time of his retirement, Ted L. Gunderson had over 700 persons under
hils command and operated a $22 million budget. '

How to Locate Anyone Anywhere Without Leaving Home. E. P. Dutton, 1983
Bachelor of Science Degree, University of Nebraska

Distinguished Alumnus Award from the University of Nebraska in Recognition
of Distinguished and Devoted Service to His Country, 1579

Alumni Highest Effort Award in the Field of Law Enforcement from the Sigma
Alpha Epsilon social fraternity, 1977

Law Enforcement Officer of the Year Award from the AFL-CIO Metal Trades
Council, Los Angeles, California, 1977 ST I
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. The day after her disappearance
- her purse was found in a trash can

R Bt ety 1782

MISSING:

100,000 Children a Year

The hgures are estimates. But the {ew known facts are
appalling: thousands are murdered annually, the number
of missing children is rising and ne one is keeping an

accuraate count

Condensed from Kiwams Macazineg
Gany TURBAK

ouT 8:30 AM. ‘on January 7,
Algﬂo, Katheleen' Mancil
drove her daughter Manian

Batson to school in [nverness, Fla.
"See you tonight,” Kathcleen called

Missing: 327181 Age: 7;

1 -2 .
L. fason Manue! Tomassi, W, Va., Mining : 101
Wo Vo, Misseg: 1016179 Age: 2; 3. Rene Dawn Wild, Pa., Missing: 813178 Ape : 8;
4. Matthew Lawrence Lopes. Colo,, Missing: 3117181 Age: 6; 5. Adriun Van Tilson, R.1..

about 25 miles from the school. She
had joined the swelling ranks of
children simply labeled aussive.
Sheila and Katherine Lyon, ages
13 and 11, journeyed to a suburban

_.3 . g .

as the petite, bluc-cyed 16-year-old |, shopping ceinter on March 15; 1975,

stepped from the car. .
But she did not see Marian tha

night. Or the next. Or the next.
No one remembers secing Mar-

ian after she left her mother’s car.

T

and were never seen again. In early
October 1980, two-year-old Brandy
Barlow vanished from her front

‘yard. The list goes on.

Probably the most publicized
missing-child case of late has been
that ol;’six-ycur-old Etan Patz. On

60 @ 1901 AY GAAY TURBAL dtwakil MAGATH (FERRUAAY &1 101 € SAIE BT CHCAQO. ILL 4041

)

'
B

25

Yol

GI79 Age: 1; 2. David Mareus Tomussi,




N

May 25, 1979, Etan walked alone
for the first time to his Manhattan
school-bus stop and has not been
seen since. Methodical scarches
with bloodhounds, helicopters, psy-
chics, and phalanxes of police have
failed to turn up any clues.

These are not isolated cases. Ev-
eryone close to the missing-child

- problem agrees that it is a large

one—and growing. Statistics, how-
ever, arc tough to come by. Bound-
arics between runaways, parental
kidnap victims and children stolen
by strangers tend to blur.

The best estimates are that about
a million American youngsters
leave home cach year, with go per-
cent rewurning in two weeks. Ap-
proximately 100,000 children arc
thus unaccounted for. Add another

Yet no single U.S. agency con-
cerns itself exclusively wich missing
children on a national scale. Auto-
mobiles, handguas and silverware
can be registered, traced and recov-
ered more casily than children.
“Qur prioritics are mixed up,” says
Ken Wooden, disector of the Na-
tional Coalition for Children’s Jus-
tice. “[f someone steals a car, he can
be traced and caught because we
have a computer system for tracing
stolen cars. But children apparently
aren't that important to us.”

Each missing-child case has its
own poignant drama and irony. In
July 1976, 12-year-old Dee Scoheid
disappeared while running an er-
rand at a Florida shopping center.
Two days later, a classmate report-
edly saw Dee looking out a van

. 6 7 8 9
6. Tamara Furrow Buck, Minn., Missing: 214i181 Age: 5; 1, Jamie Murie Dake, M.
Missing: 2122/81 Age: 5: 8. Ryan Nicole Burton. Texas, Missing: 9/6/81 Ag: 3
9. Kristie Michelle Morvis, Ala., Missing: 515181 Age: 5; 10. Rebecca Ruth Chipps, N J .
Muissing: 1178 Age: 4;

25,000 to 100,000 stolen by divorced
or scparated parents, and the total
becomes significant. “Kids who
just disappear present a big prob-
lem that people had becter start
opening their eyes o, says Det.

| - Sgt. Dick Ruffino of the Bergen
“County, New Jersey, Shcriff's'()fhcc.

} .

window, desperately forming the
word “help” over and aver with her
lips. Dee Scofield has never been
found. ) . !
On October 18, 1981, Jimmy

‘Rogers, 14, left his Hanson. Mass.,

home for a friend’s house. He may
have hitched a ride. He has not
L]



‘62

»

READER'S DIGEST ' Juiy

been seen or heard from since.

“Child  snatching, kidnapping
and the ugly things that happen to
these kids are so horrendous that
people refuse 1o deal with them,”
explains Stan Patz, father of miss-
ing Etan. “Trying to handle cases
like ours on a local level is a tremen-
dous impediment. We nced a cen-
tralized, national clearinghouse
with information about which chil--
dren are missing and how they can
be identified.”

But most cases fall 1o local police,
agatnst whom some parents of miss-
ing children raise a litany of com-
plaints. Becausc so many children
de run away from home, police
label most missing kids runaways.
And unless the child is very young
or evidence of foul play exists, police

b

Age:

commoaly will notact ona missing-
. child report for 24 hours. The rea-

son: sheer work volume. A surfeit of
violent crimes—most with injured
victims and plénty of evidence—
takes priority over the “maybe”
crime of a missing youngster.

The heart-rending tragedy, of

1 L

2

Yoz

11 12 13 :
11. Shannon E. Zelber, N.Y., Missing: 1111182 dge: 11; 12. M
Mussing: 10/22181 Age: 10; 18, Tameta Lynn
14, T;y Narbonne, Muss., Missing: 3131181 Age:

course, occurs when the child is not
a runaway and could possibly have
been helped if immediate action
had been taken.

On the morning after Cliristmas,
1974, i3-year-old fanna Hanson
went to 3 friend’s house. A short
time later, Doreen Hanson drove
by 1o pick up her daughter; Janna
wasn't there. Doreen immediately
went to the police, but they
wouldn't search for 24 hours.

When police did finally begin an
investigation, it was too late. Jan-
na’s body was found after several
months, and evidence indicated she
had been murdered on December 26.

Parents also complain bitterly
about the FBI's refusal to help find
missing children. The FB1 becomes
involved in a missing-child case

14 I5
ithelle Lee Ogleshy, Calif.,
wll, W.Ya., Missing: 11113180 Ave: Y;
9: 15, Ewn Pasz, N. L Mussing: 5125179

only when there’s proof of a kid-
napping—such as a ransom note—

- or evidence that the child was raken

across state lines.

- “The first-time disappearance of
2 minor should be prima facie evi-
dence that a kidnapping has taken
place,” says John Clinkscales, whose




1982
son Kyle disappeared six years ago.
“The FBI could then become imme-
diately involved, and there might be
a chance of finding some of these
children. We nced help.”

And answers. Parents always ask
the inevitable:” Why? Why would
someone steal a chitd? Why my child?
There are many answers, yet no
answers,

A million couples a year divorce
in the United States, and many of
these cases result in child snawch-
ings. For love, hate, spite or re-
venge, one parent steals a child
from the other.

In December 1974, Gloria Yer-
kovich said good-by to her four-
year-old Joanna as the girl left to
spend the weekend with her fa-
ther. She didn't want to go, but

MISSING: 100,000 CHILDREN A YEAR

school, grow up and lead a more or
less normal life.

When a stranger steals a child,
anything can happen. Parents of
missing children hope that their
child will end up in a loving, caring
family, perhaps through black-
market adoption. The cruel truth is
that a missing child stands a fair
chance of being murdered. Each
year an estimated 2500 children in
the United States disappear and
later are found murdered.

While the abduction and murdcr
of a child is a senseless, psychotic
act, many children are used for
much more calculated reasons. Says
Ken Wooden, “Kids are constantly
being sought for the lucrative child-
prostitution business. Most police
departments and public ofhcials

. aren’t doing
anything
about it.”

If fear
about what
may be hap-
pening to a
missing child
is the parents’

primary emo-

16. Sabrina Rajneﬂ Drake, Okla Missing: 8!1’5!80A e 6

17. Tommy {Landau) Perlstein, N.Y., Missing: 12126181 ge 9; tion, frus-
18, Marian Wavie Batson, Fla., Missing: 1/ 180_ Age: 16 tration is the
19. James W. Rogers, Mass., Missing: 10118181 Age: 14. second. Of-

a court order had-said she must.
Joanna never returned. The sep-
. aration that was to last a weekend
has stretched to 7V years.
Despicable as parental kidnap-
ping is, these children may be more
fortunate than others. Ac least
there’s a chance they will go to

@ -

"uu-c,;

ten, littie more is done once local
police exhaust all leads. Teleprint-
ed missing-child reports from one
city do not carry a high priority in
another. Verbal descriptions alone

are often uscless.
Out of desperation, parents turn
to posting fliers and driving by
63



parks and other areas frequented
by children. “It’s a toually helpless
feeling,” says Stan Patz. “There’s
just nothing more we can do.”

In the past few years, however,
various groups have been formed—

missing children—to  advise and
comfort distraught parents. One
such organization is Child Find, Inc.,
Box 277, New Paliz, N.Y. 12561. It
maintains a toll-free number (8oo-
431-5005) to be used by children
scarching for their parents or parents
uying to identify missing children.
Another organization is SEARCH,
which publishes The National Run-
atvay/Missing Persons Repors, a mag-
azine containing photos, descrip-
tions and personal data that can help
identify the missing. The report is
distributed about every three months
to 22.000 agencies and individuals in
law enforcement, security, medicine
and social service. SEARCH’ address
is 560 Sylvan Ave, Englewood
Cliffs, N. ]. o7632. (All correspon-
dence should include a stamped, self-
addressed envelope.)) Phone: 201-

567-4040.

usually by parents or relatives of

READER'S DIGEST

But such efforts are not likely fo
solve the problem overnight. At
present, hope is 3 parent’s most
sustaining weapon.

For some families. that hope
does not cease even after a child’s
body is found. Says Doreen Han-
son: “After our daughter’s remains
were discovered, we sull kept
searching, at least in our minds. For
weeks after, | would see a girl on
the street who resembled my
daughter and 1 would hope in my
heart that it was Janna.

“No one on the outside can un-
derstand the trauma taking place in
a family that has a child missing.
The frustration, the not knowing,
the agony are beyond explanation.”

— -

If you have information regavding
children Nos. 1-17, comtact Child
Find, Inc. (800-431-5005); No. 18,
contact Dee Scofield Awareness Pro-
gram, Inc. (813-839-5025 or 8:3-
681-¢357); No. 19, Hanson, Muss.,
Police Deps. (617-294-8081).

For information on reprints &
+  of this article, see page 199

The following organizations are also interested

in the missing-child problem:
Find Me Inc., PO. Box 1612, LaGrange, Ga. 30241; National Coalition
for Children’s Justice, 1214 Evergreen Rd. Yardley, Pa. 19067: Dee
Scofield Awareness Program, Inc., 4418 Bay Court Ave,, Tampa, Fla.

33611; Family and Friends of Missing Persons and Violent Crime
Victims, P.O. Box 21444 Seartle, Wash, o811 :
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This office was contacted by the Tallahassee Police Department on

February S,
two adult males and six mi

previous day.

This

. requested telep
police departments in an attem
were a Virginia license number and that the children

The men, arreste
child abuse, were being very evasi
2ing asked of them pursuant the ¢

about living in a Washington, D.C., cOommune.
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D.C. Metropol
This office put the MPD an

this office received a telephone call from the _
itan Police Department inquiring abowut the men -and children.
4 the TPD in contact with each other.
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1987, who requested assistance in attempting to identify
nor children, all taken into custody the

d and charged with multiple counts of
ve with police in the questions
hildren and their condition.
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Washington,
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DETAILS OF INVESTIGATION:

on Thursday, February 5, 1987, this office was contacted via telephone,
by sergeant, JoAnn VanMETER of the Tallazhassee Police Department,
Juvenile Division. Sgt. VanMETER reguested assistance in identifying
two adult males and six minor children ages 7 years. to 2 years.

The adult males were tentatively identified by TPD as'Michael HOULIHAN
and Douglas RMMERMAN, both of Washington, D.C., who were arrested the
previous day on charges of child abuse. ' ‘ -
The police had received an anonymous telephone call relative two well-
dressed white men wearing suits and ties in Myers Park, (Tallahassee),
apparently watching six dirty and unkempt children in the playground
area. HGCULIEAN and AMMERMAN were near a 1980 Blue Dodge van bearing
Virginia license number XHW-557, the inside of which was later described
as foul-smelling filled with maps, books, letters, with a mattress
situated to the rear of the van which appeared as if it were used as a
bed, and the overall appearance of the van gave the impression that all
eight persons were living in it.

The children were covered with insect bites, were very dirty,.host of
ye children were not wearing underwear and all the children had not - -
-een bathed in many days. ' '

The men were arrested and charged with multiple counts of child abuse

and locqges in the Leon County Jail. .Once in custody the men were somewhat
evasive in their answers to the police regarding the children and

stated only that they both were the children's teachers and that all were
enroute to Mexico to establish a school for brilliant children.

The children tentatively were identified as Mary HOULIHAN, white female,

age 7; Max LIVINGSTON, white male, age 6; Benjamin FRANKLIN, white male,

age 4; HoneyBee EVANS, white female, age 3; B.B., white male, age 2; and
John Paul HOULIHAN, white male, age 2. The children initially indicated

that they lived in tents in a commune in the Washington, D.C., area

and were going to Mexico to go to a school for smart kids.

This office contacted the Office of the RAC/DC and spoke with sS/A, Bob
Harrold. This agent requested telephone numbers and names of police
persons in area departments that might be aware ‘of said activities
described by the children and to follow-up on the leads which were the
Virginia license number and a check on the men's names with local law’
enforcement.

Lp7 : ; 4ot
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A short time later this office was contacted by Detective, Jim Bradley
of the Washington, D.C., Metropolitan Police Department. Bradley
indicated that the case hexe in Tallahassee appeared to be strongly
related to a case he was currently working in the Washington, D.C. area.

He stated that the actions of the two men in custody in Tallahassee
relative the children just might give his case enough probable cause
for search warrants to search premises occupied by a cult group called
the FINDERS.

This agent directed Bradley to telephone TPD and-discuss with police
directly any activities forthcoming relative the instant case. i

At this time it was deterhined that there was no Customs violations
found to exist and therefore, this case is being closed pending receipt
of additional information.

ACTION TO BE TAKEN BY LESD/TECS: Create a permanent DRR/TECS record.

JIDENTIFYING DATA/TECS-FIN QUERIES:

AMMERMAN, Douglas Edward ‘ SUBSTANTIATED NCIC: Negative

“F-23B attached). - ., .. __ TECS: "
. JOCMIR: U
CTR : "~

FBA : Negatibe
:'EAIRS:ANegatin

HOWELL, James Michael " . SUBSTANTIATED " NCIC: Negative

(CF-23B attached) : TECS: "
) ‘ . . -CMIR: "

CTR : Negative
FBA- : iy

PAIRS: Negativ

"FINDERS" ALLEGED ' NCIC: NEGATIVE
(CF-23B attached) : TECS: NEGATIVE
CMIR: "
CTR. : "
FEBA : "

PAIRS: "

o ) 4



MEMO TO FILE

To : Resident Agent in Chacge : ‘ Date: 02/07/87
From : Special AQEnt(gzéj
Subject: Customs cooperation/interest in

Tallahassee/Washington MPD c¢hild abuse invesligation.

On Thursday, 2/5/817, the duty agent, SS/A Bob Harrold, received
a call from SS/MA Walter Krietlow, USCS, Tallahassee, FPlorida.
$S/A Krietlow was seexing assitance in contacting an
appropriate local police agency to coordinate a child abuse
investigation in with the Tallahassee Police Department. SS/A
Krietlow further requested assistance in checking some names,
addresses and a vehicle through the Customs Child Pornography
Unit data base, and stated there was some suspicion of the
subjects being involved in supplying children for the
production of c¢child pornography. Further, he was informed by
the Tallahassee Police Department that the children may have
been enroute to Mexicoe from the Wasaington, D.C. area. The
possibility of Customs interest in the investigation due to
possible violations of the Child Protection Act of 1984, and
the alleged nexus with the U.S./Mexican Border were discussed
and agreed upon. SS/A Krietlow related the following
_hackground information. SS/A Krietlow was contacted by the
Tallahassee Police Department for assistance in identifying six
children and two adults taken into custody in the Tallahassee
area. U.S. Customs was contacted because the police officers
involved suspected the adulta of being involved in c¢hild
pernography and knew the Customs Service to have a network of
child pornography 1nve5tlgators, and of the existance of the
child Pornography and Protection Unit. SS/A Krietlow stated
the two aduls were well dressed white males. They had custody
of six white children (boys and girls), ages three to six
years., The children were observed to be poorly dressed,
bruised, dirty, and behaving like animals in a public park in
Tallahassee. The police were notified by a concecned.citizen
and all eight persons were taken into custody. The subjects
“were living out of a white 1979 Dodge van, Vitginia license no.
XHW S557. Upon being taken into custody, the adult white males
refused to cooperate, one of vhom produced a "business® card
with a name on one s5ide and a statement on the othec. . The
statement indicated that the bearer knew his constitutional
cights to remain silent and that he intended to do so. Upon
interviewing the children, the police officers found that they
could not adeguately ‘identify . themselves or their custodians.
Further, they stated they were enroute to Mexico to attend a
school for "smart kids.® S5S/A Krietlow was further advised the
children were unawate of the functien and purpose of
telephones, televisions and toilets, and that the children had
stated they were not allowed to lxve indoors and were only
given food as a reward.



After receiving the regquest fron Tallahassee, SS/A Barrold
contacted me while I was on official business. 2t Customs
Beadquarters., He reguested that I conduct computer checks on
the Customs Child Pornography Unit data base The checks were
to be conducted on the names, addresses, and a vehicle provided
by SS/A Rrietlow. After conducting the computer checks, I made
direct contact with SS/A Krietlow to inform him that all the
checks were negative, At that time I was informed by SS/A
Krietlow that the Tallahassee police had discovered large
quantities of records, to include computer discs and a 0.8,
passport in the van. Prom some of these records the police had
obtained tentative identification of the two adults, and
partial identification of the children. Purthemore, the two
Washington, D.C. addresses had been discovered through these
documents, one of which was verified through the vehicle
registration, I advised SS/A Krietlow I was leaving Lot
Headquarters and he would be receiving a. response to the ' )
remainder of his request from SS/A Harreold. I then left as
stated and proceeded to conduct other business in the District.

A short time later, at approximately 11:30 a.m., SS/A Harrold
contacted me by radio, and advised me that a Detective Jim
Bradley of the Hashxngton, D.C. Metropolitan Police Department
(MPD) was interested in the information provided by SS/A
Krietlow, was in contact with Tallahassee, and would very
probably be conducting search warrants in the area later in the
day. He also informed me that U.S. Customs was invited to
participate due  to the continuing possibility of’ violations of
law enforced by the Customs Service. As I was already in
Washington, I terminated my other business and proceeded.to
aake contact with Detective Bradley, Intelligence Division, MPD.

Opoan contactxng Detective Bradley, I learned that he had
initiated an investigation on the two addresses provided by the
Tallahassee Police Dept. during December of 1986. An informant
had given him information regarding a cult, known as the
*pinders® operating various businesses out of a warehouse
Jocated at 1307 4th St., N.E., and were supposed to be housing _
children at 3918/3920 W St., N.W. The information was "specific
in describing *blood rituals® and sexual ocrgies involving
children, and an as yet unsolved murdec in which the Pinders
may be involved, With the information provided by the
informant, Detective Bradley was able to match some of the
children in Tallahassee with names of children known alleged to
be in the custody of the Pinders. Purthermore, Bradley was
able to match the tentative ID of the adults with known members
of the Pinders. I stood by while Bradley consulted with AUSA
Harry Benner and obtained.search warrants for the two

premises. 1 advised acting RAC SS/A Tim Bolloran of my
intention to accompany MPD on the execution of the warrants, ,
received his permission, and was joined by $S/A Barrold. SS/A
Harrold accompanied the team which went to 1307 4th St, and I
went to 3918/20 W St. S

A

During the execution of- the warrant at 3918/20 H St., I was

ity



able to observe and access the entire building. I saw large
guantities of children's clothing and toys. The clothing
consisting of diapers and clothes in the toddler to pre-school
range. No children were found on the premises.  There were
several subjects on the premises. Only one was deemed to be
connected with the Pinders. The rest were renting living space
from this individual. Be was identified as Stuart Miles
SILVERSTONE, DOB/0615941, U.S. Passport No. 010958991, g
SILVERSTONE was located in a room equipped with several
computers, printers, and numercus documents. Cursory
examination of the documents revealed detailed instructions for
obtaining children for unspecified purposes. The instructions
included the impregnation of female members of the community
known as Pinders, purchasing children, trading, and
kidnapping., There were telex messages using MCI account.
numbers between a computer terminal believed to be located in.
the same room, and others located across the country and in .. °
foreign locations. One such telex specifically ordered the
purchase of two children in Hong Kong to be arranged through a
contact in the Chinese Embassy there, Another telex expressed
an interest in *bank secrecy® situations. Other documents
identified interests in high-tech transfers to the United
Kingdom, numerous properties undetr the control of the Pinders,
a keen interest in terrorism, explosives, and the evasion of
law enforcement. Also found in the "computer room® was a
detailed summary of the events surrounding the arrest and
taking into custody of the two adults and six children in
Tallahassee, Plorida on.the previous night. There were also a
set .of instructions which appeared to be broadcast via a
computer network which advised participants to move “"the
children® and keep them moving through different jurisdictions,
and instructions on how to avoid police attention. .

One of the residents was {dentified as a Chinese National. Dpue
to the telex discovered referencing the Chinese Embassy in Bong
Rong, he was fully identified for future reference:
WANG/Gengxin, DOB/092747, POB/Tianjin, People's Republic of
China Passport No, 324999, entered the U.S. on January 22,

1987, admitted until December 31, 1987. Ee is in the U.S: as a°
graduate student in the Anatomy Department of Gectgetown
University., Bis Visa was issued on November 10, 1986, in .
London, England, number 00143.

buring the course of the evening, I contacted Sector 4 to .
initiate a TECS check on SILVERSTORE, and initiate an archives
check on him for the last four years. I also contacted SS/A
Holloran to keep him advised of the proceedings and asked for
and received permission to contact SS/A John Sullivan ¢f the
CPPU to gquery some names thftough the CPPUO data base. SS/A
Holloran told me he would call Southeast Region Headquarters to
keep them posted on the proceedings as well. I later contacted
SS/A Sullivan for the stated purpose, and in the discussion
that followed, I gave him some background on the purpose of the
request. I advised him that the information was not for .
dissemination at Headquarters, that Region was being notifiead,

Lol



and that Region would proebably contact Readquacters later if
Jeemed necessary. SS/A Sullivan assucred me that the
information would go no further until official notification was
made by Region. No positive matches were obtained from the
CPPU data base. I was later joined at the W Street address by
SS/A Harrold. SS/A Barrold advised me that there wvere
extremely large quantities of documents and computer equipment
at the warehouse, and that MpD was posting officers inside the
building there and sealing the building until morning, in which
a second warrant for that premises would be obtained and
executed. SS/A Barrold also advised me that the news media had
been notified and had been waiting for the execution of the
warrant at the 4th Street address.. Detective Bradley later
stated that the MPD Public Information Officer had been
contacted by a Tallahassee reporter, When it became apparent
the PIO had no information on the search warrants, the reporter
contacted local media representatives and a check of public * .,
records containing the affidavits for the search warrants - .
disclosed the locations and purpose of the warrants. Petective
Bradley surmised that someone on the Tallahassee Police
Department was the original source of information for the
press., I advised SS/A Holloran of the involvement of the
press, and he stated that he would, in turn, relay the
information to Reglien. SS/A Harrold and I assisted in the
transport of the.evidencé seized pursuant to the warrant' and
cleared MPD after the.press left the area.

on Priday, 2/6/87, 1 met Detective Bradley at the warehouse on
ith Street, N.B. I duly advised .my acting group supervisor,
$S/A Don Bludworth: I was-again granted unlimited access to
the premises., I was able to observe numerous documents which
described explicit sexual conduct between the members of the
community known as finders. 1 also savw a large collection of
pnotographs of unidentified persons. Some of the photographs -
were nudes, balieved to be of members of Pinders. There were
numerous photos of children, some nude, at least one of which
was a photo of a child "on display" and appearing to accent the
child's genitals. I was only able to examine a very small
amount of the photos at this time. However, one of the .
officers presented me with a photo album for my review.. The
album contained a series of phctos of adults and children
dressed in white sheets participating in a °"blood ritual.® The -
citual centered around the execution of at least two goats.

The photos portrayed the execution, disembowelment, skinning
and dismemberment of the goats at the hands of the childcen.
this included the removal of the testes of a male goat, the
discovery of a female goat's *womb® and the °*baby goats® {nside
the womb, and the presentation of a goats head to one of the
children. ' '

Further inspection of the premises disclosed numerous files
relating to activities of the organization in different parts
of the world. Locations I observed are as follows: London,
Germany, the Bahamas, Japan, Bong Kong, Malaysia, Africa, Costa
Rica, and "Burope.® There was also a file identified as

oft -



*palestinian.” Other files weze icentified by member name or
*project” name. The projects appearing to be operated for
commercial purposes under front names for the Finders. There
was one file entitled "Pentacon Break-In,® and others wnich
referred to members operating in foreign countries. Neot
observed by me but related by an MPD officer, were intelligence
files on private families not related to the Finders. The
process undertakan 2ppeacs to h“ava been a Systmatic response to
local newspaper advertisements for babysitters, tutors, etc. A
member of the Finders would respond and gather as much '
information as possible about the habits, identity, occupation,
etc., 9f the family. The us2 to which this information was to
be put is still unkpown. There vas also a lacge amount of data
collected on various caild care organizations.

The warehouse contained a large liorary, two kitchens, a sauna,
hot-tubd, and a "video room.° The video room seemed to De set
up as an indoctrination center. it also appearad that the
organization had the capability teo produce its own videos.™ :
There were what appeared to be training areas for childeen and
what appeared to be an altar set up in a residential area of
the warehouse. Many jars of urine and [2ces ware located in
this argza. )

I should also mention that both prémises were equipped with
satellite dish antennas.® .

I discussed the coursa .of action to De taken by MPD with
Jetective Bradley. He stated he-was only interested in making
the child abuse case(s). 1 was assured that all of the
evidence would be available to U.S. Customs in furtherance of
any investigative/criminal action pursued. MPD personnel wvere
to begin around the clock review and sorting of the evidence
until completed. Customs will have access after this is
accomplished. This will include several U.S. Passports

discovered during the sesarch.

Upon leaving the 4th Street premises, I encountered a newvws
media representative and was asked the reason behind UIS.
Customs involvement in the investigation. I advisad the
teporter that I could not discuss anything and tefecred- nh3r to -
the RAC/DC. I left immediately thereafter. - :

There i3 no futrther information available at this time. It
should take three to five days for all the information to be
sorted, reviewed, logged by the MPD. I will maintain contact
with Detective Bradley until the evidence is again accessible.

Respectfully submitted,

Ramon J. Martinez
special Agent, USCS
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DETAILS OF INVESTIGATION:

On March 31, 1987, I contacted Detective James Bradley of the
Washington, D.C. Metropolitan Police Department (MPD). I.was to-
meet with Detective Bradley to review the documents.seized..
pursuant to two search warrants executed in Pebruary 1987. The
meeting was to take place on April 2 or 3, 1987. T

On April 2, 1987, I arrived at MPD at approximately 9:00 a.m.
Detective Bradley was not available. I spoke to a third party who
was willing to discuss the case vith me on a strictly "off the
record™ basis. )

I was advised that all the passport data had been turned over to
the State Department for their investigation. The State
Department in turn, a2dvised MPD that all travel and use of the
passports by the holders of the passports was within the law and
no action would be taken. This included travel to Moscow, North
" Korea, and North Vietnam from the late 1950's to mid 1970's.

The individual further advised me of circumstances vhich
indicated that the investigation into the activity of the FINDERS
had become a.CIA internal matter. The MPD report has been,
classified secret and .was not available for review. T was
advised that the PBI had withdrawn from the investigation several
weeks prior and that the PBI Foreign Counter Intelligence
Division had directed MPD not to advise the FBI Washington Field
Office of anything that had transpired. i

No furthef information will be available. No further acfion will
be taken. )

ACTION TO BE TAKEN BY LESD/TECS:

No action to be taken on the basis of this report.
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M U.S. NEWS

Through; a

glass,

very darkly

Cops, spies and a very odd investigation

now, but matters surrounding a
mysterious group known as the
Finders keep growing curiouser’and
curiouser. : ‘ ) -
In early February 1987, an anony-
mous tipster in Tallahassee, Fla,, made
a phone call to police.- Two_.well-
dressed men” seemed to be “supervis-
ing" six disheveled and hungry-children’
in a Jocal park, the caller said. The cops"
went after the case like bloodhounds—
at least at first. The two men were iden-.
tified as members of the Finders. They~
were ch with child abuse in Flori-:
da. In Washington, D.C., police and:

Themseisalmoqlsevcnyearsold

X
%

U.S. Customs Service agents raided a9

duplex apartment building and a ware-
house connected to the group. Among

the evidence seized: detailed instruc:.|.|B

tions on obtaining children for un-
known purposes and several .photo-
graphs of nude children. According to a
Customs Service memorandum ob-
tained by U.S. News, one photo ap-
peared “1o accent the child’s genitals.” .

The more the police learned about
the Finders, the more bizarre they
seemed: There were suggestions of child
abuse, Satanism, dealing in pornography
and ritualistic animal slaughter. .

None of the allegations was ever
proved, however. The child abuse
charges against the two men in Talla-
hassee were dropped; all six of the chil-
dren were eventually returned to their
mothers, though in the case of two, con-
ditions werc attached by a court. In
Washington, D.C,, police began backing
away from the Finders investigation.
The group’s practices, the police said,
were eccentric—not illegal.

Questions. Today, things appear to
have changed yet again. The Justice De-

artment has begun.a new investigation
into the Finders and into the group’s
activities. It is also reviewing the 1987
investigation into the group to determine
whether that probe was closed improper-
ly. Justice officials will not claborate, ex-
cept to say the investigation is “‘ongoing”
and that it involves “unresolved matters”
in relation 10 the Finders.

One of the unresolved questions in-

vojves allegations that the Finders are
somehow linked to the Central Intelli-
gence Agency. Customs Service docu-
ments reveal that in 1987, when Customs
agents sought to examine the evidence
gathered by Washington, D.C., police,
they were told that the Finders investiga-
tion “had become a CIA internal mat-
ter.” The police report on the case had

hassee police complain about the han-
dling of the Finders investigation by D.C.
police. “They dropped this case,” one
Tallahassee investigator says, “like a hot
rock.” D.C. police will not comment on
the matter. As for the CLA, ranking offi-
cials describe allegations about links be-
tween the intelligence agency and the
Finders as “hogwash” — perhaps the re-
sult of a simple mix-up with D.C. police.
The only conpection, according to the

-CIA: A firm that provided computer

training to CIA officers also- employed
several members of the Finders.

F 1987.D.C. e se evidence.
4
been classified secret. Even now, Talla- |

The many unanswcred questions
about the Finders case now have Dem-
ocratic Rep. Charlie Rose of North
Carolina, chairman of the House Ad-
ministration Committee, and Florida's
Rep. Tom Lewis, a Republican, more
than a little exercised. “Could our own
government have something to do with
this Finders organization and turned
their backs on these children? That's
what all the evidence points to,” says
Lewis. “And there’s a lot of evidence, |
can tell you this: We've got a lot of peo-
Ele scrambling, and that wouldn’t be
happening if there was nothing here.”

_ Perhaps. But the Finders say there is
nothing there—at least nothing illegal.
The Finders have never been involved in
child abuse, pernography, Satanism, ani-
mal slaughter or anything of the kind,
says the group’s leader, Marion David

, Pettie. Pettie, too, says the group has

never been connected to the CIA.
In an interview with LS. News, Pet-
tie described the Finders as a com-
munal, holistic-living and learning
arrangement. The group numbers
some 20 members, Pettie says; they
do freelance journalism, research
and “competitor intelligence™ fora
variety of mostly foreign clients.
The Finders work for no foreign
governments, Pettie says. Their du-
plex, in a residential Northwest
Washington neighborhood, is dec-
orated with global maps and bulle-
tin boards. Residents of Culpeper,
Va., 90 minutes from Washingion,
say the Finders have operated an
office there, too, from time to time.
That office contained computer
terminals and clocks reflecting dif-
ferent time zones around the world.

CIA officials say they referred
all matters concerning the Finders
and the police investigation to the
FBI's Foreign Counterintelligence
Division, FBI officials will not
comment. Law enforcement
sources say some of the Finders
are listed in the FBI's classified
counterintelligence files.

None of this fazes Pettic. He says
the CIA’s interest in the Finders may
stem from the fact that his late wife
once worked for the agency and that
his son worked for a CIA proprictary
firm, Air America. Overall, says Pettie,
“we’re a zero security threat. When
you don’t do much of anything, and
you don’t explain, people start rumors
about you.” To judge from the latest
case, some of the rumors can last an
awfully long time. n

BY GORDON WITKIN AND PETER CARY
WITH ANCEL MARTINEZ

Lo

USNEWS & WORLD REPORT. DECEMBER Z7, 1950 / JANUARY 3, 1991

e
4T




Dear Ted,

1 was listening to Part 2 of the Ted Gunderson telepheone interview, and when
you mentioned the US Customs report about The Finders, | entered US
Customs Report and Finders into the Google Search Englne www.google.com
and that Is how | found the web page about The Finders.

| then sent an e-mail to: <geminiwaiker@yahoo.com> and asked him/her if
he/she had any more Information on the Finders.

In a few minutes, | received a reply which stated that he/she didn’t have any
more info.

David Parsons
Denver, CO

Ted Gunderson Interview
http//www.us-gavernment-torture.com/aaviforemblaze.htmi

Part 1 [ 2233k ]
http//'www.us-gavernment-torture.com/aaviforemblaze.htmi

Part2 [ 3115k ]
http//www.us-government-torture.com/Baviforemblaze.htm!

Part3
http/hawy. us-government-torture.com/Caviforemblaze.html

Part 4
http//www.us-governmant-torture.com/Daviforamblaze.htm|

Part 5
http//www.us-gavernment-torture.comEaviforemblaze.html

The Finders
http//'www.geminiwalker-ink.net/HellFinders.html

Geminiwalker_Ink (¢)2002 all rights reserved

On February 7th of 1987, the Washington Past ran an Interesting story that did
not at first seem to have any particularly national significance. The article
concerned a case of possible kidnapping and child abuse, and material
discovered In the Washington area that they say points to a 1960s style
commune called the Finders, described in a court document as a "cult”™ that



conducted "brainwashing™ and used children "in rituals.” DC police who
searched the Northeast Washington warehouse linked to the group removed
large plastic bags fllled with color slides, photographs and photographlc
contact sheets.

Some showed naked children invoived In what appeared to be "cult rituals,”
bloodletting ceramonies of animals and one photograph of a child In chains,

Customs officials sald their links to the DC area led authorities into a far-
reaching investigation that Includes The Finders — a group of about 40 people
that court documents allege is led by a man named Marion Pettie - and their
various homes, including the duplex apartment in Glover Park, the Northeast
Washington warehouse and a 90 acre tarm in rural Madison County, VA.

It was the US Nows and World Report that would ultimately provide the follow-
up to the Finders story, noting that there Is a certain Customs Service
memorandum that was written at the time of the original investigation,
written by Ramcn J. Martinez, Special Agent, United States Customs Service,
describing two aduit white males and six minor children ages 7 years to 2
years. The adult males were Michael Houllhan and Dougias Ammerman, both
of Washington, DC who had been arrested the previous day on charges of
chlid abuse.The chilldren were covered with insect bites, were very dirty, most
of the children were not wearing underpants and all of the children had not
been bathed In nany days. The men were somewhat avasive under
questioning and stated only that they were the children's teachers and were
en route to Mexico to establish a school for brililant children. The children
were unaware of the functions of telephones, television and toilets, and
stated that they were not allowed to iilve Indoors and were only given food as
a reward.

A Detective Bradiey had Initiated an investigation on the two addresses
provided by the Tallahassee Police Department during December of 1986. An
informant had glven him Information regarding the cuit, known as the
“Finders,” operating various businesses out of a warehouse located at 1307
4th Street, N.E., and were supposed to be housing chlidren at 3918/3920 W
St., N.W.

The Information was specific In describing "blood rituals™ and sexual orgies

involving children, and an as yet unsolved murder In which the Finders might
be Involved.

Cursoary examination of documents revealed detalled instructions for
obtaining childran for unspecified purposes. The instructions included the
impregnation of female members of the community, purchasing children,
trading and kidnapping. There were telex messages using MCl account
numbers between a computer terminal believed to be in the same room, and



others located zcross the country and in foreign locations.

There were pictures of nude chlidren and adult Finders, as well as evidence
of high-tech moiey transfers.

There was a flle called “Pentagon Break-in,” and references to activities in
Moscow, Hong Hong, China, Malaysla, North Vietnam, North Korea, Africa,
London, Germanrny, "Europe” and the Bahamas.

There was also a file labeled "Palestinian.”

One such telex specifically ordered the purchase of two children in Hong
Kong to be arranged through a contact in the Chinese Embassy there. Other
documents identified interests in high-tech transfers to the United Kingdom,
numerous properties under the control of the Finders, a keen Interest In
terrorism, explosives, and the evasion of law enforcement.

There was also a set of Instructions that appeared to broadcast via computer
an advisory to the participants to keep the children moving through different
Jurisdictions anil instructions on how to avoid police detection.

A photo album contained a serles of photos of adults and children dressed In
white sheets particlpating In a blood ritual. The ritual centered around the
execution of at east two goats. The photos portrayed the execution,
disemboweimenit, skinning and dismemberment of the goats at the hands of
the children. This included the removal of the testes of a male goat, the
discovery of a female goat’s “womb”™

and the “baby goats™ Inside the womb, and the presentation of the goat's
head to ohe of the children.

There was also a large amount of data collected on various child care
organizations.

The warehouse contained a large [Ibrary, twe kitchens, a sauna, hot tub and a
‘video room.” The video room seemed to be set up as an indoctrination center.
The organization had the abliity to produce Its own videos. There appeared to
be training areas for the children and what appeared to be an altar setup in a

residential area of the warehouse. Many Jars of urine and feces were located
in this area.

Group leader Mzrion Pettie spoke in an Interview in Steamshove! Press in
1998, noting that in World War Il he kept house mainly for intelligence people
In Washington and OSS people passing through.

Official US Customs investigation reports which have been compietely
authenticated by the investigating officers who wrote them and by a well



respected investigator who personally knows these Customs officials are
irrefutable evidence that

1.A case of abvious child negiect/abuse involving child pedophile sexual
abuse/child pornography/Satanic cult ritualistic abuse wherein the
perpetrators were caught directly in the act by Jaw enforcement, arrested on
the baslis of Irrelutable evidence at the scene, and faced serious charges
which typically bring sentences of decades in prison.

2.Search warrants were obtained for the "Finders™ cuit office in Washington,
OC and a complete search was enacted by law enforcement which provided
irrefutable pictures, movies and documents of such ahuse/neglect evidence
and access to the confidential arrest reports on the "Finders™

cult from the arrests in Tallahassee which occurred only a day earlier
(suggesting very high level connections to US intelligence in and of itself.)

3.All investigation of the "Finders” cult by the FB8I1, US Customs and local law
enforcement was ordered stopped by the US Justice Department on the
grounds of "national security™ and the matter of the “Finders” cult was turned
over to the Central Intelligence Agency as an “internal security matter,”
since the "Finders” is and has been a domestic and international covert
operation of the Central Inteliigence Agency.

4.Any and all investigation of the "Finders” was immedIately stopped, all
evidence was suppressed and denled, and the abused children were released
back to the aduit perpetrators who had been arrested "in the act™ and the CIA
rasumed its ongoing covert operation of the "Finders™ cuit which is used to
procure and produce.

The story of the Finders cult is the story of the development of child/assets to
be used to entrap politicians, diplomats; corporate and law enforcement
officials; to sell child/victims to weailthy perverts to raise money for covert
operations, to train some of the chlld/victims to be professional operatives
and assassins of a totally cold, multiple personality, mind control nature.

To date only one media outlet has dared publish anything about this (US
Mews).

In the last few years there have been more "smoking guns” proving that US
intelligence agencles traffic in children, sell them and abuse them. Some of
these covert oparations have been tied to long term and massive importation,
and distribution of narcotics into the US by the same lintelligence agencies.

1. Why Johnny Can't Come Home...Noreen Gosch, The Johnny Gosch



Foundation, Wes! Des Moines, (c)2000
http//www.amazon.com/exec/obidos/ASIN/0970519508/geminiwalkerink/002-
0987448-1865669

2. The Pedophocracy, Dave McGowan Return to Home Page Return to Table
of Contents Next page
hitp//www.astrologyforthepeople.com/pedophocracy.htm

Return to Home Fage
http//'www.geminiwalker-ink.net/Index.htmi

Return to Table of Contents
http//www.geminiwaiker-ink.net/HellContents.htmi

email ...geminiwalker <geminiwalker@yahoo.com>
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From the end of World War 11 weil
inta the 1970s, the Atomic Encrgy Com-
mission, the Defense Department, the
military services, the CIA and other
agencies used prisoners, drug addicts,
mental patients, college students, soi-

‘ n June 1, 193], top military and | American prisoners of war were being
intelligence officials of the Unit- |- brainwashed in North Korea, were pro-
ed States, Chada and Great | posing an urgent, top-secret research

Britain, alarmed by frightening reports '|: program on behavior modification.

of communist success at “intervention in $|'D rugs, hypnosis, electroshock, lobote-

the individual mind,” summoned a small *lgg;-all were 1o be studied as part of a

group of eminent psychoio- - o
gists to a secret meeting at the
Ritz-Carlton Hotel in Mon-

L by
}»;{!‘.;p;;’.-{_‘-,r

JU.S.NEWS

W vast ULS, effort to close the
‘mind-control gap.

New revelations that-gov-

treal. The Soviets had gotten . l“ ‘ll_l{i\ i g ernment cold war experiments
Hungary’s Joszef Cardinal JIYNNRMIRUEIN exposed thousands of Ameri-
Mindszenty, an outspoken RN -XeR: & cans to radiation have
anti-commaunist, to confess to .. prompted fresh congressional

espionage, and they also .
seemed to be able to indocrinate politi

enemies and even control the thoughts of

entire populations, The researchers were
convinced that the communists’ success
must be the fruit of some mysterious and
sinister scientific breakthroughs. By the

following September, U.S. government -

scientists, spurred on by reports that

[

L Welge 2 Inquiries, including a hearing

‘last week on tests conducted on retarded
children in Massachusetts. A Depart-
-ment of Energy hot line set up to handle
calls from possible subjects of the tests
has been swamped. But the radiation ex-

.periments are only one facet of a vast.
. cold war research program that used
| thousands of Americans as guinea pigs.

diers, even bar patrons, in a vast range of
government-run experiments to test the
effects of everything from radiation, LSD
and nerve gas to intense electric shocks
and prolonged “sensory deprivation.”
Some of the human guinea pigs knew
what they were getting into; many others
did not. Still others did not even know
they were being experimented on. But in
the life-and-death struggle with commu-
nism, America could not afford to leave
any scientific avenue unexplored.

With the cold war safely over, Energy
Secretary Hazel O'Leary has ordered
the declassification of millions of pages
of documents on the radiation experi-
ments, and the administration is now
considering compensating the hundreds
of subjects of these odd and sometimes
gruesome atomic tests. But the govern-
ment has long ignored thousands of oth-
er cold war victims, rebuffing their re-
quests for compensation and refusing to
admit its responsibility for injuries they
suffered. And the Clinton administra-
tion shows no sign of softening that hard
line. “We're not looking for drugs,” says
cabinet secretary Christine Varney. “At
least initially, we need to keep our focus
limited to human radiation.”

In Clinton's court. Now, the only hopc
for thousands who were injured or who
were experimented on without their in-
formed consent is that President Clin-
ton or Congress will take action to com-
pensate the forgotten casualties of the
cold war. Continued secrecy and legal
roadblocks erected by the governmeni
have made it virtually impossible for
victims of these cold war human experi-
ments to sue the government success-
fully, legal experts say,

Despite the administration’s reluc-
tance, Congress may be moving to scck
Justice for all the government’s cold war
victims. “It’s not just radiation we ‘re talk-
ing about,” says Democratic Sen. John
Glenn of Ohio. a former Marine and
astronaut who is holding hearings on the
subject this week. “Any place govern-
ment experimenting caused a problem
we should make every effort to notify the
people and follow up. We ought to set up
seme sorl of revicw and compensation
for people who were really hurt.”

Many of the storics of people whosc
lives were destroyed by mind-altering
drugs, electroshock “treatments” and
other military and CIA experiments in-
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volving toxic chemicals or behav-
ior modification have been
known for aimost 20 years. But
U.S. News has discovered that - (B
only a handful were ‘ever'com- -l

pensated — or even toid what was - [

done to them. “There has essen- -
tially been no legitimate follow-
up, despite the CIA’s promise to
track down victims and see what
has happened to them,” says
Alan Scheflin, a professor at
Santa Clara University Law [
School and an authority on cold :- |8
wat mind-control research. “It's”: |
just one of the many broken ' §
promises.” A CIA spokesman
last week said the agency is'-
searching its- files for radiation '
tests but has no plans to revisit'

other human experimentation.. " - [

MKULTRA. Most victims™ have--
never been informed by the gov-
ernment of the nature of the ex-

periments they were subjected to  Eil8
or, in some cases, even the fact” PR

that they were subjects, In a 1977 :
Senate hearing, then CIA Direc-"
tor Stansfield Turner said he -
found the experimenis “abhor-
rent” and promised that the CIA
would find and notify the people
used in the tests. Turner last week
insisted that *“they found every-
one they possibly could find.” But
internal memos and depositions
taken from CIA officials in a law:
suit against the agency in the 1980s reveal
that of the hundreds of rimental
subjects used in the CIA’s mind-control
program, code-named MKULTRA,

-only 14 were ever notified and only one

was compensated — for $15,000.

The 14 all had been given LSD surrep-
titiously by CIA agents in San Francisco
in an attempt to test the drug in an “op-
erationally realistic” setting, One of the
victims, U.S. News discovered, was a San
Francisco nightclub singer, Ruth Kelley,
now deceased. In the early 1960s, ac-
cording to a deposition from a CIA offi-
cial who was assigned in the 1980s to
track down MKULTRA victims, LSD
was slipped into Kelley's drink just be-
fore her act at a club called The Black
Sheep. The agents who had drugged her
“felt the LSD definitely took some ef-
fect during her act,” testified Frank Lau-
binger, the official in charge of the noti-
fication program. One agent went to the
bar the next day,and reported that she
was fine, though another recalled that
she had to be hospitalized.

Most of the MKULTRA documents’

were destroyed in 1973 on order of then

EYE [RRITANTS BEING TESTED ON A U.S. SOLDIER
IN A 1969 CHEMICAL WEAPONS EXPERIMENT

CIA Director Richard Helms, and the
records that remain do not contain the
names of human subjects used in most of
the tests. But they do clearly suggest that
hundreds of people were subjected to
experiments funded by the CIA and car-
ried out at universities, prisons, mental
hospitals and drug rehabilitation centers.
Even so0, according to Laubinger’s 1983
deposition, “it was decided that there
were no subjects that required notifica-
tion other than those in the [San Francis-

IN A CIA-FUNDED EXPERIMENT, RITA
ZIMMERMAN, WHQ HAD SOUGHT
TREATMENT FOR ALCOHOLISM, WAS
“DEPATTERNED" WITH 30
ELECTROSHOCK
SESSIONS FOLLOWED
BY 56 DAYS OF DRUG-
INDUCED SLEEP.

co] project,” and the CIA n
no cffort to search university
ords or conduct personal it
views to find other victims. A«
ral Turner, in his 1983 deposi!
conceded that “a disappointi
small number” were notificd
defended the agency's contin:
refusal to declassify the nam
the researchers and univers
involved. “I don’t think that w:
have been necessarily the
way,” Turner said. “Not in the
gious society we live in.” In |
the agency successfully appe.
to the Supreme Court to b
release of that information.
One of the grisliest CIA-fun
experiments—and one of on
few that have led to succe:
lawsuits against the gow
ment — involved the work of o
nadian psychiatrist, Dr. D. E
Cameron. In the 1950s, Camu
developed a method to treat
chotics using what he called *
patterning” and “psychic ¢
ing.”” According to a g
application he submitted in .
to the Society for the Investiga
of Human Ecology, a CIA-fun
front set up to support behas
control research, the proce
consisted of *“breaking dow
ongoing patterns of the patic
behavior by means of particul
intensive electroshocks (de)
terning)”’ —and in some ca
with repeated doses of LSD. "
was followed with “intensive repeti
(16 hours a day for six or seven days)”
tape-recorded message, during wi
time “the patient is kept in partial se:
ryisolation.” Cameron’s application
posed trying a variety of drugs, inclu
the paralytic curare, as part of a
technique of “inactivating the patic
The 56-day sleep. The analog:
brainwashing was obvious to the (
which provided a $60,000 grant thrc
the human-ecology society. Nine of
meron’s former patients, who
sought treatment for depression, a
holism and other problems at the A
Memorial Institute at McGill Uniw
ty, where Cameron was director, fik
lawsuit against the CIA in 1979. Onc
tient, Rita Zimmennan, was “de
terned” with 30 electroshock sess
followed by 56 days of drug-indi
sleep. It left her incontinent; others
fered permanent brain damage,
their jobs or otherwise deteriorated.
case, Orlikow v. U.S., was settled in |
for $750,000. (Cameron died in 196"
A more typical experience of th
seeking recompense is that of Air Fi
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officer Lloyd Gamble,
who volunteered in 1957
to take part in a test at
the Army Chemical War-: B
fare Laboratories in'}.
Edgewood, Md. He told =~
U.S. News that he was in-
formed he would be test-
ing gas masks and protec-
tive gear. Instead, he |
learned in 1975, he and = R
1,000 other soldiers were . |}
given LSD. “If they had
told me of the risks, I nev- -
er would have done it,” -
he says now. “It was out- . -
rageous,” He says after |§
the test he was simply. .
“turned loose to drive;
from Aberdeen to Dela-s;
ware"” while under the in-"--
fluence of LSD. “I didn’t~'
even remember having
been there.”
Gamble began suffering -
blackouts, periods of deep
depression, acute anxiety .
and violent behavior. He
attempted suicide in 1960,
lost his top-secret clear-
ance and finally took early

he belatedly learned he
had been given LSD, he

sought recompense, The Justice Depart--

ment rejected his request because the
statute of limitations had expired; the
Veterans’ Administration denied dis-
ability payments, saying there was no evi-
dence of permanent injury.

The Defense Department says Gam-
ble signed a “volunteer’s participation
agreement” and that he received two
LSD doses. Gamble and others were told
that “they would receive a chemical com-
pound, the effects of which would be
similar to those experienced from being
intoxicated by alcoholic beverages.”
Democratic Rep. Leslie Byrne of Virgin-
ia is sponsoring a bill that secks §253,488
for Gamble; DOD opposes the bill, say-
ing there is “insufficient factual basis”
for compensation. Such “private bills”
usually are difficult to pass in the face of
executive branch apposition.

Unreasonable men? Other cases filed
by prisoners or soldiers who were given
a variety of drugs have been dismissed
by judges who have ruled that although
the subjects did not learn until the 1970s
exactly what had been done to them,
the side effects and flashbacks they ex-
perienced immediately after the tests
should have prompted “a reasonable
man to seek legal advice” at the time.

_ ] LEARNING TO FIGHT ON THE NUCLEAR BATTLEFIELD, SAILORS
retirement in 1968. When  ooyen THEIR EYES AS AN ATOMIC BOMB IS DETONATED.

“The failure to notify and promptly
compensate the people who were victim-
ized by these cold war excesses is inexcus-
able,” argues James Turner, one of the
lawyers in the Orlikow case. But he says
the courts and the agencies now have
made it virtually impossible for a victim
to succeed in a legal claim. “Records are
gone, key witnesses have died, people
have moved; in the drug-testing cases,
people are damaged in other ways, which
undermines their credibility.”

The justifications offered for these
tests cover everything from cloak-and-
dagger schemes to discredit foreign poli-

AIR FORCE OFFICER LLOYD GAMBLE
WAS TOLD HE WOULD BE TESTING
GAS MASKS AND PROTECTIVE GEAR.
INSTEAD, THE ARMY GAVE HIM —
ALONG WITH A THOUSAND OTHER
SOLDIERS ~LSD.

ticians to training mil
personnel. The Arm
poscd as many as 7
soldiers to BZ, a pow
hallucinogen then u
development as a ch
cal weapon. The dru
tacks the nervous sys
causing dizziness, v
ing, and immobility. T
sands more also pa
pated in the An
Medical Volunteer

gram, testing nerve
vaccines and antidott

Talkative. The ci
behavior-control ex;
ments were part of a
Navy project called C
ation CHATTER. »
was seeking “speec!
ducing drugs” for u:
interrogating “encm
subversive person
The project was event
abandoned hecause
drugs “had such a |
taste il was not possit
keep the human sul
from knowing” they
been drugged.

But by 1952, undau
by such setbacks, »
psychological resc
was booming. “On
the problems we ha
the way along was the ingrained |
on the part of [CIA] agents that th.
viets were 10 feet tall, that there
huge programs going on in the §
Unijon to influence behavior,”
Gittinger, a CIA psychologist who
saw the Human Ecology society's «
ations, told U.S. News,

A classified 1952 study by the U.S
ernment’s Psychological Strategy L
laid out an entire agenda for beh:
control research. Calling comm
brain-washing “a serious threat to
kind,” scientists urged that drugs.
tric shock and other techniques be ¢
ined in “clinical studies ... donc
remote situation.” The report
mused about the potential of lobo
arguing that “if it were possible tc
form such a procedure on memb
the Politburo, the U.S.S.R. would n«
ger be a problem te us,” though it
noted that the “detectability” of th.
gical operation made its use problen

Although there is no evidence th
botomy experiments were ever
formed, many other bizarre and inti
procedures were. in 1955, the Arm;
ported research at Tulane Univer:
which mental patients had electrod:
planted in their brains to measur
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LSD and other drugs. In other
experiments, volunteers were
kept in sendory-deprivation
chambers for as along as 131
hours and bombarded with .
white noise and taped messages
until they began hallucinating.
The goal: to see if they could be
“converted” to new beliefs.

As recently as 1972, U.S.
News found, the Air Force was
supporting research by Dr.
Amedeo Marrazzi, who is now
dead, in which psychiatric pa-. E
tients at the University of Mis- . B
souri Institute of Psychiatry .
and the University of Minneso-
ta Hospital —including an 18- .
year-old girl who subsequently *
went into a catatonic state for
three days —were given LSD to"
study “ego strength.”

Gittinger concedes that some
of the research was quite naive.
“We were trying to learn about
subliminal perception and all
the silly things people were be-
lieving in at that time,” he says.
One study even tried to.see lf,,_
extrasensory perception could .
be developed by “training™ sub]ecu; w:th

electric shocks when they got the wrong .

answer. But “most of it was exciting and
interesting and stimulating, and quite
necessary as it happens, during that peri-
od of time,” Gittinger insists.

Another former CIA official, Sidney
Gottlieb, who directed the MKULTRA

behavior-control program almost from
its inception, refused to discuss his work
when a U.S. News reporter visited him
last week at his home. He said the C1A
was only trying to encourage basic work
in behavioral science. But he added that
after his retirement in 1973, he went back

to school, practiced for 19 years as a

U.S, OFFICIALS FEARED BOTH A LOSS OF MILITARY CAPABILITY ABROAD AND THE
"RlSK OF EMBARRASSMENT*' AT HOME IF WORD OF HUMAN EXPERIMENTS LEAKED OUT.

speech pathologist and now works w
AIDS and cancer patients at a hosp
He said he has devoted the years sincc
left the CIA “trying to get on the sid
the angels instead of the devils.”

BY STEPHEN BUDIANSKY, ERICA E. Goot
AND TED GEST

: ; g . | ddecade winning federalaid | have been injured by federall
; i f-w 3.1 i | for the victims. More than sponsored scientific or techni-
}the ma z e $100 million has been paid cal experiments may call the
out, but critics say the maxi- Energy Department hot line
il mum $50,000 benefit for each | at (800)493-2998. Veterans
T a.nq‘ ; lﬁ,\rgpg,gmt years fora check. | victim is far too modest even | should cail a different num-
night, 50 many that the'., . Lo, Despite O’Leary’s soothing | to cover medical expenses. ber, (800) 827-0365. Callers
Department of Energy,hasa&a - words; Washington-hasbeen | .. Victims of radiation tests may be referred to other gov-
operators standing by"Whgt“M" notonously tightfisted about’- may be facing the same fate. | ernment agencies.
the 12,000 callers to thed fh‘opqmng the Treasury to dam- ‘| The Clinton administration If they seem to meet the ini
partment’s hot line want to oyt -age claims. That is especially - | may decide that fiscal auster- | tial guidelines, callers should
know is whether they might .+ |.true.when a disputed program | ity permits ogly symbolic pay- | be ready for a 15-to-30-minut.
be able to collect under Ener-;,g; X ;s dgended on national secu- | ments. “We should do what phone interview, and they wil
gy Secretary Hazel O'Leary’s my grounds. we can to make amends,” says | be asked to submit a letter anc
vow to compensate upwitting .| ;N mugll. The best recent | one official. “But it may be supporting documents to bacl
participants in the U.S, goveis;y zr guide is the case of the just as significant to explain to | their claims. Then the wait be
crnment’s oold-wa;mgm,qpn ?,,dqwmdm" fromseveral | families what happened to gins. But in the sad history of
experiments. . u ko] ), Western states who blamed | Uncle Fred.” Inany case, leg- federal compensation pro-
Answers will be. mgmh;m Lqancer and other ailmenitson - | mla;:on is more promising grams, many beneficiaries
more in coming. But mos% - ;;aglguon irom atmospheric . .- | .than htxganon because the have died before the bureau-
ers probably have httlachapm! *huclear tests in the 19505 Af- : [.law strictly limits damage crats got.to their claims.
of success, and even thm whm ‘ter Jitigation failed, Utah Sen. | cases against the government.
<an prove mjunes may ,Orrin Hatch spent more than Those who believe they BY TED GEST
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Ted L. Gunderson

FBI Senior Special Agent in Charge {Ret.)
P.O. Box 18000-259 Las Vegas, NV 89114
Phone: (702) 791-5193. Voice: (310) 364-2280, Fax: (702) 791-2906
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Why Clinton’s’AG should ==
purge the Justice. Department

by Harvey Silverglate “ “

S Rl

SRP No such solution presents itself for -
he Department of Justice and 1h=woblane:?mtoudlhcreipdw-j
the Central Intelligence Agen- 'mnngﬁ-mm.or Justice, Insterd,
¢y have much in common. . Zoe Baird, Bill Clinton's sttorney generas
Both are large burcsucracics. - designate, will have to show she has the’!
Both operate mainly in secret. * auis i gl o ncarly clean sweep not-

And both are thoroughly corrupt, unac- only of Justice Department lawyers and’
countsble, and dangerous 1o the liberties administrators in Washington, but of the-
and lives of the American people, - . « -wien, 1 various local US attorneys’ offices — in-*

Al the cnl-‘ w-mmﬁon is mﬁﬂ; cluding Boston's. Henly;:;:ug ::;.h A
spy sgency has synonymous with- rge will she be able to bri - =
sleaze since its creation, during the early ﬁ."m'fum some form of control. Even "

Cold War cra. But Justice, despite ups and
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now, Longress is congidering a proposal ©
by US Senstor Daniel Patrick Moynihan .
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the witnesses were also promised that convicted drug dealers — including »
cnminal charges against them would be - founder of the Medellin drug cartel.
dropped or reduced if they cooperated. .. .=, > Official thisvery. In 1987, a {ederal

% ment deemed it more important to claim re- __that accused Justice of sicaling the product
venge in the death of one of its agents —— ... in an sttempt to drive the company out of
and to prevent a new brouhsha over the +« business.’ According to some independent

=~ than to protect the rights of .7 investigators, the federal government want-
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